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Değerli Okurlar;

Çoktandır hayata geçirmeyi düşündüğümüz Karabük basın hayatının tek ekonomi-
finans  dergisi olan Karabük Finans 78’i siz değerli okurlarımızla buluşturduk.

Cumhuriyetimizin yüzüncü yılını kutlayıp, ikinci yüzyıla girerken bir cumhuriyet 
kenti olan Karabük’ümüzün “Emeğin Başkenti” ve “Ağır Sanayinin Beşiği” olarak 
yerini alması onur kaynağımızdır. Çünkü çeliğe ilk bu topraklarda su verildi.

Şimdi geçmişin kökleriyle geleceği inşa etme zamanı! Çünkü şehirler, medeniyetlerin 
doğduğu, dünyaya yayıldığı tüm güzellikleriyle tarihe derin izler bırakan mekanlardır.

Bugün Karabük sanayisinin iyi noktada olduğunu düşünmekle birlikte, üniversitesi, 
teknokenti, O.S.B ile Türkiye ekonomisindeki yerinin daha ileri noktada olabileceği 
inancındayım. 

Kentimizde ihracat yapan firmalarımızın başta Kardemir olmak üzere çelik 
sektöründe oyun kurucu durumunda olduğu ve 100’den fazla ülkeye ihracat 
yaptığını gururla söyleyebiliriz. 

Değerli okurlar, ilk sayımızda Türkiye’miz ikinci yüzyıla girerken Karabük’ün sosyo-
ekonomik yapısına yön veren kurumların görüşlerine yer verdik. Kentimizin geldiği 
noktayı ve Cumhuriyetimizin ikinci yüzyıl vizyonlarını sizler adına öğrendik.

Bir büyük mirası ve geleceğimizi düşünerek sayfaları çevirin...

Karabük Finans 78 olarak bundan böyle Karabük ekonomisinin fotoğrafını 
çekeceğimizi ve ekonomimize yön veren şirketlerimizin başarılarını ve sorunlarını 
paylaşmanın temel misyonumuz olduğunu bilmenizi istiyoruz.

Bu derginin hazırlanmasında tüm bilgi ve deneyimini aktaran ve yazı işleri 
müdürlüğünü yapan değerli gazeteci kardeşim Okan Küçük’e çok teşekkür ediyorum.

Keyifli okumalar..

YAYINCI KURULUŞ 
Karabükfinans78

İMTİYAZ SAHİBİ 
Osman Güldemir

HUKUK DANIŞMANI 
Av. Uygar Varlık 

TASARIM   MİZANPAJ 
Orhan Oral

BASKI 
Emsal Matbaa Tanıtım  
Hizmetleri San. Tic. Ltd. Şti. Bahçe 
Kapı Mah, 2477. Sk, No:6 Şaşmak 
Etimesgut/Ankara

İDARE MERKEZİ 
Bayır Mah. Fevzi Fırat Cd. Kat:2 
No:52 Merkez/Karabük

MAİL ADRESİ 
osmanguldemir@karabukfinans78.com

WEB 
www.finans78.com

Bu çalışma, basın ahlak yasasına 
uymayı taahhüt eder.Yerel, Türkçe, 
aylık, ekofinans gazetesi ekidir. 
Yazıların sorumluluğu yazarına 
aittir. Kaynak gösterilerek alıntı 
yapılabilir.

İmtiyaz Sahibi
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CUMHURİYETİMİZİN 2. YÜZYILINA GİRERKEN 
KARABÜK EKONOMİSİNE YÖN VEREN KURUMLAR

SAYI 1   OCAK 2024
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Türkiye Cumhuriyeti; tarih boyunca müca-
deleci bir ruha sahip olmuş, köklü bir mil-
letin varlığını temsil eder. Geçmiş günlerde 
geride bıraktığımız 2023 yılında Cumhuri-
yetimizin 100. yılını bir ve beraber olarak 
doyasıya kutladık, kutluyoruz.

Geçmişte atılan büyük adımların anısını ya-
şatmak ve geleceğe daha güçlü bir Türkiye 
bırakmak adına; ikinci yüzyılda Karabük’ün 
stratejik planlamasını doğru hamlelerle 
gerçekleştirme sorumluluğunu taşıyoruz.

Karabük’ün spesifik koşulları göz önüne 
alındığında akla gelen ilk özelliği; sanayi 
ve demir çelik üretimi noktasında bölgede 
ve ülkemizde hatırı sayılır varlığıdır.

Organize Sanayi Bölgemizde; demir çelik, 
makine teçhizat ve döküm, orman ürünle-

ri ve mobilya, tekstil ve konfeksiyon, cam 
ve yapı malzemeleri, gıda, geri dönüşüm 
ve ortopedik ayak bakım ürünleri sektör-
lerindeki toplamda 28 firmada, 2808 kişiyi 
istihdam etmekteyiz.

Mobilya ve ahşap, demir çelik, elektrik 
elektronik sektörlerinde; süreçleri devam 
eden yatırımlar 2024 yılı itibarıyla nihayet-
lendirildiğinde, istihdamdaki yeni hedefi-
miz 6000 kişiye ulaşacaktır.

Bu hedefimiz, geçtiğimiz yıl Irak, Fas, Uk-
rayna, Sırbistan, Peru, Bulgaristan ve Birle-
şik Krallık olmak üzere; 70 ülkeye Organize 
Sanayi Bölgemiz tarafından, 208.884.435 
dolar tutarındaki ihracat hamlemizi katla-
yarak artırmak olacaktır.

Özellikle Eskipazar Organize Sanayi Böl-

İkinci 
100 Yıl İçin 

Karabük 
Nasıl Bir 
Strateji 

İzlemelidir?

BATI KARADENİZ’İN KALBİ KARABÜK; CUMHURİYETİMİZİN 
İKİNCİ YÜZYILINA DOĞRU ÇIKILAN YOLCULUKTA,

SÜRDÜRÜLEBİLİR KALKINMA VE 
İNOVASYONUN PARLAYAN BİR ŞEHRİ 
OLARAK YOL ALACAKTIR

KARABÜK VALİSİ MUSTAFA YAVUZ;
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gemiz; elektronik çip, engelli aracı, bebek arabası, kara-
van, makine, vagon, dorse imalatı, endüstriyel mutfak, gibi 
farklı sektörlerdeki firmalara oluşturduğumuz yer tahsi-
siyle etkin hizmet ve üretim hacmi oluşacaktır.

Bütün bu verilerin ışığında önümüzdeki yıllar için stratejik 
planlamamızda; Kardemir başta olmak üzere, demir çe-
lik haddehanelerimizin, organize sanayi bölgelerimizin ve 
sanayi tesislerimizin, teknolojik altyapılarını güçlendirme 
kararlılığındayız. 

Karabük OSB bünyesindeki Meslek Yüksek Okulu ve Mes-
leki Eğitim Merkezi faaliyet ve çalışmaları; sanayi kültürü-
ne aşina ara eleman ihtiyacımızı da karşılamaktadır.

Fakat; istihdamın artırılması, nitelikli iş gücünün destek-
lenmesi ve mesleki eğitim programlarının güçlendirilmesi 
için bu okullarımızın değişen teknolojiye uygun olarak re-
vize etme hedefindeyiz.

Bu coğrafyada demirin kudretini, insanın azmiyle ördüğü-
müzü hatırda bulundurarak; modern üretim metotlarına 
uyum sağlama noktasında sanayimizde, AR-GE çalışmala-
rına hassasiyetle önem vermekteyiz.

Değişmeyen tek şeyin değişimin kendisi olduğu bilinciyle; 
aşamalı olarak, inovasyona yönelik stratejik adımlar at-
mayı hedefliyoruz.

İkinci yüz yılda hedeflenen bu adımlarla; küresel rekabe-
tin değişen dinamiklerine adapte olmasını öngördüğümüz 
sanayimizin, üretim hacmini artırarak, güncel teknolojik 
altyapısıyla bölge ve ülke kalkınmasındaki yerini sağlam-
laştırmayı amaçlıyoruz.

Bu doğrultuda belirlediğimiz hedeflerin eğitimle entegre 
edilmesinin, değişen dünya şartlarına hızla ayak uydurma-
da vazgeçilmez bir şart olduğu bilincini taşıyoruz.

İş dünyası, ihtiyaç duyduğu nitelikli işgücünü ve ara ele-
manı eğitim kurumları ile birlikte belirlerken; staj, uygu-
lamalı eğitim ve endüstri ile iş birliği projeleri, öğrencilerin 
teorik bilgilerini pratikte uygulama fırsatı bulmalarına ola-
nak tanımaktadır.

Kentimizin sürdürülebilir bir şekilde kalkınmasında eğitim, 
teknoloji ve sanayinin bütünleşik iş birliğini önemsiyoruz.

Geleceğin liderlerini şekillendirme aşamasında Valiliğimiz 

öncülüğünde başlattığımız “Eğitim Kenti Karabük” projesi 
ile; Karabük’te bulunan tüm resmi ve özel anaokulu, ilko-
kul, ortaokul, lise öğrencileri ile veli, öğretmen ve okul yö-
neticilerini hedef kitle olarak tanımladık.

Karabük’ün ikinci yüzyılında; daha da güçlü bir eğitim ve 
insan kaynakları gelişimi stratejisi, genç neslin geleceğe 
daha güvenli ve donanımlı bir şekilde hazırlanmasında kri-
tik bir öneme sahip.

Bu bağlamda; Karabük’ü sadece bir eğitim merkezi değil, 
aynı zamanda teknoloji ve bilimde öncü bir konuma taşıya-
rak, bölgesel kalkınmada kilit konuma taşımayı amaçlıyoruz.

Karabük’ün eğitim vizyonu; Karabük Üniversitesi başta ol-
mak üzere, proje kapsamında paydaş edindiğimiz toplam-
da 17 kurumumuz ile bütünleşik olarak sürdürdüğümüz 
sağlam iş birliği sayesinde, adından sıkça bahsettirecektir.

Türkiye Yüzyılı’ nın eğitim alanındaki liderliğini birlikte 
tesis edeceğimize olan inancımızla Karabük’ ün ikinci yüz 
yılına; liderler, bilim insanları, sanatçılar, girişimciler ve 
sanayicileri yetiştirmek için yola çıktık. 

Geleceğimizi şekillendirecek bu yolculuğun; sadece bir 
neslin değil, bütün bir ülkenin kalkınmasına katkı sağlaya-
cağına olan inancımız tamdır ve diri kalacaktır.

Bu kararlılıkla Karabük’ü; gelecekte daha güçlü, daha sür-
dürülebilir ve daha yaşanabilir bir şehir olma yolunda adım 
adım geleceğe taşırken, vatandaşlarımızın memnuniyetini 
de hususiyetle önemsiyoruz.

İnanıyoruz ki şehirler; sadece binalardan ve yolların dü-
zeninden ibaret değildir. Onlar, içinde yaşayan insanların 
mutluluğunu ve huzurunu yansıtan birer yaşam alanıdır. 

Biz de şehrimizi daha yaşanabilir kılmak, sürdürülebilir bir 
geleceği inşa etmek için harekete geçtik.
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“İnsanı Yaşat ki Devlet Yaşasın.” anlayışıyla; hemşehrileri-
mize, İlimiz genelinde sunulan kamu hizmetlerinin etkinlik, 
hız ve verimliliğini ölçebilmek adına düzenli periyotlarla 
“Vatandaş Memnuniyet Anketi” uygulamasını başlattık.

Uygulamamızı; kamu hizmetlerinin geliştirilmesi, yöne-
tim süreçlerinin şeffaf ve daha etkin hale getirilmesi adına 
şehrimizin sadece bugününü değil, geleceğini de şekillen-
dirmede bir başlangıç noktası olarak öngördük. 

Unutulmamalıdır ki her vatandaş; devletine olan güvenini 
onun kendisine olan duyarlılığıyla inşa eder.

Bu bağlamda hemşehrilerimizin kıymetli düşünceleri, iler-
leyen süreçte daha iyisini inşa ederken bizlere yol gösterici 
olacak; bu konuda her katılımcının sesi, iyileştirme yolun-
da kurumlarımıza rehberlik edecektir. 

Gelecek stratejimiz, hep daha iyiye, daha sürdürülebilirliğe 
odaklı; aynı zamanda tarihi, kültürel ve doğal dokuyu da 
gelecek nesillere koruyarak aktarma misyonundadır. 

Kendine has mimarisi ve tarihi zenginlikleriyle UNESCO 
Dünya Mirası Safranbolu; gelecek nesillere kusursuz bir 
şekilde koruyarak aktarma vazifesini üstlendiğimiz misyo-
numuzun, şüphesiz en önemli parçasıdır.

Safranbolu’nun tarihî ve kültürel dokusunu koruma hedefi-
miz; sadece fiziksel mirasın değil, aynı zamanda bu mirasın 
içerdiği yaşayan kültürün de korunmasını kapsamaktadır.

Bu bağlamda; restorasyon çalışmalarıyla birlikte, özellikle 
unutulmaya yüz tutan geleneksel el sanatlarının yaşatıl-
ması ve gelecek kuşaklara aktarılması için mevcut çalış-
malara hız vererek yeni projeler üzerinde çalışmaktayız.

2015 yılında Coğrafi İşareti alınan Eflani Çember Bezi ’nin 
yeni üretim metotlarıyla geliştirilmesi amacıyla Valiliğimiz 
tarafından 2023 yılında; “Bebek Giyiminin Ekolojik Ürünle 
Buluştuğu Nokta; Tarihi Dokuma Eflani Çember Bezi” pro-
jesini hayata geçirdik. 

İçinde bulunduğumuz 2024 yılı ve önümüzdeki yıllar için 
hayata geçirmeyi planladığımız; unutulmaya yüz tutmuş 
geleneksel sanatlarla ilgili olarak proje hazırlama çalış-
malarımız devam etmektedir. 

Bütün bu proje ve çalışmalarımız; kültürümüzün kökleri-
ne olan bağlılığımızı, estetik duyarlık ve ustalık gerektiren 
nadir değerlerimizi canlı tutma adına, milli ve kültürel so-
rumluluğumuzun bir parçasıdır.

Gelecek stratejimizde; bu sanatları canlandırmak sadece 
geçmişimizi korumakla kalmayacak, aynı zamanda yeni 
neslin bu mirası sahiplenmesine de olanak tanıyacaktır.

İstihdam yaratma ve geleceğe aktarma misyonumuz doğ-
rultusunda; geleneksel sanatlara yeniden hayat vererek, 
tarihi ve kültürel dokumuzu unutturmayacak ve gelecek 
kuşaklara koruyarak taşıyacağız.

Türkiye Yüzyılı vizyonundaki “Sürdürülebilirlik” hedefi 
doğrultusunda yükümlülüğümüzün sadece bunlarla sınırlı 
olmadığının bilincindeyiz.

Bir dil gibi konuşan, kültürel zenginlikleri yaşatan ve ge-
lecek kuşaklara bir miras olacak ürünlerin korunması tes-
cillenmesi hususu, bu yükümlülükte hassasiyetle üzerinde 
durulması gereken bir diğer konu.

Bu bağlamda; “Eflani Çember Bezi, Eflani Hindi Bandır-
ması, Safranbolu Kıtırı, Safranbolu Lokumu, Safranbolu 
Manie Domatesi, Safranbolu Safranı, Safranbolu Çavuş 
Üzümü, Yenice Ihlamur Balı” olmak üzere coğrafi işareti-
nin alınıp tescillendiği ürünlerimize, belirlediğimiz 29 yeni 
ürünün eklenmesi projemizle sürdürülebilir yerel kimlik 
oluşturma hedefindeyiz.

Batı Karadeniz Bölgesi’nin Kalbinde yer alan Karabük, tes-
cillenen ürünleri ile fark yaratırken; sahip olduğu endemik 
bitki örtüsü ve barındırdığı biyolojik çeşitliliği ile de muaz-
zam bir ekosistemi bağrında taşımaktadır.

Safranbolu yöremize ait, tescillenmiş tıbbi ve aromatik bir 
ürün olan “Safranbolu Safranımız” bu endemik bitkilerin 
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en karakteristik örneğini temsil etmektedir.

Safranı, yerinde korumak ve ekonomik değeri oldukça yük-
sek olan safran tarımının üretimini artırmak adına var olan 
projelerimize yenilerini ekleyerek üretimdeki ve istihdam-
daki yerimizi güçlendirme hedefindeyiz. 

“Lavanta Kokulu Safran Bahçesi” projesi ile de; bölgede ilk 
olma özelliği taşıyan lavantanın yağını elde etmek ama-
cıyla bir Distilasyon Tesisimiz mevcuttur. 

Kurulan tesiste sadece lavanta değil; bölgede yetişen 
veya doğadan toplanan diğer tıbbi ve aromatik bitkilerin 
yağları da çıkarılmaktadır.

Sürdürülebilir toplama, ekosistem koruma, organik tarım 
gibi muhafaza  stratejilerimiz, bu bitkilerin doğal zenginlik 
olarak varlığını sürdürmelerine olanak sağlayacaktır.

Gelecek nesillere, doğanın bize sunduğu bu şifalı mirası 
sağlıklı ve dengeli bir şekilde aktarmak, ikinci yüzyıl yol-
culuğunda hepimizin sorumluluğundadır.

Ekosistemin korunması, biyoçeşitliliğin sürdürülebilir bir 
şekilde yönetilmesi; %74 oranındaki orman varlığı ile gu-
rur tablosu oluşturan kentimizde öncelikli hedeflerimiz 
arasında yer alma zorunluluğundadır.

Küresel çapta iklim krizi ile mücadele edeceğimizi ön gör-
düğümüz ikinci yüzyılda orman varlığımızı; hayata geçir-
diğimiz ağaçlandırma projelerimiz, yangın önleme çalış-
malarımız ve sürdürülebilir ormancılık uygulamalarımız 
sayesinde muhafaza etme politikasını benimsemekteyiz.

 Mevcut su havzalarımızı, yerel su döngüsünün devamlılı-
ğını sağlamak amacıyla koruma altına alma çalışmaları-
mız ilerleyen dönemlerde hayata geçecektir.

Öte yandan; Avrupa Birliği’nin 2030’a kadar sera gazı 
emisyonlarını %55 oranında azaltma, 2050’de ise karbon 
nötr olma hedefi doğrultusunda ortaya koyduğu çevre pla-
nı “Yeşil Mutabakat” çerçevesinde karbon ayak izini en aza 
indirmek için ilave tedbirler aldığını takip etmekteyiz.

Özellikle atık yönetimi stratejilerinin, karbon azaltma he-
defleriyle uyumlu olması kritik bir öneme sahiptir.

Karabük bu doğrultudaki çevreye duyarlı kalkınma modeli-
ne geçişte; sahip olduğu Katı Atık Bertaraf ve Düzenli De-

polama Tesisi sayesinde, topladığı karışık belediye atıkla-
rını depolamakta ve düzenli depolama alanından çekilen 
depo gazını, Elektrik Enerjisi Üretim Tesisi bünyesinde 
elektrik enerjisine dönüştürmektedir.

Enerji verimliliğini artıran bu olumlu önlemleri ve çevre 
dostu teknolojileriyle Karabük; atık yönetimi, sürdürülebi-
lir kalkınma ve çevre koruma çabalarının önemli bir parçası 
olarak geleceğin yeşil altyapısını şekillendirecektir.

Doğal kaynaklarımızı koruma ve yaşatma adına; Katı Atık 
Bertaraf ve Düzenli Depolama Tesisi’ nin etkili işleyişi, 
UNESCO Dünya Mirası listesinde yer alan Safranbolu’nun 
çevresel özelliklerine ve tarihi dokusuna zarar vermeden 
enerji üretmeye katkı sağlaması bakımından da oldukça 
önem arz etmektedir.

Safranbolu ve Hadrianopolis Antik Kenti gibi önemli tarihi 
ve kültürel miraslarımızın korunması konusunda gösterdi-
ğimiz azami özen; ikinci yüzyılda, bölgenin turistik çekicili-
ğini artırmak adına stratejik önem arz etmektedir.

Bölgemizde düzenlenen kültürel etkinlikler ve festivallere 
ek olarak, turizmi canlandırma ve yerel kültürü tanıtmak 
adına önemli bir platform olan dijital medya, sosyal medya 
kampanyaları ile; ulusal ve uluslararası fuarlar aracılığıyla 
Karabük’ün tarihi, kültürel ve turistik değerlerinin farkın-
dalığını oluşturma hedefindeyiz.

Bu bağlamda; Cumhuriyetimizin ikinci yüzyılında Karabük, 
mevcut turizm potansiyelini artırarak bölge ve ülke ekono-
misine olan katkısını sürdürecektir.

Özetle; Karabük’ün ikinci yüzyıl stratejileri, uzun vadeli 
sürdürülebilir bir gelecek vizyonunu hedeflemektedir. 

Bu stratejiler, şehrimizin sadece ekonomik anlamda değil, 
aynı zamanda daha yaşanabilir olması, kültürel zenginlik-
leri, çevre dostu uygulamaları, turizm hacmi ve sosyal kal-
kınma alanlarındaki başarılarını da perçinleyecektir.

İnanıyoruz ki Batı Karadeniz’in Kalbi Karabük; Cumhuriye-
timizin ikinci yüzyılına doğru çıkılan yolculukta, sürdürü-
lebilir kalkınma ve inovasyonun parlayan bir şehri olarak 
yol alacaktır.

Ne mutlu ki bizler de; Karabüklü hemşehrilerimizle yan 
yana ve emin adımlarla geleceğe doğru bu yolculukta hep 
birlikteyiz.
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Seçim çalışmaları süresinde temas ettiğimiz hemşerilerimizden bize ileti-
len konuların başında sağlık ve istihdam geliyordu. Karabük’ümüzde sağ-
lık hizmetlerinin daha erişilebilir ve kaliteli olması için büyük bir çaba sarf 
ediyoruz. Yeni sağlık tesisleri açılması ve mevcut tesislerin iyileştirilmesi 
için yoğun bir çalışma içerisindeyiz. Ayrıca, sağlık personelinin motivasyo-
nunu artırarak daha etkin ve hızlı sağlık hizmetleri sunmalarını sağlamak 
amacıyla projeler geliştiriyoruz. Doktor açıklarının kapatılması için yoğun 
bir gayretimiz var. Karabük’e tek seferde 82 hekim atamasının yapılmasını 
sağladık.

Eğitim ve Araştırma Hastanesi Beşbinevler Ek Hizmet Binası Hizmete alındı. 
Hem acil hem de poliklinikler hasta kabulü yapıyor. 12 bin 028 metrekare 
kullanım alanına sahip ek hastane binamızda, acil servis, semt polikliniği, 
ağız ve diş polikliniği, laboratuvar, röntgen, görüntüleme merkezi, 15 polik-
linik, fizik tedavi ve rehabilitasyon yataklı servisi, psikiyatri yataklı servisi 
ve sosyal donatılar yer alıyor. 32 adet tek kişilik, 22 adet çift kişilik hasta 
odaları ve toplam 76 yatak sayısına sahip.

Çevresindeki toprak kaymaları nedeniyle daha önce geçici olarak boşaltılan 
Eskipazar Devlet Hastanesinin güçlendirilerek yeniden hizmete açılabilmesi 
için çalışma başlatıldı.

Cem ŞAHİN
AK Parti Karabük Milletvekili 
TBMM Anayasa Komisyonu Üyesi 
AK Parti Genel Sekreter Yardımcısı

Sağlık Bakanı Fahrettin Koca’yı ziyare-
timizde gündeme getirdiğimiz Eskipazar 
Devlet Hastanesinin yeniden hizmete 
alınması konusunda ilk adım atıldı. Sağ-
lık Bakanlığı tarafından yetkilendirilen ve 
uzmanlardan oluşan bir ekip, Eskipazar’a 
gelerek hastanede incelemelerde bulun-
du. Rapor Bakanlığa sunulacak. Konunun 
takipçisiyiz.

Hem tesis hem de doktor açığının kapa-
tılması konusunda belirli bir yol da kat 
ettik. Allah’ın izniyle Karabük’ümüzü 
kısa sürede sağlık alanında adından bah-
sedilir bir il konumuna yükseleceğiz.

İstihdam, her toplumun büyümesi ve ge-
lişmesi için kritik bir öneme sahiptir.

Karabük’ümüzde işsizlik sorununu çöz-
mek ve gençlerimize daha fazla istihdam 
olanağı sunmak için çalışıyoruz. Yerel iş-
letmeleri destekleyerek yeni iş fırsatları 
yaratmayı hedefliyoruz. Ayrıca, meslek 
eğitimi programlarını genişleterek işgücü 
piyasasına daha donanımlı bireyler ka-
zandırmayı amaçlıyoruz. 

Eskipazar Organize Sanayi Bölgesi bu 
açıdan çok önemli. Yakından takip edi-
yor, her aşamasıyla ilgileniyoruz. Alt 
yapı ihalesi yapıldı. Yaklaşık 76 firmanın 
başvurusu var. Burası faaliyete geçtiğin-
de ilimizde 2’inci bir KARDEMİR olacak. 
6 binin üzerinde istihdam sağlanacak. 
Öte yandan girişimlerimiz sonunda Cum-

ÖNÜMÜZE KOYDUĞUMUZ 
HEDEFLERE ULAŞMAK İÇİN HER 
TÜRLÜ ÇABAYI SARF EDECEĞİZ

TBMM’de 3 Haziran’da yemin ederek Karabük’ümüz 
için hemen kolları sıvayarak çalışmalara başladık. 
Sağlık, istihdam, eğitim ve diğer toplumsal konular, 
bu çalışmalarımızın merkezinde yer alıyor.
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hurbaşkanımız Recep Tayyip Erdo-
ğan KARDEMİR’e 600 işçi alınacağını 
duyurmuştu. Bunun 300’ü kurayla 
belirlendi. Yakın zamanda iş başı ya-
pacaklar. 300’ü de yakın bir zamanda 
başlamış olacak. Ben bunun devamı-
nın da geleceğine inanıyorum. Çünkü 
her geçen gün büyüyen ve ülke eko-
nomisine katlı sağlayan bir KARDE-
MİR var.

Türkiye Taşkömürü Kurumuna (TTK) 
Karabük’ten 100 işçi alımını sağla-
dık. 24 bin hemşerimize istihdam ko-
nusunda eğitim verdik. Kendi işinin 
patronu olmak isteyen engellilerimize 
hibe desteği sunduk. Toplum yararına 
programımız var birde biliyorsunuz. 
Binlerce hemşerimiz TYP’den yarar-
landı.

İlimizde İŞKUR aracılığı ile bu yılın ilk 10 
ayında yaklaşık 4 bin kişi iş sahibi oldu.

Karabük eğitim konusunda çok iyi bir 
noktada. Bizlerde eğitim konusunda 
üzerimize ne düşüyorsa fazlasını ya-
pıyoruz. Eğitimin altyapısı konusunda 
yoğun bir mesai içindeyiz. Özellikle 
bina ve personel konusunda bir sı-
kıntımız yok. Deprem güçlendirilmesi 
gereken binalarımızın neredeyse ta-
mamı yapıldı. Yeni eğitim binalarının 
yapımı da devam ediyor. Çocuklarımı-
zın en iyi eğitimi alabilmesi için gece 
gündüz çalışıyoruz. Her zaman eğitim 
camiasının emrindeyiz. Karabük Üni-
versitemiz de rektör ataması ile yeni 
bir dönem başladı. Yeni dönemde üni-
versitemiz adından daha da çok bah-
settirecektir. Zira bu yıl doluluk oranı 
neredeyse yüzde %100’e ulaştı. Bu da 
gösteriyor ki üniversitemizdeki eğitim 
tercih ediliyor.

Karabük altyapı konusunda da çok yol 
kat etti. Karayolları, İl Özel İdaresi, 
DSİ, Tarım ve Orman alanlarında ili-
mizde çok yol kat edilmiş. Emeği ge-

çen herkese teşekkür ediyorum. Özel-
likle yol ve asfalt yapımı konusunda 
rekorlar kırıldı. 

Görevde olduğumuz dönemde 2 sel 
afeti yaşadık ilimizde. Bu çalışmaları-
mızı bir nebze yavaşlatsa da asla ara 
verilmedi.

Sel afeti kapsamında ilimize toplam-
da 115 milyon 651 bin 462 TL ödenek 
geldi ve onarım çalışmaları hızlı bir 
şekilde tamamlandı.

Afet kapsamında gelen ödenekten 
belediyelere de pay aktarıldı.

Sosyal devlet anlayışı ve sorumlulu-
ğuyla kimsesizlere kimse, çaresizlere 
çare olduk ve olmaya devam edeceğiz. 
Hizmet anlayışımız, bir sınıfın veya 
bir kesimin değil, tüm vatandaşların 
refahını ve mutluluğunu sağlayacak 
sosyal politikaların yürütülmesi.

Sosyal hizmet konusunda Karabük’ü-
müzde çok titiz çalışmalar yürütüyo-
ruz. Mahalle mahalle, sokak sokak, 
hane hane tarama yapılıyor, kapı kapı 
geziliyor. Özellikle muhtarlarımız bu 
konuda bir köprü vazifesi görüyor. Va-
tandaşlarımız, devletimizin her an ya-
nında olduğunu görüyor ve şefkatini 
hissediyor.

Eğitimden sağlığa, giyimden yaka-
cağa yardımlar, engelliden asker ai-
lesine ve yaşlıdan hastaya destekler 
yapılıyor. Bu kapsamda Karabük’te, 
2023 yılı içinde toplam 371 milyon 
852 bin 861 TL’lik sosyal destek sağ-
landı.

İl ve ilçe teşkilatlarımız ve il genel 
meclisi üyelerimiz ile birlikte köy köy 
geziyor, eksiklikleri tespit ediyor ve gi-
derilmesi için kolları sıvıyoruz. Yol, su, 
kanalizasyon, iletişim, temizlik, tarım 
ve hayvancılık, orman çalışmaları gibi 

konularda özverili bir çalışma içinde-
yiz. Oluşan sorunlara anında müdaha-
le ederek gideriyoruz. Muhtarlarımız 
bizi 24 saat telefonla arayabiliyor. On-
lara sürekli iletişim halindeyiz.

Karabük, son yıllarda spor alanında 
yapılan yatırımlar nedeniyle Avrupa 
Şampiyonası gibi çok üst düzey orga-
nizasyonlara ev sahipliği yapıyor. Bu 
durum kentin hem ekonomisine hem 
de tanıtımında önemli katkı sağlıyor.

Tarım alanında da hayata geçirilen, 
seracılık, endemik ve aromatik bitki-
ler, hayvancılık gibi bir çok projemiz 
var. Karabük’ün sulu tarıma geçmesi 
için gölet ve baraj yapımına önem ve-
riyoruz. İlimiz sulu tarım konusunda 
da önemli bir yol kat etti. 

Hükümet olarak bütün bu alanlarda 
kurum, kuruluş ve vatandaşlara bü-
yük destek veriyoruz, veremeyende 
devam edeceğiz.

Karabük’ümüzde 2024, kültür ve tu-
rizm yılı olacak Karabük’te 2024 yılın-
da kültür ve turizm açısından önemli 
gelişmeler yaşanacak. 

Ören yeri, müze ve yeni bir master 
plana kavuşacağız. 

Eskipazar ilçesindeki Hadrianopolis 
Antik Kenti’nde kazılar devam ediyor. 
Hadrianopolis’de önemli bulgular elde 
edildi. Çok önemli bir yerleşim yeri ol-
duğu açık. Bu alanı turizme kazandır-
mak için çalışıyoruz. Biliyorsunuz bu 
bölgenin ören yeri olması için Kültür 
ve Turizm Bakanlığına başvuru ya-
pıldı. Bunun gerçekleşmesi için bazı 
koşulları yerine getirmek gerekiyor. 
Bunlardan biriside karşılama merkezi. 
Karşılama merkezi inşaatına başlan-
dı, hızla devam ediyor. 2024 yılının ilk 
çeyreğinde bitecek. Merkez hizmete 
alındığında ören yeri olması için önü-
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müzde hiç bir engel kalmıyor. Ören yeri ilanı da yıl içinde 
verilecek. Hadrianopolis, ören yeri ilanının ardından ilimize 
gelen turist sayısını ve gelirini büyük oranda arttıracak.

İlimizdeki büyük bir eksiklikte müzenin olmamasıydı. İli-
mizin sınırları içinden elde edilen tarihi eserler maalesef 
başka şehirlerde sergileniyordu. Bunun önüne geçmek için 
başlatılan çalışmalar sonuç verdi. Kültür ve Turizm Bakanı-
mız Mehmet Nuri Ersoy’un onayı ile Safranbolu Müze Mü-
dürlüğü adı altında müzemiz kuruldu. Hükümet Konağında 
müzemiz oluşturulacak. Teşhir-Tanzim ihalesi yapılacak. 
İhalenin ardından personel ataması gerçekleştirilecek. İli-
mize ait ne kadar tarihi eser varsa burada sergilenecek. 
Yani 2024 yılı içinde müzemizde hizmete açılmış olacak.

İlimizin her köşesi bir tu-
rizm cenneti. Her ilçemizin 
kendisine ait özelliği var. 
Hem ülkemizde, hem de 
dünyada bu özellikleri ile 
öne çıkıyorlar. Safranbo-
lu’muz tarihi yapıları ile 
UNESCO Dünya Miras Lis-
tesinde. Yenice Ormanları, 
biyolojik çeşitlilik ve ba-
rındırdığı yaban hayat ile 
dünyanın sayılı ormanları 
arasında yer alıyor. Eski-
pazar’daki antik kentimiz 
mozaikleri ile öne çıkıyor. 
Ovacık ilçemizde ki kaya 
mezarları bir çok yerde yok. 
Eflani, bölgemizin en eski 
yerleşim yerlerinden, bir 
dönemde başkentlik yap-
mış. Bir çok tarihi esere sa-
hip. Gölleri ile doğa turizmine göz kırpıyor. Kısacası yeni bir 
Master plan ile kültür ve turizmimizi geliştireceğiz. Plan 
çerçevesinde tanıtıma da daha çok önem vereceğiz.

Kış turizmi açısından Keltepe Kayak Merkezi konaklama 
problemini çözmek zorundayız. Özel İdare ve BAKKA ka-
nalı ile bunu da aşıyoruz.

Karabük ve Safranbolu’daki millet bahçeleri çalışmaları da 
hızla devam ediyor.

İlimizdeki bütün dernek, sivil toplum örgütü ve odalarla da 
iş birliği içinde çalışıyoruz.

Tek gayemiz ilimizin daha çok büyümesi ve gelişmesi. 
Bu amaçla Cumhurbaşkanı Yardımcısı Cevdet Yılmaz, 
Enerji ve Tabii Kaynaklar Bakanı Alparslan Bayraktar, 
Sağlık Bakanı Fahrettin Koca, Çevre, Şehircilik ve İk-
lim Değişikliği Bakanı Mehmet Özhaseki, Ulaştırma ve 
Altyapı Bakanı Abdulkadir Uraloğlu, Gençlik ve Spor 
Bakanı Osman Aşkın Bak, Mili Savunma Bakanı Yaşar 
Güler, Kültür ve Turizm Bakanı Mehmet Nuri Ersoy ve 
Milli Eğitim Bakanı Yusuf Tekin, Sanayi ve Teknoloji Ba-
kanı Mahmet Fatih Kacır, Çalışma ve Sosyal Güvenlik 
Bakanı Vedat Işıkhan, Hazine ve Maliye Bakanı Mehmet 
Şimşek, İçişleri Bakanı Ali Yerlikaya ve Adalet Bakanı 
Yılmaz Tunç ile görüşmeler yaptık. Bakanlarımızla gö-
rüşmelere devam ediyoruz.

2024 yılında bizim önü-
müzde önemli projeler var. 
Eskipazar OSB’den bah-
setmiştim. Bunula birlikte 
Filyos Limanı ve Orman 
Ürünleri Sanayi Sitesi bizim 
için önem arz ediyor. Filyos 
Limanının ticari kullanıma 
açılması için çalışmalar ya-
pıyoruz. Orman Ürünleri Sa-
nayi Sitesi için de görüşme-
lerimizi sürdürüyoruz.

KARDEMİR, üniversitemiz 
ve yerel dinamikler ile bir-
likte “Bilim ve Teknoloji 
Şehri” olabilmek için TEK-
NOPARK gibi hayata geçir-
diğimiz projeler var. Bunları 
geliştirerek sürdüreceğiz.        

Karabük’ün her açıdan daha iyi bir yere gelmesi için dur-
madan çalışacağız ve bu hedeflere ulaşmak için her türlü 
çabayı sarf edeceğiz. Bu nedenle kentimizin çok değerli 
basın mensuplarının ve Karabük halkının desteği bizim için 
çok önemlidir. Hep birlikte, daha güçlü ve daha iyi bir Kara-
bük için çalışmaya devam edeceğiz.

Siyasetin en önemli ilkesi, vatandaşlarımızın hizmetine 
odaklanmaktır. Herkesin ihtiyaçlarını karşılayacak, herkesi 
kucaklayacak, adaletli, şeffaf ve hesap verebilir bir hizmet 
anlayışını benimsiyoruz. Bizim için öncelik vatandaşlarımı-
zın ihtiyaçlarıdır. Bizim amacımız, hemşerilerimizin daha iyi 
bir yaşam sürmenizi sağlamaktır.



11

S A Y I  1    O C A K  2 0 2 4

Bu hedefimiz için temel hareket 
noktalarımız,

Sektörel çeşitlilik, 
Karabük farklı sektörel 

üretim kabiliyeti 
arttırmaktır.

Katma değer 
oluşturacak orta 
yüksek ve yüksek 
teknolojide üretim 

yapmaktır.

1

2

Bu hedeflerimizi gerçekleştirdiğimiz-
de iki sonuç ortaya çıkacaktır.

Bunların en önemlisi işsizlik ile mü-
cadele gücümüz artacak, ikincisi ise 
katma değer oluşturan üretim ile ça-
lışanların ve sanayicinin gelir seviyesi 
yükselecektir.

Bugün düşük teknolojide üretim ya-
parsanız çalışanların saat ücreti 50TL 
civarında olur ve kâr payı %3 ile %7 
arasındadır. Ancak orta yüksek ve 
yüksek teknolojide üretim yaparsa-
nız, çalışanların saat ücretleri 150 
TL ile 450 TL arasına sanayicinin kâr 
payı %30 ile %400’e kadar çıkar.

İşte en önemli hedef, Karabük’ün 
tekrar Türkiye Sanayisinde söz sahibi 
olması büyümesi ve zenginleşmesi-
dir. Bunun için, Karabük’ün 2.Sanayii 
hamlesini gerçekleştirmek zorunda-
yız.

Karabük’ün 2. Sanayi hamlesinin odak 
noktası Eskipazar Organize Sanayii 
Bölgesidir.

Burada Kamulaştırma çalışmaları 
bitti. Milletvekili seçilir seçilmez, ilk 
yaptığımız icraat, Eskipazar OSB’nin 
Alt Yapı ihalesi yaptırmak oldu. 280 
Milyon Lira Bedel ile Alt Yapı ihale-
sini gerçekleştirdik. Şu Anda orada 
yollar açılıyor, Kanalizasyon, su, diji-
tal altyapı ve elektrik alt yapısı hızla 
devam ediyor.

Eskipazar OSB’de yatırımcılara bü-
yük imkanlar oluşturduk. 76 Firmaya 
şartlı yer tahsisi yapıldı. Burada ara-
zi satışı yapılmadı. Alt Yapı katılım 
payı karşılığında 2 yıl içinde taahhüt 
ettikleri fabrikaları kurmaları karşı-
lığında ön tahsis yapıldı. Fabrikasını 
kurana ve gerekli istihdamı sağla-
yanlara yerlerin daha sonra verile-
cek. 

Burada 15 değişik sektörde 76 Fab-
rika kurulacak. Yaklaşık bu firmaların 
istihdam taahütü 6 bin kişidir.

İşte yukarıda anlattığımız hedefleri 
gerçekleştirmek için bu proje hızlıca 
hayata geçirilecektir. 

Karabük’ün Sanayi işletmesi sayısı 
bu projeyle 2’ye katlanacak ve Kara-
bük’te mevcut işsiz sayımız da ciddi 
bir düşüş meydana gelecek.

Karabük’ün ihracat yapan bir şehir 
haline gelmesi lazım.

Bunun için önümüzdeki en büyük en-
gel, liman ihtiyacımızdır.

Bunu sağlamak için, Filyos Limanı-
nın ticari kullanıma açtırmaya çalı-
şıyoruz. Demiryolu ile Deniz yoluna 
ulaştığımızda rekabet gücümüz ar-
tacaktır. 

Durmuş Ali KESKİNKILIÇ
AK Parti Karabük Milletvekili

EN ÖNEMLİ HEDEFİMİZ, KARABÜK İKİNCİ 
SANAYİ HAMLESİNİ GERÇEKLEŞTİRMEKTİR
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İkinci hedefimiz, 
Orman Ürünleri 
sanayidir.

İkinci bir odak ise Orman Ürünleri sa-
nayidir. Orman Bölge Müdürlüğümüz 
2023 yılında Türkiye’de en fazla Üre-
tim yapan Bölge Müdürlüğü olmuştur. 
2023 yılında 2 Milyar 950 Milyon Lira 
hasılat elde edilmiştir. 

Karabük’ün Orman Ürünleri sanayinde 
bu alt yapıyı mutlaka değerlendirmesi 
gerekmektedir.

Karabük, Orman ürünlerinde Katma 
Değerli ürünleri üretmek bu konuda 
söz sahibi bir vilayet olmalıyız.

 

 
Karabük, Dünya Miras Kenti Safran-
bolu başta olmak üzere, ciddi bir tu-
rizm altyapısına sahiptir. 

Turizm’e bütüncül bir yaklaşımla eğil-
mek zorundayız.

Safranbolu’ya yerli turistin yanında 
yabancı turisti getirmek ve Safranbo-
lu’yu dünyada bilinen bir kongre şehri 
haline getirmeliyiz. 

Dünya’da Davos varsa, Safranbolu’da 
bu coğrafyanın yaşayan bir kültür ve 
kongre merkezi haline gelmelidir.

Eskipazar Hadrianapolis Antik Kenti-
nin turizme açılması için, yine Millet-
vekili seçilir seçilmez, Açık hava Mü-
zesi, Örenyeri olarak giriş kabul yeri 
ihalelerini yaptırdık. Bu yıl inşallah 
hizmete girecektir. 

Karabük’ün %72’si Ormanlarla kaplı.

Yenice özellikle orman ve doğa turiz-
minde önemli merkezlerden bir tane-
sidir.

Yenice ormanları Türkiye’nin “9 sıcak 
noktasından” biridir.

Dünya Koruma Vakfı Avrupa’da 100 
sıcak nokta belirlemiştir. İşte bunlar-
da bir tanesi de Yenice Ormanlarıdır. 
Maalesef bugüne kadar bu değerimizi 
yeterince tanıtamadık. 

Keltepe Kayak Merkezi konaklama 
problemini çözmek için Özel İdare ve 
Bakka Kanalı ile konaklama tesisleri-
ni yapıyoruz.

Kış Turizminden de daha çok pay ala-
cağız.

Yine Eflani ve Ovacık doğa ve kültür 
turizmi açısından değerlendirilmesi ve 
işlenmesi gereken önemli yerlerdendir.

12. kalkınma planında turizmin doğa 
ve kültür turizmine yöneliş gösterdiği 
dikkat çekilmektedir.

Bütün bu değerlerin ortaya çıkarılma-
sı için “Karabük Turizm Master Pla-
nını” yaptıracağız.Bütüncül bir anla-
yışla Karabük’ün Turizm potansiyelini 
ortaya çıkaracağız.

Özellikle, Karabük’ün sulu tarıma 
geçmesi için gerekli olan sulama gö-
letlerine ve barajlara ağırlık veriyoruz.

Eflani Gökgöz Göleti, Merkez Hanköy, 
Ovacık Hatipoğlu göletlerini ve Eski-
pazar Doğancılar Yeraltı barajını bi-
tirdik. Al Değirmeni, Safranbolu Ova-
cuma, Eskipazar Adiller, Eskipazar 
Yazıboyu, Karabük Merkez Düzçam, 
Göletlerinin çalışmaları devam ediyor.  
Haslı ve Ova Göletlerinde son aşama-
ya geldik. Bu göletleri tamamladığı-
mızda sulanabilir arazilerimizin büyük 
bölümünü sulu tarıma açmış olacağız. 
Karabük’te ciddi bir tarımsal hasıla 
artışı meydana gelecektir. 

Bir diğer çalışmamız ise, seracılık ve 
endemik ve aromatik bitkilerin yay-
gınlaştırılması projeleridir.

Eflani, ciddi bir kanatlı hayvan üretim 
merkezidir. Eflani’de bunun yanında 
manda üretimi projesini de hayata 
geçirdik.

Dördüncü hedefimiz, 
Tarımsal  
Potansiyelimizi  
ortaya çıkarmaktır.

Üçüncü Hedefimiz, 
Karabük’ün 
Turizm gelirlerini 
arttırmaktır.
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Dördüncü hedefimiz, 
Tarımsal  
Potansiyelimizi  
ortaya çıkarmaktır.

Bütün bu projelerin desteklenmesi 
için Karabük Kırsal Kalkınma kap-
samına alınarak TKDK Ofisi Kara-
bük’te açılmıştır.

Artık Karabük’te Avrupa Birliği Tarım-
sal Desteklerinden yararlanabilir hale 
gelmiştir.

Bu Karabük Vizyonlarımızı gerçekleş-
tirmek için, sosyal kalkınmayı önce-
liklemeliyiz.

Sosyal Kalkınma için 2 yeni projeyi 
hayata geçiriyoruz. Bunlardan birinci-
si, “Eğitim Şehri Karabük” projesidir.

Bu proje ile Karabük’ün bir “Eğitim 
Şehri” olarak ön plana çıkması arzu 
ediyoruz.

Eğitimdeki gücümüz, sanayideki atılı-
mımızın en büyük kaldıraç noktasıdır.

İkinci Proje, “Bilim ve Teknoloji Şehri” 
Karabük’ü inşa etmektir!

Bunun için, Karabük’te Eskipazar 
OSB’den bir teknoloji gelişim bölgesi 
planlıyoruz.

Bu bölgenin içinde Üniversitemiz ve 
Kardemir tarafından yeni bir Tekno-
park inşa edilecek.

Bu sayede teknoloji üreten AR-GE ya-
pan bir şehir haline geleceğiz.

Karabük’ün 2 büyük avantajı var.

Bunlardan birincisi Kardemir, İkincisi 
ise Karabük Üniversitesidir.

Bu 2 büyük güç, birlikte hareket et-
tiğinde, ciddi bir enerji ortaya çıka-
caktır.

Karabük Üniversitesi hızla yükseliyor.

2000 yılı sonrası kurulan üniversiteler 
içinde 16. Sıraya Devlet Üniversiteleri 
içinde 49. sıraya yükseldi.

Kardemir’in Yönetim Kurulu Başkan-
lığına Türk Savunma Sanayii kuru-
cusu Prof. Dr. İsmail Demir’in gelmiş 
olması bizim açımızdan büyük bir 
şanstır. 

Kardemir İsmail Demir bey ile birlikte, 
yeni bir vizyona girmiştir.

Kardemir’de oluşacak bu yeni vizyon 
ve İsmail bey ’in Karabük Sanayisi-
ne mentorluk etmesi bizim için yeni 
ufuklar açacaktır.

Tabi bu konular uzun uzun anlatılabi-
lir. Biz yeni bir Karabük hayal ediyo-
ruz.

Yeni Karabük kalkınmış, zenginleş-
miş, Bilim ve Teknoloji üreten dünya-
ya açılan bir Karabük’tür.

Karabük artık, tünelin öbür tarafına 
bakmak zorundadır. İçe kapalı kısır 
tartışmalar yapan vizyonu ve ufku dar 
anlayışlardan kurtulmak zorundadır. 
Bizler siyasi Milletvekilliği yapmıyo-
ruz. Daha ziyade teknik Milletvekilliği 
yapma hedefimiz var. 

Yeni bir Karabük hayal ediyoruz.

Bu hayalimizi gerçeğe dönüştürmek 
için çaba sarf ediyoruz.

Karabük’ün önüne yeni bir vizyon, 
yeni bir bakış açısı, yeni hedefler koy-
mak ve bunları başarmak için gayret 
içindeyiz.
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01 Cumhuriyetimizin 100. Yılını 
kutladığımız şu günler de bir 

Cumhuriyet Kenti olan Karabük’ün 
100. Yıl performansını değerlendirir 
misiniz?

Ülkemiz kurulduktan, sağlam temel-
lere oturtulduktan sonra sanayi ham-
lesinin ilk adımı Karabük’te atılmış, 
Karabük’te Cumhuriyet’imizin yap-
tığı sanayi atılımıyla birlikte kendini 
büyüterek geliştirmiş ve fabrikalar 
kuran fabrikasıyla Cumhuriyet’imizin 
adeta göz bebeği kentidir.

1937 yılında Ulu önderimiz Gazi Mus-
tafa Kemal Atatürk’ün talimatı ile dö-
nemin Başbakanı İsmet İnönü tarafın-
dan, Türkiye’nin ekonomik kalkınması 
için temeli atılan entegre demir çelik 
tesisi Karabük Demir Çelik Fabrikası, 
şu anki adıyla Kardemir sayesinde bü-
yük atılımların işaret fişeği atılmıştır.

Fabrikaların fabrikası Kardemir; İs-
kenderun ve Ereğli Demir Çelik Fab-
rikalarını, Dokuz Şeker Fabrikasını, 
Yedi Çimento Fabrikasını, Afşin- El-
bistan Termik Santralini, Seydişehir 
Eti Alüminyum Tesisini, Karakaya 
Barajı’nı, Fırat Köprüsü’nü ve daha 
nice fabrika kurmuş, bazılarında da 
kurucusu veya fabrikayı işleten ekibin 
eğiticisi olmuştur.

13 haneli bir mahalleden Cumhuri-
yet’in atılımlarıyla büyüyerek gelişen, 
Türkiye’nin büyümesine ve gelişme-
sine önemli katkılar sağlayan, 28 yıl 
önce il olan Karabük ülkemize yaptı-
ğı katkılardan payını alamamıştır. Bu 
kadim kent kaderiyle baş başa bırakıl-

mış ulaşımdan, altyapıya, sağlıktan, 
eğitime maalesef gereken desteği 
görememiştir. İl olmasının üzerinden 
28 yıl geçmiş olmasına rağmen çevre 
illerimiz gelişip büyürken Karabük bu 
gelişmelere sadece seyirci kalmakla 
yetinmiştir.

Fakat artık kaderine razı değil makûs 
kaderini yenen bir kent yaratmak için 
var mücadele etmek zorundayız. Se-

çildiğim ilk günden itibaren de bu ka-
deri değiştirmek, kentimize hak ettiği 
değerin verilmesi için var gücümle ça-
lışıyorum çalışmalarımızı da tüm gü-
cümle sürdürmeye devam edeceğiz.

02
Karabük halkı size denetleme 
görevi verdi, bu konu da nasıl 

bir strateji izliyorsunuz?

Vatandaşlarımızın oylarına layık ol-
mak ve verdikleri görevi yerine getir-
mek için var gücümle çalışıyorum. Ge-
rek TBMM Genel Kurulu’nda gerekse 
ilgili komisyonlarda Karabük’ün tüm 

sorunlarını takip ediyoruz. Bu proje-
lerin yapılması için tüm gücümüzle 
mücadele ediyor, etmeye de devam 
edeceğim. Yarım bırakılan veya hiç 
başlanmayan projeleri takip etmeyi 
sürdürecek, bu projelerin kentimize 
kazandırılması için var gücümüzle ça-
lışacağız. Karabük’ün sorunlarını dile 
getirirken, amacımız sadece bu so-
runları ortaya atmak değil sorunların 
çözümüne de katkı sağlamak. Bu kat-

kıyı sorunları ve sorunların çözümünü 
hem TBMM’de hem de ilgili bakanlık-
lara taşıyarak sağlıyoruz. 

Bilinmeyen, duyulmayan, görmezden 
gelinen Karabük’ü ulusal, yerel ve 
görsel basında sürekli gündeme geti-
riyoruz. Karabük’ün adını hem ulusal 
hem de uluslararası düzeyde duyu-
ruyoruz. Amacımız Karabük’ü kalkın-
dırmak, ileriye taşımak ve Karabük’ün 
sesini duyurmak. Bu amacımız doğ-
rultusunda mücadele verdik, çalış-
malarımızı da bu doğrultuda vermeye 
devam edeceğiz.

Cevdet AKAY
CHP Karabük Milletvekili

GEREKTİĞİNDE SORUNLARIN 
ÇÖZÜMÜNE DE KATKI VERECEĞİZ
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10 Ocak Çalışan Gazeteciler 
günü dolayısıyla; İl Başkanımız 
Vedat Yaşar, Safranbolu 
Belediye Başkanımız Elif Köse, 
İlçe Başkanlarımız, Belediye 
Başkan Adaylarımız ve Belediye 
Başkan Aday Adaylarımız ile 
birlikte Karabük’te çalışan basın 
mensuplarıyla bir araya geldik.

Gerçekleştirdiğimiz programda basın mensuplarımı-
zın 10 Ocak Çalışan Gazeteciler Günü’nü kutladık, 
ayrıca yerel ve ulusal gündeme ilişkin değerlendir-
melerde bulunduk.

CEVDET AKAY’A 
TBMM’DE 
ÖNEMLİ GÖREV
TBMM’nin 28. Dönem mesaisi başladı. Gerçekleşen 
seçimler sonrası göreve başlayan milletvekillerinin 
TBMM’deki görevleri de şekillenmeye başladı.

Cumhuriyet Halk Partisi Meclis Grubu, TBMM İhti-
sas Komisyonlarında görev alacak isimler belirledi. 
CHP 19 farklı komisyonda 110 üyeyle TBMM çalış-
malarına katkı sağlayacak.

Milletvekili Akay Plan ve Bütçe 
Komisyonu Üyesi Oldu

14 Mayıs’ta Karabük Milletvekili seçilerek TBMM’ye 
giren Cevdet Akay Plan ve Bütçe Komisyonu’nda 
görevlendirilen CHP’li isimler arasında yer aldı. 
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Mehmet CEYLAN
Ak Parti Dış İlişkiler Başkan Yardımcısı

KARABÜK’ÜN SOSYAL, 
EKONOMİK VE KÜLTÜREL 
GELİŞİMİ

CUMHURİYETİMİZİN  
YENİ YÜZYILINA GİRERKEN 

Bundan 85 yıl önce 1937 yılında, ülke-
mizin sanayileşme politikaları kapsa-
mında Gazi Mustafa Kemal Atatürk’ün 
talimatıyla ülkemizin ilk demir-çelik 
fabrikası şehrimiz Karabük’te kurul-
muştur. O yıllarda Karabük, Safranbo-
lu’ya bağlı 40 haneli bir köydür. 

Karabük Demir Çelik Fabrikası’nın ku-
rulması ve zaman içinde ek tesislerin-
de gelişmesi ile birlikte, komşu iller 
başta olmak üzere Anadolu’nun bir-
çok vilayetinden hızlı bir göç almıştır. 

Bu nedenle şehir nüfusu hızla artmış 
ve ülkemizin her yöresinden gelen in-
sanların sahip olduğu zengin kültürel 
mozaiğe sahip bir cumhuriyet kenti 
olmuştur. 

Hızlı nüfus artışı ve gelişen şehirleş-
meyle birlikte Karabük 1941’de Bucak 
(Nahiye) 1953’te ilçe ve 1995 yılında 
da il olmuştur. 

Diğer taraftan Karabük, Demir Çelik 
Fabrikası’nın ülkemizin ilk en önemli 
ağır sanayi tesisi olması nedeniyle, 
ülkemizin yetiştirdiği en yetenekli 
mühendis ve teknik elemanları istih-

dam etmesiyle sanayi toplumunun 
özelliklerinden biri olan sosyo-kültü-
rel bir zenginliğe de sahip olmuştur. 

2007 yılında Karabük 
Üniversitesi’nin kurulması 

ve hızla gelişmesi de 
Karabük ve ilçelerinin 

sosyo-ekonomik ve kültürel 
gelişiminde önemli bir ivme 

teşkil etmiştir.

 
Üniversitenin, özellikle merkez kam-
püste olmak üzere diğer ilçelerimizde 
de fakülte ve yüksek okulların yay-
gınlaşmasıyla 10.000’i geçen yabancı 
olmak üzere yaklaşık 50.000 civarın-
da öğrenciye ulaşması da şehrimize 
hem ekonomik hem de sosyo-kültürel 
anlamda bir zenginlik katmıştır. Kara-
bük şehir merkezi ile coğrafi anlamda 
bütünleşmiş olan kadim Osmanlı şeh-
ri ve Unesco Dünya Miras listesinde 
yer alan Safranbolu ile birlikte tarihi 

ve doğal zenginliklere sahip Yenice, 
Eskipazar, Eflani ve Ovacık ilçelerimi-
zin de turizm potansiyelinin her geçen 
gün gelişmesi de Karabük’ün ekono-
mik ve sosyal gelişiminde büyük rol 
oynamaktadır. 

Karabük’ün bir sanayi kenti olması, 
Kardemir A.Ş başta olmak üzere di-
ğer demir-çelik tesislerinin gelişimi, 
tekstil ve konfeksiyon tesisleri ve di-
ğer sanayi sektörlerdeki yatırımlar ile 
turizm potansiyelinin gelişimi, üniver-
sitenin gelişimi vb. Karabük’ün milli 
gelirden aldığı payın artmasına ve 81 
vilayet içinde en yüksek kişi başı milli 
gelire sahip olan iller arasına girmesi-
ne sebep olmuştur. 

Cumhuriyetimizin ikinci yüzyılına 
(Türkiye Yüzyılı) girerken, en genç 
cumhuriyet kenti olan Karabük ve il-
çelerimizin ekonomik, sosyal ve kül-
türel açıdan böylesi hızlı bir gelişim 
göstermesinde emeği geçen tüm kişi 
ve kuruluşlara içten teşekkürlerimi 
sunuyor, yeni yüzyılda ülkemizde Ku-
zey Yıldızı konumunda olan şehrimi-
zin yıldızının her alanda daha da par-
lamasını diliyorum.
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01 Cumhuriyetimizin 100. yılını 
kutlayan ülkemizde Cumhuriyet  

Kenti Karabük’ümüzün geldiği noktayı 
Belediye Başkanı ve sanayici olarak 
değerlendirir misiniz?

Gazi Mustafa Kemal Atatürk, silah ar-
kadaşlarıyla birlikte ülkemizin kaderini 
değiştirerek, çağdaş Türkiye Cumhuriye-
tinin temellerini atmıştır. Karabük, 1937 
yılında Atatürk’ün talimatı ile dönemin 
Başbakanı İsmet İnönü tarafından atı-
lan entegre demir çelik tesisi temeli ile 
‘Cumhuriyet Kenti Karabük’ unvanını 
Türkiye Cumhuriyetinin 100. yılında da 
korumuş, korumaya devam edecektir. 
Cumhuriyetimiz, gözü daima ileriye ba-
kan, özgüvenini sağlam tutan, heyecanla 
ve şevkle çalışan bir neslin bugünkü ne-
sillere Atatürk’ün armağanıdır.

2009 yılında Karabük Belediye Başkanlı-
ğı görevine seçildikten sonra Karabük’te 
büyük bir değişim hamlesi başlattık, bam-
başka bir Karabük için yola çıktık. Halkı-
mıza bazı sözler verdik, projeler açıkladık. 
Hizmetlerimizi, doğru ve dürüst bir plan-
lama ile en ekonomik ve uygun şekilde bi-
rer birer halkımıza sunduk. Karabük Bele-
diyesi olarak yaptığımız tüm hizmetlerde, 
vatandaşlarımızı her geçen gün daha iyi-
ye, daha güzele, daha doğruya götürmek, 
onların geleceğe ümit ve güvenle bakma-
larını sağlamak temel hedefimiz oldu.

Görevi devir aldıktan sonra da Sosyal Be-
lediyeciliğin en güzel örneklerini halkımız 
için uygulamaya gayret gösterdik. Çünkü 

bu göreve talip olurken en önemli sloganımız ‘Hayatın Kolay, Yaşamın Ucuz 
Olduğu Bir Şehir’ idi. 

Belediyemizin son 15 yıldaki çalışmalarıyla şehircilik anlamında büyük 
adımlar attık. Biz, bu kentte yaşayan herkese, her kesime, hatta tüm can-
lılara değer verdik. Hizmetlerimizde hiçbir zaman parti ve insan ayrımı yap-
madık. Kimseyi ötekileştirmedik. Kentimizde her zaman sosyal barışın ön-
cülüğünü yaptık. Sosyal ve dürüst yönetim anlayışımız gereği, yaptığımız ve 
yapacağımız hizmetleri her zaman halkımızla paylaştık. Geride bıraktığımız 
15 yıllık bu süreçte ihtiyaç olan büyük yatırımları hızla hayata geçirdik. Bun-
ları gerçekleştirirken Karabüklülerin bir kuruşunu dahi heba etmemeye özen 
gösterdik. Halkımızın ödediği paraları halkımıza hizmet olarak getirdik.

Tek amacımız genç, çocuk, emekli ve kadın nüfusun her kesimine, Kara-
bük’ümüze, toplumun her kesimini memnun edecek hizmetler üretmek oldu.

Karabük Belediyesi sorumluluk alanında planlı, hızlı, etkin, şeffaf, adil ve 
vatandaş odaklı en iyi hizmeti sunmak. Önce insan anlayışıyla hizmette 
adalet ve eşitliği ilke edinerek tarihi ve çevresel değerlerine sahip çıkan, 
sağlık ve refah içinde yaşanabilir bir kent oluşturmayı misyon edindik.

İnsana ve çevreye duyarlı, lider ve gelişimde öncü konumunu sürdürerek 
Türkiye ve Dünya’da örnek bir Belediye, marka bir şehir olmak vizyonumuz 
oldu.

HAYATIN KOLAY, 
YAŞAMIN UCUZ 
OLDUĞU BİR 
ŞEHİR YARATTIK

Rafet VERGİLİ
Karabük Belediye Başkanı
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Karabük, tarım ve çiftçilikle uğraşan, 
nüfusu 100’ü geçmeyen, 40 haneli 
köy iken bugün modern ve çağdaş bir 
kent görünümüyle örnek alınabilecek 
iller sıralamasında yerini almıştır. Ka-
rabük Belediyesi olarak imar ve şe-
hircilik, sosyal yaşam, çevre düzenle-
meleri, eğitim, kültür ve en önemlisi 
de özel projelerimizi hayata geçirerek 
Karabük’ümüze daha çağdaş ve mo-
dern bir görünümü kazandırmak için 
çalışmalarımız tüm hızıyla devam et-
mektedir.

Karabük Belediyesi olarak Cumhu-
riyetimizin 100. yılında alt yapı so-
runları tamamlanmış, kent meydanı 
(millet bahçesi), şehir kütüphanesi, 
modern cadde tasarımları, alt geçit-
leri, yürüyen merdivenleri, kule ve 
yatay asansörleri, mahallelerde ki 
sosyal yaşam merkezleri ile bir bü-
tün olarak bir kent ortaya çıkmıştır. 
Türkiye’nin her köşesinden gelerek bu 
kente emeğini vermiş, Karabük’ü yurt 
edinmiş hemşerilerimizin, huzur için-
de yüksek standartlarda yaşaması 
tek temennimizdir.

02
Karabük Cumhuriyetimizin 
ikinci yüzyılı için nasıl bir yol 

izlemeli?

Tek bayrak, tek millet, tek devlet 
anlayışı ile kurduğumuz, demokrasi 
ve halk iradesiyle taçlandırdığımız 
Cumhuriyetimiz, Türk milletinin ebedi 
varlığı ile yüzyıllarca ilelebet devam 
edecektir.

Bugünlerin sorumluları olarak bizler, 
Türkiye Cumhuriyeti’nin ülkesi ve mille-
tiyle bölünmez bütünlüğünü korumak, 
savunmak zorundayız. Bu yolda yü-
rürken milli değerlerimizden ödün ver-
memek ve bu değerleri yarınlara sağ-
lam olarak teslim etmekle görevliyiz.

Görev ve sorumluluklarımızı yerine 
getirmek için, milli değerler ile bilim 
ve aklın üstünlüğünü benimsemek, 
tarihimizi çok iyi bilmek zorundayız.

Hedeflerimizin çok üstünde hizmet 
yaptık. Karabük’ün en büyük sorun-
larından biri olan hava kirliğini, şeh-
rimizde çok kısa bir sürede doğalgaz 

kullanımını %98’lere ulaştırarak 
azalttık. Yağmur Suyu Drenaj Hattı 
projemiz ile şehrimizin kronikleşmiş 
büyük bir problemini tarihe gömdük. 
Karabük ölçeğinde bir vilayette olma-
yan bir şeyi yaptık, 2 adet battı-çıktıyı 
ulaşıma açtık. Türkiye’nin en modern 
arıtma tesislerinden biriyle musluk-
lardan damacana suyu kalitesinde 
su akmasını sağladık. Asansörlerimiz 

ve yürüyen merdivenlerimizle yaşamı 
kolaylaştırdık. Farklı mahallelerde 
açtığımız bulvarlar ile hem trafiği ra-
hatlattık, hem de yeni ve modern ya-
şam alanları oluşturduk.

Gazi Mustafa Kemal Atatürk’ün ‘Ey 
yükselen yeni nesil! İstikbal sizsiniz. 
Cumhuriyeti biz kurduk, onu yüksel-
tecek ve yaşatacak sizsiniz’ sözlerini 
misyon edinerek hayata geçirdiğimiz 
50 yıllık, 100 yıllık projelerle sadece 
bugünümüzü düşünmedik. Bu doğrul-
tuda; Şirinevler Mahallesi Katlı Oto-
park ve Pazar Yeri, Sıfır Atık, Emek-
liler Evi, Sosyal Yaşam Merkezleri, 
125’den Fazla Park, Kitap Kafe, Elekt-
ronik Belge Yönetim Sistemi (EBYS), 
Yaşlı Bakım ve Dinlenme Merkezi, 
Asansörler, Yürüyen Merdivenler, 
Yaya Üst Geçitleri, Hayvan Misafirha-
nesi ve Bakımevi, 60 Adet Toplu Taşı-
ma Aracının Hizmet Alınması, Şirinev-
ler Çamlık Kent Orman Park ve Çevik 
Kuvvet Şube Müdürlüğü, 5000 Evler 

Kanyon Park ve Düğün Salonu, Balık-
lar Kayası Battı-Çıktı Kavşak, Bilim 
ve İnovasyon Merkezi, Yağmur Suyu 
Drenaj Hattı, Plastik Atıkların Piroliz 
Yöntemi ile Bertaraf Edilmesi ve Geri 
Kazanımı, Katı Atık Düzenli Depola-
ma ve Bertaraf Tesisi projelerimizle 
birlikte son 15 yılda 252’den fazla dev 
projeyi ‘Sözünün Eri Belediyecilik’ 
sloganımızla hizmete geçirdik.
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01
Üniversitemiz genç üniversiteler arasında en çok 
büyümeyi sağlayan ve gelişen Üniversiteler ara-

sındadır. Bu konuyu değerlendirir misiniz?

Karabük Üniversitesi olarak Cumhuriyet kenti Karabük’te, 
UNESCO Dünya Kültür Mirası Safranbolu, Eflani, Eskipa-
zar, Ovacık ve Yenice Kampüsleriyle öğrencilerimize kali-
teli yükseköğrenim imkânları sunuyoruz. “Bilim Merkezli 
Öğrenci Dostu Üniversite” yaklaşımıyla Karabük Üniver-
sitesi, kurulduğu günden bu yana altyapısını tamamla-
ma yolunda hızlı bir ilerleme kaydederek eğitim-öğretim, 
araştırma-geliştirme, toplumsal katkı ve uluslararası-
laşma çalışmalarındaki yükselişiyle dünya üniversiteleri 
sıralamasında saygın bir konuma gelmiştir. Türkiye’deki 
üniversiteler arasında ön plana çıkan Üniversitemiz, kam-
püsü, güvenli ve huzur dolu şehri, güçlü akademik kadrosu, 
teknolojik altyapısı ve laboratuvar kullanım imkanlarıyla 
üst düzey eğitim-öğretim fırsatları sunmaktadır.

Genç, yenilikçi, girişimci, çözüm odaklı Üniversitemizin 
bünyesinde 16 fakülte, 8 meslek yüksekokulu, 2 yükse-
kokul, 2 enstitü, 17 araştırma merkezi bulunmaktadır. Ka-
rabük Üniversitemizde 48 bin civarında öğrencimiz kendini 
geliştirmektedir. 100 ülkeden gelen yaklaşık 12 bin ulus-
lararası öğrencimizle de çok dilli ve çok kültürlü bir dünya 
Üniversitesiyiz. 

Uluslararası en saygın üniversite derecelendirme organi-
zasyonlarından Times Higher Education (THE) 2023 Yük-
seköğretim Etki Sıralamasında Türkiye’deki üniversiteler 
arasında “Ekonomik ve Temiz Enerji” kategorisinde 5., 
“İklim Eylemi” kategorisinde 6. sırada yer alırken, “Kalite-
li Eğitim” ile “Sağlık ve Esenlik” kategorilerinde ilk 20’ye 
girmeyi başardık. Yükseköğretim Kurulu (YÖK) tarafından 
temiz, erişebilir ve güvenli enerji alanında “Uzmanlaşan 
Üniversite” olarak seçildik. Ayrıca “Engelsiz Üniversite 
Ödülleri” kapsamında da fiziksel, görme, işitme ve kronik 
sağlık sorunlarına bağlı engeli bulunan öğrenciler için yap-
tığımız çalışmalarla da “Mekânda Erişilebilirlik” ödülü al-
dık. Ülkemizin en prestijli yarışmalarından TEKNOFEST’te 
her yıl çeşitli kategorilerde onlarca takımımızla katılarak 
dereceler elde ettik.

Türkiye’de ve dünyada ses 
getirecek projelere imza 
atmak istiyoruz.

KARABÜK ÜNİVERSİTESİ  
İKİNCİ YÜZYILI BÜYÜK 
UMUTLARLA KARŞILIYOR

Prof. Dr. Fatih KIRIŞIK
Karabük Üniversitesi Rektörü               
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Karabük Üniversitesini akademik, bilimsel ve teknolojik 
açıdan güçlendirerek dünyaya öğrenci yetiştiren saygın 
bir Üniversite olması için çalışmaya devam edecek, dün-
yanın en iyi Üniversitesi haline getirmek için gayret göste-
receğiz. İçinde bulunduğumuz coğrafyanın imkanlarından 
güç alarak Türkiye’nin sosyal, kültürel, iktisadi değerlerini 
yükseltmek, Türkiye ve dünyada ses getirecek projelere 
imza atmak istiyoruz. Endüstri 4.0 ile başlayacak yeni-
çağa liderlik etmek için büyük bir aşkla çalışacağız. Çok 
aydınlık yarınlar bizleri bekliyor. Türkiye Yüzyılını inşa et-
mek, Türkiye Yüzyılını inşa edecek nesilleri yetiştirmek, 
tüm dünyada aklı, vicdanı, merhameti, adaleti, bilimi, 
kalkınmayı, ilerlemeyi, barışı, kardeşliği tesis etmek ve 
insanlığa daha iyi bir miras bırakmak için hiç durmadan 
çalışacağız.

Karabük Üniversitesi 
olarak Türkiye’nin ilk 
Sosyal Bilimler Festivali 
Sosyalfest’e ev sahipliği 
yapacağız.

Rektörlük görevine geldiğimizden bu yana çeşitli projeler 
üzerinde çalışmalar ve planlamalar yapıyoruz. Bu proje-
lerimizin meyvelerini toplamaya başladık. ‘Türkiye Yüzyılı 
için harekete geç, Sosyalfest ile gelişime öncülük et’ slo-
ganıyla Türkiye’nin milli sosyal bilimler hamlesini oluştur-
mak amacıyla düzenlenen Türkiye’nin ilk ulusal ve ulusla-
rarası Sosyal Bilimler Festivali Sosyalfest’i, Üniversitemiz 
ev sahipliğinde gerçekleştireceğiz. Sayın Cumhurbaşkanı-
mızın ifade ettiği son derece önemli bir hedef ‘Türkiye Yüz-
yılı’ vizyonuna biz de Sosyal Bilimler Festivali Sosyalfest 
ile katkı sunmak istiyoruz. Sosyalfest’in Türkiye çapında 
kültür haline gelmesini hedefliyoruz. Üniversitemiz, Batı 
Karadeniz bölgesi, Türkiye, Türkiye ve dost ülkeler, bütün 
dünya ve insanlık için son derece önemli bir proje olduğuna 
inandığımız Sosyalfest için hepinizin desteğine, katkısına 
ihtiyacımız var. 

02
Sayın Rektörüm, Cumhuriyetin ikinci yüzyılında 
Üniversitemizin kısa – orta ve uzun dönemli stra-

tejileri nelerdir?

Önümüzdeki dönemde geliştirilmesi gereken alanlarımızı 
geliştirerek, kurumsal yapımızı daha da sağlamlaştırmak 
istiyoruz. Uluslararası standartlarda bir Üniversite olarak 
bilimi önceleyen ve bilimsel gelişmesini sürekli yüksek nok-
taya çıkarmaya çalışan bir Üniversite olmaya çabalıyoruz.

Birlikte çalışalım, 
birbirimizle rekabet 
etmeyelim.

Üniversitemizin çok büyük bir akademik birikimi var. Dün-
ya çapında bilim insanlarımız var, çok büyük başarılar 
kazanmış özellikle mühendislik ve teknoloji sahasında 
akademisyenlerimiz var. Bu bizim için bir gurur kaynağı. 
“Dünyada birinci sıraya gelecek bir örgütlenme modelini, 
bir akademik iş birliği modelini nasıl hayata geçirebiliriz?” 
diye uğraşıyoruz. Çünkü inanıyoruz ki dünyada hızlı gide-
bilmenin yolu birlikte çalışmaktır. Tek başına çalışarak 
belli başarılar kazanabiliriz ama bu biraz sınırlı olacaktır. 
Çünkü bir kişi tek başına çalışırsa bir kişilik iş yapar, iki kişi 
tek başına çalışırsa iki kişilik iş yapar ama birlikte çalışırsa 
bu birliktelikten doğan sinerji onun 11 kişilik iş yapmasına 
sebep olur. Üç kişi tek başına çalışırsa üç kişilik iş yapar 

ama birlikte çalışırsa bu sinerjiyle 111 kişinin tek başına 
yapacağı işi yapabilir. O yüzden bizim için her sahada, her 
alanda birlikte çalışma, güçleri birleştirme, birbiriyle reka-
bet değil, birlikte dünya ile rekabet etme son derece önem-
li. Birlikte çalışalım, birbirimizle rekabet etmeyelim. Bizim 
ana hedeflerimizden biri bu. Farklı üniversite rektörleri ile 
görüşmelerimiz var, iş birliği protokolleri üzerinde çalışı-
yoruz. Bu protokolleri yaptığımızda farklı üniversitelerin 
imkânlarını, laboratuvarlarını, akademik iş birliklerini ha-
yata geçireceğimiz yeni bir zemin oluşturacağız. Bu da bize 
çok büyük fırsat pencereleri açacaktır. Sosyalfest’e ilişkin 
Kurumsal Paydaş Protokolü kapsamında birçok üniversi-
temizle iş birliği yaptık. İş birliği yaptığımız Rektörlerimiz, 
proje ile yakından ilgilenerek, Sosyalfest’in Türkiye ve in-
sanlık için son derece faydalı bir proje olduğunu söyledi, 
desteklerini dile getirdi. Karabük Üniversitesi olarak tüm 
Türkiye’den gençlerimizin buraya katılmasını istiyoruz. 
Sosyalfest programlarımız ülke içi ve ülke dışında olmak 
üzere devam edecek.
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Yenilikçi modeller ortaya 
koyacak yaklaşımlar 
gerçekleştirmeliyiz.

2000 yılından sonra dünyada olağanüstü diyebileceği-
miz büyük değişimler, değişiklikler yaşanmaya başlandı. 
Bu değişimler kendisini öyle gösteriyor ki hemen hemen 
hiçbir saha 20. Yüzyılda bulunduğu konumunda tutuna-
mıyor, duramıyor, yeri değişiyor, şekli değişiyor, örgüt-
lenme modeli ve yöntemleri değişmeye başlıyor, farklı-
lık gösteriyor. Bu anlamda Türkiye’nin dünyada etkin bir 
güç haline dönüşmesi için bizlerin katkısı, hayal gücü ve 
hayallerini hayata geçirme 
enerjisi çok kıymetli. Kurum-
larımızın güç birliği yapması-
nı istiyoruz. Bunu sağlamak 
için gerekli bütün imkanları-
mızla seferberiz, sahadayız.

Karabük Üniversitesi olarak 
bilimi merkezimize alıyoruz, 
bilimi geliştirmek, bilimsel 
çalışmalarımızı artırmak için 
gayret sarf ediyoruz. Yap-
tığım araştırmalarda farklı 
ülkelerdeki akademisyenle-
rin kendi ülkelerini öncelik 
alarak kendi ülkelerinin ih-
tiyaçlarına yönelik bilimsel 
araştırmalar yaptıklarını 
gördüm. Bizim de benzer bir 
yaklaşımla kendi ülkemizi 
önceleyen bir perspektifle 
hareket etmemiz gerekiyor. 
Bir ülke ne kadar güçlüyse 
bilim insanları da o kadar 
güçlüdür, üniversiteleri de o 
kadar güçlüdür. Bu doğrultu-
da ülkenin üniversitelerine o kadar çok kaynak ayrılır ve 
bilim insanları araştırmalarına, patentlerine o kadar çok 
destek bulur. Bilimsel çalışmalarımızla Türkiye merkezli 
bir perspektifi ön plana almamız gerekiyor. Biz istiyoruz 
ki Türkiye bilimde birinci sıraya yükselsin. Bunu gerçek-
leştirecek vizyon, perspektif ve eğitim bizde var. Bunun 
için hayal gücümüzün sınırlarını aşalım. Bunu daha da 
geliştirecek, dünyaya yenilikçi modeller ortaya koyacak, 
dünyanın bütün perspektiflerini değiştirecek bir mühen-
dislik, teknoloji, mimari ve sosyal bilimler yaklaşımını 
gerçekleştirmek zorundayız. 

Türkiye’nin problemlerine 
çözüm önerileri geliştiren 
yenilikçi bir ekosistemi 
kurmak istiyoruz.

Akademik çalışmaları, araştırmaları, patentleri, buluşları 
ve projeleri ön plana çıkaracağımız Türkiye’nin sorunlarını 
çözen, problemlerine çözüm önerileri geliştiren ve buluş-
lar yapan yenilikçi yaklaşımlar ortaya koyan bir ekosiste-
mi hep birlikte kurmak istiyoruz. Üniversite olarak Karabük 
Teknokent, KBÜ Teknoloji Transfer Ofisi (TTO) ve KBÜ De-

mir Çelik Enstitüsü ile çalış-
malar içerisindeyiz. TÜBİTAK, 
Sanayi ve Teknoloji Bakanlı-
ğı gibi konuyla ilgilenen ilgili 
politikacılar, aktörlerle yoğun 
görüşmeler yapıyoruz. Bu gö-
rüşmelerde “Üniversitemizin 
yerel düzeyde oluşturduğu 
birikimi Ankara’dan, İstan-
bul’dan, farklı aktörlerden, 
sahada çalışanlardan nasıl 
destek alabiliriz, birlikte ça-
lışma kültürünü nasıl oluştu-
rabiliriz?” diye büyük bir gay-
ret içerisindeyiz. KARDEMİR, 
20 yıllık kira karşılığında 250 
Milyon TL’lik yeni Karabük 
Teknokent binasının yapımını 
üstlendi. Bu bizim için çok bü-
yük bir kazanım. KARDEMİR’i 
de bu ekosisteme dahil etmek 
istiyoruz. KARDEMİR’in de bu 
süreç içerisinde çok aktif bir 
şekilde yer alacağına, ilimizin 
gelişimine ve Karabük Tekno-
kent’in gelişimine büyük kat-

kılar sunacağına inanıyoruz. Ticaret ve Sanayi Odamızla 
da yakinen çalışarak bu süreci yürütmek istiyoruz. İş birliği 
içerisinde bu süreci hep birlikte yönetmemiz gerekiyor. Bu 
anlamda gerçekten hayallerimiz çok büyük, hedeflerimiz 
çok yüksek. Bu hayallere, hedeflere kolaylıkla ulaşılabi-
leceğine inanıyorum. Üniversitemizin ilimiz sanayisinde ve 
ticaretinde çok daha aktif bir rol oynayacağı yeni bir sayfa, 
yeni bir pencere açmak istiyoruz. Bu konuda pek çok giri-
şimimiz oldu. Görüşmelerimizden de aldığımız izlenimlere 
göre çok olumlu bir gidişat var. Türkiye Yüzyılının teknolo-
jik gelişimine hep birlikte öncülük edeceğiz.
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İşletmelerde, faaliyetlerin sağlıklı ve 
güvenilir bir şekilde işleyişini sağla-
ma, ekonomik faaliyetleri kayıt al-
tına alma, faaliyet sonuçlarını ilgili 
mevzuat çerçevesinde denetlemeye, 
değerlendirmeye tabi tutarak ger-
çek durumu işletme ile ilgili kişilere 
ve resmi mercilere tarafsız bir şekil-
de sunma görevlerini yerine getiren, 
3568 sayılı Meslek Yasası’ nda belirti-
len genel ve özel şartlara haiz kişile-
re Serbest Muhasebeci Mali Müşavir” 
denmektedir. 

Mali Müşavirlerin meslek konusu, 
gerçek ve tüzel kişilere ait teşebbüs 
ve işletmelerin; 

a) Genel kabul görmüş muhasebe 
prensipleri ve ilgili mevzuat hükümle-
ri gereğince, defterlerini tutmak, mali 
tablolarını ve beyannamelerini düzen-
lemek, 

b) Muhasebe sistemlerini kurmak, 
geliştirmek, işletmecilik, muhasebe, 
finans ve mali mevzuat ile ilgili işle-
rini düzenlemek ve bu konularda mü-
şavirlik yapmak,

c) Yukarıdaki bentte yazılı konularda, 
belgelerine dayanılarak, inceleme, 
tahlil, denetim yapmak, mali tablo ve 
beyannamelerle ilgili konularda yazılı 
görüş vermek, rapor ve benzerleri-
ni düzenlemek, tahkim, bilirkişilik ve 
benzeri işleri yapmaktır. Yeminli Mali 
Müşavirler ise yukarıda belirtilen b ve 

c maddelerine ilaveten tasdik işlerini 
yapmakla yetkilidirler. Toplumun iyi 
işleyen mali ve ekonomik bir yapıya 
sahip olmasına, vergi gelirlerinin ar-
tırılmasına ve ekonomik kalkınmanın 
gerçekleştirilmesine doğrudan etkisi 
bulunan mesleklerin başında muha-
sebe mesleği gelmektedir.

Muhasebe meslek mensubu, işletme 
ile ilgili tarafların ihtiyacına uygun 
bilgiyi üretirken sosyal sorumluluk 
bilinciyle hareket etmek zorundadır. 
Çünkü muhasebe meslek mensubu, 
muhasebeden ürettiği bilgiler ve de-
netim faaliyeti sonucu oluşan sonuç-
lar nedeniyle sadece ilgili taraflara 
değil, toplumun tüm kesimlerine karşı 
sorumludur.

Mali müşavirlik mesleği, özellikle 
kalkınma gayretindeki ülkeler için 
gerek kaynakların belirlenmesinde 
güvenilir bilgiyi sağlaması, gerekse 
ülke çapında denetim fonksiyonu-
nu yaygınlaştırabilmenin tek yolu 
olması nedeniyle üzerinde önemle 
durulması gereken bir müessese-
dir. Gelişmekte olan ülkelerin temel 
sorunlarından en önemlisi kayıt dışı 
ekonomidir. Kayıt dışı ekonomiyle 
mücadelede ve tüm ekonomik faali-
yetlerin kayıt altına alınmasında, bu 
mesleği icra eden meslek mensupla-
rına önemli görevler düşmektedir. 

Meslek mensupları daha etkin yetki 
ve sorumluluklar üstlendikçe, bir ta-
raftan kayıt dışı ile mücadelede başarı 
elde edilecek, diğer taraftan devletin 
denetim gücü daha verimli alanlarda 
kullanılabilecektir. Böylelikle, devle-
tin vergi inceleme yükü önemli ölçüde 
hafifleyecek, vergi kayıp ve kaçağında 
azalma olacak ve vergi mükellef sayı-
sının artması sağlanacaktır.

Öte yandan yaklaşık her 2,5 yılda 
çıkarılan af ve yapılandırma yasa-
ları mali müşavirlik mesleğine zarar 
vermekte, ticaret erbabının da vergi 
ödeme bilincine darbe vurmaktadır.
Bu bağlamda birçok Avrupa ülkesinde 
olduğu gibi ülkemizde de vergilendi-
rilmiş kazancın kutsallığı toplumun 
her kesimine iyice anlatılmalı, vergi 
kanunları tabana yayılarak  yeniden 
ve kalıcı olarak düzenlenmelidir.

Atakan İRKEN
Karabük SMMMO Başkanı               

MALİ MÜŞAVİRLİK MESLEĞİNİN 
ÜLKE EKONOMİSİNDEKİ ÖNEMİ
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Başkan Sözen, İl Genel Meclis Üyeleri 
ve İl Özel İdare’nin yaptığı çalışmaları 
anlattığı açıklamasında 325 personel 
ve 17 İl Genel Meclis Üyesi ile çok gü-
zel ve başarılı çalışmalara imza attık-
larını belirtti.

Yıl içerisinde birçok çalışmanın hayata 
geçirilmesi adına kararların alındığını 
ve alınan bu kararların uygulanması 
için de yoğun bir mesai harcandığını 
ifade eden Başkan Sözen açıklama-
larına şöyle devam etti; “Karabük’te 
sorumluluk sahamız olan her yerde 
bir imzamız var. Gerek İl Genel Mec-
lis Üyelerimiz gerekse İl Özel İdare 
personellerimiz sahanın her yerinde 
canla başla çalışıyor. Her sene başın-
da yapılan programlar çerçevesinde 
belirlediğimiz hedeflerimizi aşıyoruz. 
Tabi yapılan bu çalışmaların hepsi 
sistemli, koordineli, birlik ve beraber-
lik içinde olacak işler ve bizde bu işi 
iyi yapıyoruz.

 Genel itibariyle baktığımızda 
kendi kendine yeten bir kurum ol-
masıyla İl’de ve bölgede tek olma 
özelliği gösteren Karabük İl Özel 
İdaresi; taş ocakları, sabit ve sey-
yar konkasörleri, asfalt plenti, iş 
makineleriyle parmakla gösterilen 
bir konumdadır.  8 yıl önce İdare-
mize kazandırdığımız konkasörlerimiz 
ile 1 milyon 938 bin 329 ton temel 
yapı malzemesi üretimi gerçekleştir-
dik. Ayrıca 2023 yılının ilk 8 aylık di-
liminde ise; seyyar konkasörümüz ile 
72 bin 100 ton temel yapı malzemesi 
imal edilmiş ve köy yollarımızda kul-
lanılmıştır. 

Karabük İl Genel Meclis 
Başkanı Ahmet Sözen, 
Karabük İl Özel İdaresi 
çalışmaları ile İl Genel 

Meclis Üyelerinin yapmış 
olduğu çalışmalardan 
bahsederek; “Bizler 
Karabük’ümüz için 

gece gündüz demeden 
çalışıyoruz. Sorumluluk 
sahamızda tabiri caizse 

ayak basmadık yer 
bırakmıyoruz” dedi.

BAŞKAN SÖZEN; 
“SORUMLULUK SAHAMIZDA 
AYAK BASMADIK YER 
BIRAKMIYORUZ”

 Karabük 
   İl Özel İdaresi

Ahmet SÖZEN
Karabük İl Genel Meclisi Başkanı
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Yine 2022 yılında bünyemize kazan-
dırdığımız Cumayanı taş ocağında ki 
sabit konkasörümüz ile 303 bin 020 
ton malzeme üretimi gerçekleştirildi. 
2023 yılı ilk 8 aylık zaman diliminde 
ise; 109 bin 515 ton malzeme üretil-
miştir. 

Toplamda seyyar ve sabit konkasör-
lerimiz ile 2 milyon 241 bin 349 ton 
malzeme üretilmiş ve ihtiyaçlar doğ-
rultusunda kullanılmıştır.

Ayrıca 2019 yılında açılışını yaparak 
İlimizin ve bölgemizin en büyük asfalt 
plenti ile 5 yılda 611,2 km BSK sıcak 
asfalt yaparak köy yollarımıza evladi-
yelik bir çalışma gerçekleştirdik. 2023 
yılı BSK çalışmalarımız bu yılda plan-
lanan program çerçevesinde devam 
ediyor ve sezona başladığımız günden 
itibaren 55 km asfaltı köy yollarımıza 
serdik.

Köylerimizin belediyesi konumda olan 
ve Cumhurbaşkanımız Sayın Recep 
Tayyip Erdoğan’ın da söylediği gibi; 
“Şehir merkezlerinde ne varsa köy-
lerimizde de olacak” sözünü hatırla-
tarak çalışmalarımızı o doğrultuda 
sürdürüyoruz. Bu bağlamda sadece 
yollarımızı asfalt yapmıyoruz. Köy-
lerimizin alt yapı sistemleri için de 
çalışıyoruz. Su ve Kanal Hizmetleri 
Müdürlüğü olarak bu yıl 32 adet işi-
miz devam ediyor. Bunlardan bazıları 
tamamlandı, bazıları da bitmek üzere. 

Sorumluluk sahamızda o kadar yo-
ğun ve faydalı çalışmalar gerçekleş-
tiriyoruz ki bunlardan biri de katı atık 
toplama hizmetidir. İdaremizce, İlimiz 
Merkez ve 5 İlçemizde 277 köyümü-
zün 225’inde ve 593 mahallemizin 
576’sın da 3.414 adet çöp konteyne-
ri bulunmakta olup, çöplerimiz faal 
durumda bulunan 7 Çöp Kamyonu ile 
günlük olarak toplanarak ‘‘Katı Atık 
Bertaraf’’ tesisine boşaltılmaktadır. 

Son 3 yılda 10 bin ton üzerinde katı 
atık ekiplerimizce toplanmıştır.”

KÖYDES yatırımlarına da değinen 
Başkan Sözen, 2005 yılından 2023 
yılına kadar geçen 18 yıllık süreç-
te İlimize 335 milyon 368 bin 398 TL 
ödenek geldiğini belirterek; “Cumhu-
riyet tarihinin ülkemizdeki kırsal alt-
yapının desteklemesi adına en büyük 
projesi olan KÖYDES ile yol hizmet-
lerinde 770, içme suyu hizmetlerinde 

738, tarımsal sulama alanında 18 ve 
kanalizasyon alanında da toplam bin 
562 adet proje hayata geçirilmiştir.  
Şunu da özellikle belirtmek isterim 
ki daha önceden KÖYDES ödenek-

lerinin yarısını malzeme alımına 
veriyorduk, yani satın alma işlemi 
yapıyorduk. Sonrasında bünyemi-
ze kattığımız konkasörlerimizle alt 
yapı malzemelerini kendimiz üret-
meye başladık. Böylelikle gelen 
KÖYDES ödeneklerinin tamamını 
vatandaşlarımıza hizmet etmek  
adına kullanmaya başladık.  

Genel itibariyle İl Özel İdare hem alt 
yapı hem üst yapı olmak üzere eği-
timden sağlığa, imardan spora birçok 
alanda İlimizde birçok fayda sağla-
maktadır. Bu kapsamda 2005-2023 
yılları arasında yapılan proje sayıla-
rına baktığımızda da 2 bin 126 adet 
çalışmaya imza atılmış. 

Sonuç itibariyle İlimize ve bölgemize 
yapılan bu yatırımlar kolay elde edi-
lecek çalışmalar değil, bunların hepsi 
birlik, beraberlik ve siyasi iradenin is-
tikrarı sayesinde olan işlerdir.

Yapılan bu yatırımların İlimize ka-
zandırılmasında öncelikle emeği ge-
çen başta Cumhurbaşkanımız Sayın 
Recep Tayyip Erdoğan olmak üzere 
Milletvekillerimize, Valililerimize, 
Meclis Başkanlarımıza ve Meclis Üye-
lerimize, Genel Sekreterlerimize, gece 
gündüz demeden mesai mefhumu gö-
zetmeksizin çalışan personellerimize 
teşekkür ederim” diye konuştu.
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Dünya Miras Kenti Safran-
bolu’muzun Belediye Baş-

kanlığını yapıyorsunuz. Dönemi-
niz boyunca yaptığınız çalışmaları 
ana başlıklarla anlatır mısınız ?

İnsan odaklı projeler üzerine eki-
bimle birlikte çalışmalar yürütü-
yoruz. 

7 mahalleye 7 konsept park pro-
jesini hayata geçiriyoruz. Şuan 
halihazırda 4 parkımız tamamla-
nıp vatandaşımızın hizmetine su-
nuldu. Yapımı devam eden 3 par-
kımız daha var. Bu projenin ana 
amacı hem çocuklarımıza güvenli 
bir oyun alanı oluşturmak, hem de 
insanların açık alan faaliyetlerini 
mahallelerinde rahat bir şekilde 
gerçekleştirmelerini sağlamak.

Hanım Evi Projemizi hayata geçir-
dik.

Hanım evimiz ödüllü bir projedir. Pro-
jemizi kadınlarımızın günün yoğun-
luğundan ve stresinden uzaklaşıp, 
sohbet edip sosyalleştikleri bir alan 
olarak hayata geçirdik. Belediyemizin 
sınırsız içecek ikramı eşliğinde kadın-
larımızın “gün” bile düzenleyebilecek-
leri bir alan sunduk. Ardından Merke-
zi’mizin üst katında kadınlarımız için 
hem psikolojik hem fiziksel hem de 
birçok konuda danışma merkezi ola-
rak kullanabilecekleri yeni bir alan 
oluşturduk. Burada psikolog, diye-
tisyen, pilates eğitmeni gibi alanında 
uzman kadromuz eşliğinde fiziksel ve 
manevi alanlarda destek alabiliyorlar. 

Aktif Yaş Alma Merkezi kurduk. Bura-
da büyüklerimiz bedensel ve zihinsel 
egzersizlerden el işine kadar birçok 
alanda eğitim görüyorlar. Gerontolog, 
yaşam koçu ve yine alanında uzman 
kadromuz eşliğinde özellikle alzhe-
imer gibi ileriki yaşlarda karşımıza 
çıkan hastalıklara karşı önlemlerini 
alıyorlar. 

Nazmiye Yeşilyurt Gündüz Çocuk Ba-
kımevi sayesinde hem dört dörtlük bir 
eğitimle 3-6 yaş arası çocuklarımızın 
yetişmelerine katkıda bulunuyor, hem 
de ailelerin, çocuklarını güvenle tes-
lim edebileceği uygun fiyatlı bir okul 
hizmeti veriyoruz. 

Hayır Çarşı’mız ve içinde geliştir-
diğimiz birbirinden farklı projelerle 
özellikle alım gücünde zorluk çeken 
ailelere; çocuklarının beslenme çan-

tasından kırtasiye alışverişine, sosyal 
destek kartından odun-kömür yardı-
mına kadar birçok destekle kentimiz-
de yaşayan hiç kimse yatağına aç gir-
mesin diye çalışmalar sürdürüyoruz. 

2 adet Sosyal tesis kuruduk. Kenti-
mizde neredeyse atıl duruma gelmiş 
olan tesisleri bünyemize geri alarak 
ıslah ettik. Yenileme çalışmalarımız 
sayesinde Safranbolu halkına ister 
ailecek, ister dostlarıyla uygun fiyat-
lı ve kaliteli hizmet alabilecekleri her 
öğün zengin menüye sahip yeni sosyal 
alanlar sunduk.

Sokaktaki dostlarımız için mama üre-
tim tesisi kurduk. Askeriye, polisevi 
vb. devlete bağlı kurumların mutfak-
larından el değmemiş yemekler üre-
tim tesislerimizde mamaya dönüşü-
yor. Görevli arkadaşlarımız tarafından 
da patili dostlarımızın yoğun olarak 
yaşadığı alanlara bırakılıyor. 

SAFRANBOLU BELEDİYESİ 
EKONOMİYE DEĞER 
KATIYOR

Elif KÖSE
Safranbolu Belediye Başkanı
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Kentimizin birçok yerinde özel tasa-
rım, konforlu ve korunaklı dinlenme 
alanları yaptık. Bu alanlarda komşu-
larımız günün her saati keyifle vakit 
geçirebiliyorlar. 

Leyla Dizdar Kültür Merkezi sayesin-
de birçok sosyal kültürel etkinlikle 
kış aylarında bile Safranboluluları bir 
araya getiriyoruz. 

Halk Masası WhatsApp İhbar hattımız 
sayesinde vatandaşımızın talep ve 
önerilerine en hızlı şekilde geri dönüş 
sağlıyoruz. Yine cepte-anons uygula-
masında da belediye olarak su kesin-
tisinden cenaze anonsuna kadar birçok 
konu ile ilgili çağrılarımızı uygulama 
üzerinden halkımıza bildiriyor, kenti-
mizi gürültü kirliliğinden koruyoruz. 

Halk Otobüslerimize yenilerini ekle-
yerek genişlettiğimiz ulaşım hatla-
rımız ile Safranbolu trafiğine nefes 
aldırdık. 

Mahalle ve esnaf ziyaretleri, ayrıca 
halk günü toplantıları sayesinde ken-
timizin ve halkımızın ihtiyaç ve talep-
lerini daha detaylı belirleyerek doğru 
projeler hazırlayıp, çalışmalarımızı bu 
noktalardan esinlenerek devam etti-
riyoruz. 

Mor Bayrak Projesi ile kentimize nite-
likli turizm kazandırmak ve esnafımı-
zı alanında uzman hale getirmek için 
yine esnafımıza eğitimler düzenliyor, 
kentimizin adının turizmde lider kent-
ler arasında yer almasını sağlıyoruz. 

Kendi Kentimde 1 Gün Turistim Proje-
si ile halkımıza yaşadıkları kentin ta-
rihini ve keşfedemedikleri noktalarını 
gösteriyoruz. 

Belediyemizce üretim 
yapılan ve özellikle ata 
tohumlarından üretim 
sağlanan bir sera kurduk. 
Burada bölgemizin yöre-
sel ürünlerini yetiştiriyor 
ve yine belediyemiz ta-
rafından kurulan Halkın 
Bakkalı’nda komşula-
rımıza uygun ücretle, 
organik ürün sunuyoruz.

02
İkinci dönem için göreve talip-
siniz, ne gibi hedefleriniz var?

İkinci dönem için, çıraklık ve kalfa-
lık dönemini bitirip ustalık dönemine 
geçtiğimizi söyleyebilirim. Her zaman 
sosyal ve üreten belediyecilik anlayı-
şıyla yol aldık, almaya da devam ede-
ceğiz.

Özellikle hem kadın hem de mimar 
bir belediye başkanı olarak Dünya 
Miras Kenti olan Safranbolu’da görev 
yapmaktan gurur duyuyorum. Bizlere 
miras kalmış olan kentimizin tüketen 
değil üreten bir kent olması için insa-
na dokunan ve sürdürülebilir projeler-
le çalışmalara devam edeceğim.

Safranbolu’nun hem turizm, hem de 
korumacılık çatısı altında sürdürüle-

bilirlik açısından örnek alınacak bir 
kent olması için gelişen dünya kri-
terlerine uygun, geri dönüşümü he-
def alan, gelecek nesillerin de huzur 
içinde yaşayacakları bir cevher olarak 
görüyorum. Hedefim bu cevheri aslı-
na ve kimyasına uygun, korunaklı bir 
şekilde işleyerek gelecek nesillere 
miras olarak aktarmak.
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Otomotivden kimyaya, hazır 
giyimden demir çelik sektö-

rüne kadar başta AB İhracatında ön 
sıralarda yer alan sektörlerin gün-
deminde “Yeşil Dönüşüm” var. AB 
Yeşil Mutabakat süreci için Kara-
bük TSO önümüzdeki yıllarda nasıl 
bir yol izleyecektir? 

Ülkemiz ihracatında önemli bir yer tu-
tan Avrupa Birliği üyesi ülkelerin 11 
Aralık 2019 tarihi itibariyle açıkladı-
ğı ve ülkemizin de  taraf olduğu Yeşil 
Mutabakat süreci   üretim süreçlerin-
de konulan kriterlere uyma zorunlulu-
ğu getirmektedir.

Paris İklim Anlaşmasıyla ilk etapta 
 elektronik,bilişim teknolojileri, 

piller, araçlar, ambalaj, plastikler, 
tekstil, yapı-inşaat, gıda, su ve be-
sinler  öncelikli sektörler olarak 
belirlenerek 

karbon salınımı 2030 yılında yarıya 
2050 yılında ise sıfıra indirmek amaç-
lanıyor.2023-2026 yılları arası geçiş 
dönemi olarak niteleniyor ve bu zor 
süreçte üretim tesisleri,kullandıkları 
hammadde,enerji,üretim yöntemle-
ri  gibi alanlarda uyum sağlayacak 
düzenlemeleri yapmaları bekleni-
yor.2026 yılı itibariyle de asıl uygu-
lama ya dönük AB Emisyon Ticaret 
Sisteminde ki haftalık karbon fiyatları 
çerçevesinde vergiler alınmaya başla-
nacak.

Bu süreç, tabi ki dünya ticaretinde 
var olmayı,ihracatını arttırmayı  he-

defleyen  ülkemizi,ilimizi yakından 
ilgilendirmektedir.Aynı zamanda olayı  
gelecek nesillerimize yaşanabilir bir 
Dünya bırakmamız gerekliliği olarak 
da düşünmemiz gerekiyor.Sorumlu 
olduğumuz makamlarda, geleceğin 
yaşamından  yaptığımız tüketimle-
ri insani olarak da  sorgulamamız ve 
yaklaşımlarımızı buna göre planlama-
mızı görevimiz olarak  görüyorum.

Göreve geldiğimiz yaklaşık bir yıllık 
süreç içersinde 2023-2026 yıllarını 
kapsayan bir stratejik plan hazırlama 
sürecimiz oldu.Bu konuyla ilgili yapa-
cağımız çalışmaları ilk etapta planla-
dık süreç içersinde de  değişebilecek 
yasal mevzuatlara göre değişiklikler 
yapabiliriz.İlk olarak Bölge ve İli-
miz için önem arz eden ve kurulum 
aşamasındaki Eskipazar Organize 
Sanayi Bölgesinde yeşil mutabakat 
süreci için neler yapılabilir konusun-
da araştırmalarımız oldu.Müteşebbis 
heyetimizde yaptığımız görüşmeler 
neticesinde henüz altyapı çalışma-
ları devam ederken  OSB’nin Yeşil 
OSB olarak dizayn edilmesine karar 
verildi.Cevreye duyarlı ve sürdürüle-
bilir üretim için Yeşil OSB Sertifikas-
yon Sistemine geçilmesi gerekiyor.Bu  
süreçte  yol haritasını hazırlamakta 
bize yardımcı olacak ve bu konuda 
deneyimli Bursa TSO  MESYEB ile 
bir protokol imzaladık.Bu protokol 
tüm üyelerimizi kapsayacak şekilde 
düzenlendi.Protokol kapsamında  fir-
maların Enerji Etütleri yapılacak  ve 
Yeşil Mutabakat süreciyle ilgili bilgi-
lendirme toplantıları düzenlenecek.

Süreç içersinde BAKKA,KOSGEB,AB 
projeleri takip edilerek ilgili kurumlar 
ve firmalar davet edilerek üyelerimize 
yönelik bilgilendirme toplantıları dü-
zenlenecek.   

02
Ajandanızda TSO olarak ön-
celik sırasına göre ne gibi 

projeleriniz var?

Odamız bildiğiniz üzere 5174 sayılı 
kanuna tabi kamu kurumu niteliğinde 
bir meslek kuruluşudur.Görevi gereği 
öncelikle üyelerinin hak ve menfaatle-
ri doğrultusunda çalışmalarını dizayn 
etmesi gerekiyor.TOBB’nin üye odala-
rı için geliştirdiği TOBB Akreditasyon 
Sisteminde Akredite olmuş bir oda-
yız bu nedenle çalışmalarımızı planlı 
bir şekilde yürütmek ve bunları takip 
etmemiz gerekiyor.Bu çalışmalarımızı 
da  2023-2026 yıllarını kapsayacak  
şekilde  katılımcı ,izlenebilir şekilde 
hazırladığımız Stratejik Planımızda 
belirttik.Üyelerimizin ihtiyaçlarını ve 
beklentilerini karşılayacak düzeyde 
kurum yapısını sürekli güçlendire-
rek Karabük ekonomisine,bölgesel 
kalkınmaya yön verecek faaliyetleri 
gerçekleştiren çözüm, sonuç, toplum 
ve çevreci bir oda olmak şeklinde viz-
yonumuzu sunduk.Karabük Kent Kim-
liğini ortaya koyarak ilin tanınırlılığına 
katkı sunmak amacıyla;Cumhuriyetin 
kuruluşunda ekonomik bağımsızlığı-
mızı sağlamak amacıyla temelleri atı-
lan  Demir Çelik fabrikalarının kuruluş 
tarihi  3 Nisan gününü ülke genelinde 
“Sanayi Günü” olarak kutlanmasıy-
la ilgili çalışmalar yaptık.Halkımız 

Fatih ÇAPRAZ
Karabük Ticaret ve Sanayi Odası Yönetim Kurulu Başkanı

CUMHURİYETİN İKİNCİ YÜZYILINDA 
EN BÜYÜK HEDEFİMİZ KATMA DEĞER 
YARATAN BİR KENT YARATMAK
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ve STK’larımızın işbirliğiyle toplanan 
imzaları ve talep yazımızı Sayın Cum-
hurbaşkanımıza sunduk.3 Nisan 2024 
de kutlanacak bir “Sanayi Günü” biz-
leri sonsuz mutlu edecek geçmişimize 
vefa günü olarak  anılacaktır.

Karabük ekonomisi gelişiminde sür-
dürülebilirliği sağlamak üzere Eski-
pazar OSB bizim için büyük önem arz 
etmektedir.Alt yapı çalışmalarının 
devam ettiği Organize Sanayi Bölge-
mizin faaliyete geçmesi için çalışma-
larımız sürüyor.Büyük bir çoğunluğu 
dolan OSB’de  yatırımcılarımızın da 
yakın bir zamanda fabrika kuruluş-
larına başlayacağını düşünüyoruz.
Enerji,demir yolu, karayolu varlığı  ve 
Filyos limanına yakınlık önemli avan-
tajlarımız.Limana yakınlığını da göz 
önünde bulundurarak ihracat yapabi-
leceğimiz özellikte bir lojistik merke-
zin kurulmasıyla ilgili çalışmalarımız 
da devam etmektedir.Filyos limanı 
bizim için bölge için çok önemli hatta 
Anadolu’dan gelecek ihracat mallarını 
taşıma içinde  en yakın liman bölgesi 
olarak duruyor.Liman sahası şu anda  
ülkemizin de gurur kaynağı Karade-
niz doğalgazının çıkarılması amacıyla 
TPAO tarafından kullanılıyor.Liman 

ticari anlamda açıldığında, bölge ül-
kemizin en önemli yatırım ve ihracat 
alanlarından olacak.Bu nedenle bölge 
odalarıyla birlikte gelişmeleri yakın-
dan takip ediyoruz.Ayrıca limanın açıl-
ması ülkemizin İlk ağır sanayi tesisi 
KARDEMİR için büyük önem arz ediyor.

Bu gelişmeleri destekleyecek nite-
likli eleman yetiştirmek amacıyla 
“Mesleki Eğitim” Odamızın en önemli 
meselesi durumundadır.Sanayi ken-
ti olan Karabük özellikle Demir Çelik 
sektörüyle ön plandadır.Demir Çelik 
Sektörünün ihtiyacı olan nitelikli ele-
man yetiştirmek amacıyla Milli Eğitim 
Müdürlüğümüz,Odamız ve Özel Sek-
tör Demir Çelik Haddecileri Derneği 
işbirliğinde Meslek Lisemizde Hadde-
cilik Bölümünün açılmasını sağladık.
Öğrencilerimiz bölümlerini bitirdikle-
rinde kendilerine iş garantisi veriyo-
ruz. TOBB MEYBEM ile ağır ve teh-
likeli sektörlerde  MYK belgelerinin 
verilmesi konusunda protokolümüz 
var  devam ediyoruz.Geleceğin mes-
lekleri konusunda hazırlanan AB pro-
jesi Karabük Belediyesi öncülüğünde 
Odamız ,Karabük Üniversitesi,İŞKUR 
İl Müdürlüğü işbirliğinde 2024 yılın-
da başlayacak.Ayrıca Sayın Valimizin 

önderliğinde başlatılan “Eğitim Kenti 
Karabük” projesinin de ortakları ara-
sındayız mesleki eğitim konularında 
faaliyetlerin içersinde olacağız.

Yine üyelerimizin ihtiyaç duyduğu ki-
şisel ve mesleki eğitimlerin verilmesi-
ne, hibe,destekler ,yasal mevzuat,dış 
ticaret vb.konularda 2024 yılında da 
eğitim, seminer ve faaliyetlerimizle 
devam edilecektir. Özellikle İlimizin 
İhracatını arttırmaya odaklanarak 
2024 yılında “Dış Ticaret Geliştirme 
Merkezi” kurmayı hedefliyoruz.Yine 
2024 yılında  Odamızda yer tahsisinde 
bulunduğumuz tarımsal ve kırsal kal-
kınma AB projelerinin kabul edileceği 
TKDK kuruluşu ile yakın çalışmalar 
içersinde bulunacağız.

2024 yılı çalışmalarımız Stratejik 
Planımızda yer aldığı şekliyle geniş 
bir süreci kapsıyor.2024 yılında yapa-
cağımız çalışmaların Ülkemiz ,İlimiz 
ve  üyelerimiz adına hayırlara vesile   
olmasını diliyorum.Çalışmalarımızda 
Odamıza destek veren tüm kurum ve 
kuruluşlara,meclisimize, yönetim,-
meslek komitesi üyelerimize,halkımı-
za,değerli basınımıza teşekkürlerimi 
sunarım.
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Doğma büyüme Karabüklüyüm 1987-
1997 yılı arası Halk eğitim merkezinde 
usta öğretici olarak Türk Nakışı ala-
nında eğitimci olarak görev yaptım. 
1997-2024 basın camiasında eşim İl-
han Alpboğa’ya ait Hasret televizyo-
nunda yönetici olarak çalışmaya baş-
ladım. 2000 yılından sonra Magic FM 
radyosunun hisselerini devir aldık. Ha-
len radyonun yönetim kurulu başkanı 
olarak görevimi sürdürmekteyim. 2011 
yılından itibaren TOBB Karabük Ticaret 
ve Sanayi Odası Kadın Girişimciler Ku-
rulunda gönüllülük esasına göre görev 
yapmakta iken 2015 yılında Kurul baş-
kanlığına seçildim, bu dönem itibarıy-
la da 3. Dönem için yeniden seçilmiş 
bulunmaktayım. 2019-2023 dönemi 
arasında TOBB Batı Karadeniz Bölge 
Başkanı olarak ta görev yaptım. 

2015 Yılında Üreten Eller Kadın Koo-
peratifini kurduk. Bu kooperatif BAK-
KA Projesi ile olumlu işler yaptı. “Her 
kadın üreten, her ev bir atölye” slo-
ganı ile yüzlerce ev hanımına erişim 

sağlandı ve onların ürettikleri bazı 
ürünler Karabük Merkez ve Safranbo-
lu Arasna Çarşısı’ndaki satış yerleri-
mizde insanların beğenisine sunuldu.

2018’de Geleceği Yazan Kadınlar 
Projesiyle Türkiye 3.’sü olduk ve Ka-
rabük’te 2015 yılından bu yana sür-
dürdüğümüz ‘Üreten Eller’ projesi ile 
Türkiye’de Kadın Girişimcileri projesi 
arasında ilk beşte olduk. 

2023 yılında BAKKA ve Kültür ve Tu-
rizm Bakanlığı hibeleri ile yok olma ile 
karşı karşıya olan Eflani Çember Bezi 
Projemizle bu tarihi objeji yaşatmak 
için dokuma kursu açtık. Dokunan 
çember bezleri çocuklar için doğal 
gyisiler haline getirirlecek.

Kadın girişimciler olarak misyonu-
nuz nedir?

Kadınlarımıza rol model olurken pro-
jelerin önünü açmak, ticarete kazan-
dırmak amacıyla anlatımlar yaparak, 

toplumda kadınlarımıza ve genç kız-
larımıza moderatör olarak anlatımlar 
yaparak, ‘Girişimci nasıl olunur?” So-
rusunu’ cevaplamak ve gerekirse ge-
çilen zorlu yolların hiçbirinin aşılamaz 
olmadığını anlatmaktır.

Bütün mesele insanlara faydalı ol-
mak, iş insanları genelde iş hayatla-
rında evin erkek çocuklarını ön plana 
çıkarıp, kız çocuklarına farklı misyon 
yüklemeleri nedeniyle kızlarımız iş 
hayatında hep geri planda kalmışlar-
dır. Bizim iki hedefimiz var; birincisi 
İş dünyasına kızlarımızı kazandırmak 
ikincisi Üniversitelerdeki kızlarımızı 
projelerle yüreklendirip iş dünyasında 
önünü açmaktır.

AMACIMIZ KARABÜK’TE Girişimcilik 
kültürünü geliştirmek ve yaygınlaştır-
mak, girişimcilik bilincini yerleştirmektir.

Biz TOBB- Türkiye Odalar ve Borsalar 
Birliği’ne bağlı Kadın Girişimciler Ku-
rulu’nun Karabük’deki temsilcileriyiz.

Nuray ALPBOĞA
TOBB İl Kadın Girişimciler Kurulu Başkanı

TOBB İL KADIN GİRİŞİMCİLER 
KURULU BAŞKANI NURAY 
ALPBOĞA ÇALIŞMALARI 
HAKKINDA BİLGİ VERDİ
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Ülkemizde ve dünyada kadın girişimci 
sayısı oldukça azdır. Cinsiyet eşitliği 
karnesine bakıldığında temsili olması 
gereken yerler olarak eğitime katılım, 
üretim faaliyetlerine katılım, siyaset 
ve ekonomide temsil edilme krıterleri-
ne göre çok çok düşük oranlar çıkmak-
ta karşımıza. Bizler kurul o larak bu 
oranı bir miktar oranında artırabilme-
sine teşvik etmektir. Hedefimiz; kenti-
mizdeki ve ülkemizdeki kadın girişimci 
sayısını artırmak. Kadın girişimcilerin 
haklarını savunurken, onların ticari ha-
yattaki kalıcılığına da destek olmak. 

Bu hedefe ulaşmak için güçlerimizi 
birleştirdik ve ticari tecrübemizi hem-
cinslerimizle paylaşmak için yola çık-
tık. Kadın girişimcilere eğitim, kapasite 
geliştirme desteği ve girişimci fikirle-
rini hayata geçirmeleri konusunda yol 
gösterici olmak istiyoruz. Ve yalnız 
değiliz…

Kadın Girişimciler Kurulu, TOBB bün-
yesinde kadın girişimcilik konusunda 
genel politikalar geliştiren ve görüş 
oluşturulmasına katkıda bulunan isti-
şareli bir kuruldur. Kurul aynı zamanda 
kadın girişimcilere eğitim, kapasite ge-
liştirme desteği ile girişimci fikirlerini 
hayata geçirmelerinde destek sağla-
mak üzere kurulmuştur.

Kurul, çeşitli sektörlerde iştigal eden 
ticari faaliyetleri olan girişimci kadın-

lardan, üniversite yada başka birim-
lerde görev yapan gönüllülük esasına 
göre temsilcilerinden oluşmaktadır.

Görevleri; ülkemizdeki kadın girişimci 
potansiyelinin nicelik ve nitelik bakı-
mından geliştirilmesi ve daha dona-
nımlı hale getirilmesi amacıyla politika 
belirlemek ve girişimcilik kültürünün 
kadınlar arasında gelişmesine öncülük 
etmektir.

Kadınlara kişisel gelişim yollarını öğ-
reterek kariyer geliştirme fırsatları ya-
ratmaktır. Bu kapsamda:

a) Girişimcilik veya gelir yaratma gibi 
becerilerini gerçekleştirmek isteyen 
kadınlara bunu nasıl yapacaklarını öğ-
renmeleri için öğrenme ortamları ha-
zırlamak.

b) Girişimci ruhlu kişilere, bu özellik-
lerini daha etkili ve verimli kullana-
bilmelerini sağlayacak ve iş kurmayı 
düşünenlere kuruluş ve devamında 
işi sürdürme süreçlerinde ihtiyaçları 
olacak temel bilgileri vermek ve yol 
göstermek amacıyla seminer, panel ve 
bunun gibi eğitim etkinliklerinde bu-
lunmak.

c) Kadın girişimcilerin deneyimli giri-
şimciler yanında staj yapmalarını sağ-
lamak.

d) Yurt dışında, özellikle AB ülkelerin-
de yabancı girişimciler yanında kısa 
süreli staj imkânları yaratmak.

e) Koçluk sistemi geliştirerek yeni iş 
kuran girişimcilere deneyimli girişim-
ciler tarafından belli sürelerde destek 
sağlamak.

f) TOBB ve illerdeki odaların öncülü-
ğünde çeşitli illerde “Kadın Girişimci 
Eğitim ve Danışma Merkezleri” açmak 
ve bu merkezlerde özellikle AB ve di-
ğer uluslararası kadın girişimci kay-
nakları imkânları konusunda araştır-
malar, risk sermayesi, gibi konularda 
danışmanlık yapmak.

g) Kadın girişimcilik konusunda detay-
lı bilgileri ve olanakları güncel olarak 
sunan bir “Kadın Girişimciler Web Por-
talı” hazırlamak.

h) Birlikte iş yapma kültürünü geliş-
tirmek ve kadın girişimciler arasın-
daki dayanışmayı artırmak amacıyla 
başladığımız projeleri uygulamak ve 
örnek olması açısından yaygınlaştır-
maktır.
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01
Bir Cumhuriyet Kenti olan 
Karabük’ün sendikal yaşamı 

Demir Çelik Fabrikalarının kurulu-
şuyla eşdeğerdir. Cumhuriyetin 
100. Yılında sendikal olarak geldi-
ğiniz noktayı değerlendirir misiniz?

Türkiye’nin ilk entegre demir çelik te-
sisi Demir Çelik Fabrikalarının kuruluş 
ve gelişim aşamalarına baktığınızda, 
bir nevi sendikamızın tarihini görmüş 
olacaksınız. KARDEMİR’in tarihini; 
sendikamızın Özçelik-İş’ten, sendika-
mızın tarihini de; KARDEMİR’den ba-
ğımsız yazmak ve okumak neredeyse 
mümkün değildir. O dönem ağırlıklı 
olarak tarım toplumu olan Türkiye’nin 
sanayileşme yolunda attığı en önemli 
adımların başında gelen KARDEMİR, 
tabiri caizse Cumhuriyetin gençlik yıl-
larında, ülkemize can suyu olmuştur. 
KARDEMİR o yıllarda, 15 haneli bir köy 
olan Karabük’ün de büyüyüp gelişme-
sine büyük bir katkı sağlamıştır. KAR-

DEMİR, 1937 yılından bugüne emekçi-
lerin nasırlı ellerinde yükselmiş, yine 
emekçilerin alınteriyle güçlü temeller 
üzerine oturtulmuştur. KARDEMİR’in 
hızlı gelişimi, büyüyen istihdamı ya-
pısı, ağır çalışma koşulları, sendikayı, 
Karabük’te ekmek gibi, su gibi bir ih-
tiyaç haline getirmiş ve sendikamızın 
temelleri bu bölgede atılmıştır. Demir 
Çelik fabrikaları ve sendikamız Özçe-
lik-İş bu süreçte adeta kader birliği 

yapmıştır. KARDEMİR’in kapatılmak 
istendiği dönem de dahil olmak üzere 
en zorlu zamanlarda Özçelik-İş, işçi-
nin ve işyerinin yanında olmasını bil-
miştir. Bugün geldiğimiz noktada ise, 
KARDEMİR ve bağlı kuruluşları ile Öz-
çelik-İş et ve tırnak gibi olmuş, bu ül-
kenin emekçisine, ekonomisine, bölge 
halkının geçimine el birliğiyle hizmet 
eder hale gelmiştir. O dönemlerde kü-
çük bir işçi hareketi olarak başlayan 
Özçelik-İş, bugün, Türkiye’nin dört 
bir yanındaki devasa işletmelerde, 
50 bine yakın metal emekçisinin hak 
ve menfaatlerini koruyup geliştirmek 
gibi kutlu bir davanın sorumlusu ola-
rak yoluna devam etmektedir.

Özçelik-İş, Cumhuriyetimizin 100. 
yılında, son yıllarda yaptığımız ça-
lışmalarla, gerçekleştirdiğimiz kaza-
nımlarla dolu toplu iş sözleşmeleriy-
le, hayata geçirdiğimiz geniş katılımlı 
eğitim seminerleriyle, üyelerimizin 
çocuklarına dağıttığımız milyonlarca 
liralık burslarla, mağdur üyelerimize 
verdiğimiz milyonlarca liralık sosyal 
yardımlarla, yeni genel merkez ve mi-

İŞVEREN RAKİBİMİZ DEĞİL
SOSYAL ORTAĞIMIZDIR

Yunus DEĞİRMENCİ
Öz-Çelik İş Sendikası Genel Başkanı
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safirhanesiyle, şubelerimize aldığımız 
yeni hizmet yerleriyle kurumsallaş-
masını tamamlamış, üye bazlı büyüme 
hedefi için büyük bir kararlılıkla mü-
cadele vermektedir. Dün Karabük’te 
kurulan küçük bir işçi hareketi, bugün 
metal işkolunun en büyük sendikası 
olmak için var gücüyle çalışmaktadır. 
Özçelik-İş olarak, üyelerimizin ve teş-
kilat mensuplarımızın destekleri ve 
dualarıyla, yarınlara emekçilerle bir-
likte emin adımlarla ilerlemekteyiz. 

Özçelik-İş, doğduğu topraklar olan 
sadece Karabük’ün değil, Türkiye’nin 
gururu, sendikal yaşamın bir markası 
haline gelmiştir.

02
Özçelik İş Sendikasının ikinci 
yüzyıl vizyonu nedir?

29 Ekim 2023 tarihi itibariyle Tür-
kiye’nin ikinci yüzyılı başlamıştır. 
Cumhurbaşkanımız Recep Tayyip Er-
doğan’ın liderliğinde yeni dönem, Tür-
kiye’nin şahlanış dönemi olarak ilan 
edilmiştir. Çalışma hayatı penceresin-
den baktığımızda Cumhurbaşkanımız 
Türkiye’yi en büyük küresel sanayi ve 
ticaret merkezi haline getirecekleri-
ni ifade etmiştir. Çalışma hayatından 

eğitim ve sağlığa, savunma sanayin-
den ileri teknolojiye dayalı, yüksek 
katma değerli, istihdamı artıran üreti-
me kadar birçok alanda Türkiye kendi-
ne, ikinci yüzyılda yeni bir yol haritası 
belirlemiştir. Türkiye’nin bu vizyonuna 
paralel olarak, yerli ve milli yapısıyla 
Özçelik-İş de yeni bir inanç ve heye-
canla Türkiye’nin bu büyük yürüyüşü-
ne katkı sağlayacaktır.

Sendikamızın yetkili olduğu işyerleri-
ni daha fazla büyüterek, üyelerimizin 

pastadan aldığı payı artırmakla kal-
mayıp, istihdama katkı vermek, daha 
fazla emekçinin refah ve huzur içeri-
sinde bir yaşam sürebilmesine katkı 
sunmak için elimizi taşın altına koy-
maktan asla çekinmeyeceğiz.

Her geçen gün gücüne güç katan sen-
dikamızı, sendikal yaşamın vazgeçil-
mez bir parçası, çalışma hayatına yön 
veren markası haline getireceğiz. 

Konfederasyonumuz HAK-İŞ’in öncü-
lüğünde Türkiye’nin yüzyılına emek 
camiası olarak her türlü katkıyı vere-
ceğiz.

Devletimizin, milletimizin ve emekçi-
lerin emrinde, milli ve manevi değer-
lerimizin koruyucusu ve savunucusu 
olarak, güvencesiz, düşük ücretle 
çalışmak zorunda kalan 1 milyondan 
fazla metal emekçisini Özçelik-İş ai-
lesinin çatısı altında buluşturmak, 
bizlerin ikinci yüzyıl vizyonun en baş-
lıca hedefidir.

Sendikasız tek bir metal işçisi kalma-
yınca kadar, yılmadan, yorulmadan, 
usanmadan çalışmaya devam edece-
ğiz.
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İNOVASYON 
DANIŞMANLIĞI 
NEDİR?

Vikipedi “Inovasyon” yani yenilik kavramını yeni yara-
tıcı fikirlerin veya buluşların ticaret, endüstri ve hiz-
met gibi ekonomik alanlara uygun hale getirilip uygulan-
ması olarak tanımlıyor. 

Amerika Birleşik Devletleri’nin Bureau of Labor Statisti-
cs’in verilerine göre, Amerika’da yeni kurulan şirketlerden 
yüzde 20si ilk iki yıl içinde kapatılmak zorunda kaldığı gibi, 
oturmuş şirketlerin bile piyasaya sürdükleri yeni ürünlerin 
yüzde kırk beşinden doksan beşe kadarı ticari başarı sağ-
layamamaktadır. 

Yenilikçi şirketleri ve yöneticileri korkutan bu gerçeklerin 
altında yatan nedenler araştırıldığında bir ortak nokta or-
taya çıkmaktadır: o da inovasyon sürecinin değişik aşama-
larında yapılan hatalardır. 

Pek çok kimse başarılı olan yeniliklerin çok zeki birinin bir 
anda aklına gelen parlak bir fikrin gerçekleşmesi olduğunu 
sanır. Oysa o fikrin ticari başarıyı yakalayabilmesi için pek 
çok şeyin doğru oturtulması gerekir. Fikir (konsept) saf-
hasından ticari başarıya kadar giden o dolambaçlı yolda 
yöneticiler yüzlerce karar vermek zorundadır. Yeni ürünü 
hemen benimseyip satın alacak yeterince büyüklükteki 
anahtar kitlenin olup olmadığını tespit etmek, istenen kit-
leye ulaşabilecek doğru strateji ve metotları uygulamak, 
ürünün hedef kitleye uygun şekilde markalaştırılması, 
paketlenmesi, fiyatlandırılması, doğru satış kanallarıyla 
tüketiciye sunulması ve bunun gibi yüzlerce kritik kararın 
herhangi birinde yapılabilecek bir hata o şirket için katast-
rof bir sonuç çıkartabilir. 

Yenilikçi ürünler vasıtasıyla yeni pazarlar ve gelir kaynak-
ları yaratmak isteyen şirketler inovasyon sürecinde veri-
len kararlardaki risk oranın azaltılması için bünyelerinde 
inovasyona odaklı elemanlar bulundururlar, bazen de bunu 
inovasyona odaklı şirketlerden servis hizmeti olarak satın 
alabilirler. Kimi zaman ikisini beraber de kullanırlar, çünkü 
özellikle küçük ve orta ölçekli şirketlerde tüm inovasyon 
sürecinde gerekli olan uzmanlığın tümünün bulunabilmesi 
zordur. 

The Insight House gibi şirketler müşteri ihtiyacına göre 
özelleştirilen hizmetleriyle inovasyon projelerinin şansa bı-
rakılmadan piyasa başarısı yakalayabilmesi için danışman-
lık desteği vermektedir. Bu konuyla ilgili ek bilgi almak için 
bana beril@theinsighthouse.co adresinden ulaşabilirsiniz. 

Beril ALTINER
The Insight House CEO

Karabük Üniversitesi Tekstil Tasarım bölümü ve Ana-
dolu Üniversitesi İşletme Fakültesi Lisans bölümünü 
tamamladım. 13 Yıl’dır Proje ve Danışmanlık alanında 
hizmet vermekteyim. İLK-İZ PROJE VE DANIŞMAN-
LIK olan şirketimde Aktif  olarak Karabük – Düzce ve 
Bursa illeri başta olmak üzere faaliyet gösterip ayrıca 
81 ilde danışmanlık hizmeti vermekteyim. Buradaki 
amacım Resmi gazetede yayınlanan Devlet destekle-
rini tarafımdan bilgilerinize sunmaktır. 

İçerikler; Enerji, Sanayi, Turizm, Eğitim, Tarım, 
Hayvancılık Yatırımları – Belgelendirmeler – Marka 
ve Patent Hakkında –Dış Ticaret

HİZMETLER;

Yatırım Teşvik Belgesi 

- Orman Ürünleri ve Mobilya Sektörü
- Demir Çelik ve Metal Sektörü 
- Eğitim Yatırımları 
- 3 yıldız üzeri Otel Hiz.
- Enerji Yatırımları
- Geri Dönüşüm 
- Maden ve Taşocağı 
- Makine İmalatı
- Tekstil Kumaş İmalatı

Kosgeb Projeleri 

Geleneksel ve İleri Girişimcilik 
Yeşil Sanayi Yatırımı
İşletme Geliştirme ve Büyüme Projeleri
Kobi Gel - İş birliği Güç Birliği
Mikro ve Küçük İşletmelere Hızlı Finansman Desteği

Ipard TKDK Projeleri 
 
1- Tarım ve Hayvancılık
2- Soğuk Hava Deposu
3- Kırsal Turizm Yatırımları
4- Güneş enerji Sistemleri

Belgelendirme Hizmetleri
 
1- Patent ve Marka Tescil
2- Coğrafi İşaret 
3- Tasarım
4- Kalite Belgeleri (İSO, TSE, BARKOD)
5- Turizm Yatırım ve İşletme Belgesi

Dış Ticaret Destekleri (İthalat- İhracat)

- Savunma Sanayi
- Kağıt ve Karton Ürünleri 
- Plastik İmalatı
- Elektrik, Elekt. Cihaz İmalatı
- Motorlu Kara Taşıtları İmalatı
- Oyun ve Oyuncak İmalatı
- Gıda Ürünleri İmalatı

Bahar İKİZ (12.11.1990 - Karabük) 
Başarı İlk Adım ile Başlar. 
www.baharikiz.com
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Bilindiği üzere Ülkemiz dünyanın 
önemli deprem kuşaklarından birin-
de yer almaktadır ve çok sayıda ak-
tif fay hattı bulunmaktadır. Defalarca 
kez büyük depremlerde ülkece büyük 
kayıplar verdik. Her yaşanan deprem 
sonrasında deprem riski ve deprem 
güvenliği konusu gündeme otursa 
da kısa sürede etkisini yitirmekte ve 
unutulmaktadır.

Ne yazık ki ülkemizin bir çok şehri 
her an büyük ölçekli deprem yaşama 
riskine sahiptir ve bu değişmez bir 
gerçektir. Ülkemizin bulunduğu jeolo-
jik yapısı ve jeodinamik konumundan 
dolayı şehirlerin deprem güvenliği için 
gerekli önlemlerin alınması büyük 
önem taşımaktadır.

2008 yılından bu yana 15 yılı aşkın 
süredir İstanbul Valiliğince sürdürü-
len İstanbul Sismik Riskin Azaltılması 
ve Acil Durum Hazırlık Projesi (İS-
MEP) kapsamında Kontrol Müşavirliği 
bünyesinde görev almaktayım. İstan-
bul Sismik Riskin Azaltılması ve Acil 
Durum Hazırlık Projesi (İSMEP), 2006 
yılında İstanbul Valiliği bünyesinde 
kurulmuştur. İstanbul Proje Koordi-
nasyon Birimi tarafından yürütülen 
İSMEP; İstanbul’da deprem öncesi, 

deprem anı ve deprem sonrasına yö-
nelik çalışmaların yapıldığı Türki-
ye’nin ilk risk azaltma projesidir. Bu 
proje kapsamında İstanbul’da bugüne 
kadar 1336 adet Okul Binası, 115 adet 

Sağlık Binası, 39 adet Yurt Binası ve 
78 adet İdari Bina depreme karşı güç-
lendirildi veya depreme karşı yıkılarak 
tekrar inşaa edildi. Böylelikle İstan-
bul’daki Kamu Binalarının neredeyse 
tamamının deprem riski azaltılmıştır.

Memleketim, çok sevdiğim şehir Ka-
rabük için de temennim büyük bir 
deprem yaşanmadan deprem riskinin 
azaltılmasıdır. Gerek özel mülklerin 
gerekse de kamu binalarının deprem 
güvenliğinin tesis edilmesi bir çok can 
kaybını önleyecektir. 2023 yılının Şu-
bat ayında ülkemizde 11 ili kapsayan 
büyük ölçekli bir deprem yaşandı ve 
ne yazık ki can kaybı çok büyük sayı-
lara ulaştı. Milletçe hala yaralarımızı 
sarmaya çalışıyoruz. Şunu da belirt-
mek isterim ki mühendiklik görmüş 
hiç bir yapı depremi yıkılarak atlat-
maz. Mühendislik hizmeti görmüş bir 
binanın görevi can kaybını önlemektir. 

Deprem bilincinin artırılması, yapı-
ların deprem güvenliği tetkiklerinin 
yapılması hayati önem taşımaktadır. 
Yapılarda yapılan tetkikler, bu tetkik-
ler ihtiyaç durumunda statik hesap 
kontrollerinin yapılmasını da kapsa-
maktadır ve önemi büyüktür. Tetkik-
ler neticesinde yapının güvenli olduğu 

raporlanabilir veya deprem güvenliği 
olmadığı raporlanabilir. Deprem gü-
venliği olmadığı raporlanan yapının 
statik hesap sonuçları ışığında alına-
cak önlemin maliyet analizi dikkate 
alınarak iki farklı karar alınabilir. Dep-
rem güvenliği olmayan yapı hakkında 
bilir kişiler tarafında yıkım kararı veya 
mevcut binanın deprem güçlendirme-
sinin yapılması kararı çıkabilir. Mevcut 
binalar yıkılmadan deprem güçlendir-
me inşaatı yapılarak güvenli hale ge-
tirilebilmektedir. Deprem güçlendirme 
inşaatı süre ve maliyet olarak can 
kaybından korunmanın en kıymetli 
Mühendislik tekniğidir.

Binalarda deprem güvenliği tetkikle-
rinin yapılması, neticeye göre kararın 
verilmesi ve gerekli uygulamanın ya-
pıda yapılması mesleğinde konu ile 
ilgili özel deneyime sahip inşaat mü-
hendislerinin yükümlülüğündedir.

Deprem güvenliği olmayan şehirlerde 
can kaybının çok görülmesinin yanın-
da bir diğer ciddi olumsuz etkisi de 
ekonomiyi sarsmasıdır. Depremlerde-
ki maddi hasarların büyük bölümünün 
kamu kaynaklarıyla finanse edilmesi, 
bütçe üzerinde yıllara yayılan baskı 
oluşmasına sebep olmaktadır. Eko-
nomistler bu konuyu daha detaylı ele 
alabilirler ancak önemle belirtmeliyim 
ki deprem riskinin azaltılması için ay-
rılacak bütçe deprem sonrası yaraları 
sarmak için harcanacak bütçenin ol-
dukça altında kalmaktadır. Bu neden-
le hem can hem de mal güvenliği için 
deprem riskini azaltma projelerinin 
hayata geçirilmesi büyük önem taşı-
maktadır. 

Şehrimiz Karabük’ün deprem riski-
nin azaltılması için tüm yetkilileri ve 
mülk sahiplerini olası büyük bir dep-
rem yaşanmadan gerekli önlemlerin 
alınabilmasının aciliyetini önemle ha-
tırlatmak isterim.

Fulya Sarıcı VAROĞLU 
İnşaat Mühendisi 
Tima Mühendislik ve Müşavirlik  
Hiz. A.Ş.Yönetim Kurulu Üyesi           

ŞEHİRLERDE 
SİSMİK RİSKİN 
AZALTILMASI
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01 Cumhuriyetimizin 100. yılını kutlayan ülkemizde 
Cumhuriyet kenti Karabükümüzün sosya-ekono-

mik olarak değerlendirir misiniz?

Cumhuriyetten sonra Türkiye’de birçok konuya; yani tarım-
dan sanayiye geçiş için Atatürk’ün İzmir İktisat Kongresi’ni 
kurarak Türkiye bir ivme kazandı. O gün demiri İtalya’dan, 
çimentoyu Fransa’dan alıyorduk. Toplu iğneyi bile dışarı-
dan aldığımız bir ülke durumundaydık. Devlet o zamanlar 
Sümerbank Dokuma Fabrikalarını kurarak, giydiğimiz pi-
jamaları bile devlet dikiyordu. Türkiye’nin cumhuriyetten 
sonra nüfusu 13,5 milyondu. Ağır sanayiye baktığımızda 
1937 yılında temeli atılan Karabük Demir-Çelik fabrikas-
yıdı ve ülkemizin ilk ağır sanayi kenti Karabüktür. Örneğin 
ben 1970’de girdim demir-çelik sektörüne, Karabük’teki en 
yüksek kapasiteli haddehane Mustafa Yazıcı’nındı. 70 ton 
8’lik çekiyordu, onun altında 40 ton Osman Yücel çekiyor-
du. Biz lama silme çekiyorduk günde 15 ton. 

Bugüne baktığımızda zamanında 15 ton çektiğimiz malı şu 
anda Işık Çelik saatte 60 ton olarak çekiyor. O zamanlar iş 
daha ilkeldi. Vinç yoktu, uçar makas yoktu, fotosel sistem 
yoktu. Elektrikelektronik yoktu, freze yoktu, dişli açacak 
hep dökümden yapardık. Demir-çelik sektörüne baktığımız 
zaman Demir Çelik fabrikası kurulduğunda kapasitesi 250 

bin tondu. Bugün 2 milyon 300 bin ton, 3 milyon ton için 
hedefleri var. Haddecilik tarafına baktığın zaman, benim o 
dönemdeki kapasitem 15 tonken bugün Işık Çelik’in yeni 
fabrikası ile beraber 360 bin ton kapasitesi var. 

Genelde baktığımız zaman, demir-çelik sektörünün üretim 
kapasitesi son aldığım rakamlara göre 47 milyon ton üre-
tim kapasitesi var. Fiili üretim 37 milyon ton. Dünyada 8. 
Avrupa’da ise 2.’yiz. 35 milyonluk ülkeden, bugün 90 mil-
yon bir ülkeye gelmişiz. Bu gelişimle beraber sanayide de 
gelişmişiz. En önemlisi de tabii milli eğitimde istenilen bir 
seviyeye gelmemize rağmen, bugün her ilimizde bir üni-
versite var. Okur yazarımız çoğaldı. Eğitim gelişti. Genç 

ÜRETİM EKOMOMİSİNE GEÇMEK 
ZORUNDAYIZ

KATMA DEĞER YARATAN 

Pehlivan BAYLAN
KAHDER Yönetim Kurulu Başkanı
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neslimiz var. Bugün dünyada örnek ülkeler veya güçlü ül-
keler arasında 10’a girme hedefimiz var. Kısaca Karabük 
ve Türkiye olarak bölgemizde büyük bir gücüz. Bölgemiz 
coğrafi yapısıyla baktığımız zaman yaklaşık 60-70 ülkeye 
3-5 saatte gidebiliyoruz. Buradan Katar’a git 4 saat, Al-
manya’ya git 4 saat, Fransa’ya git 5 saat, İngiltere’ye git 
5 saat gibi. Böyle bir coğrafi yapımız var. Savunma sana-
yisine baktığımız zaman göz doldurur, gözle görülür bil-
diğiniz o İHA, SİHA, isimlerini sayamadığım birçok uçak, 
mermiler, toplar, tanklar... Ülkemiz kendini savunabilecek 
bir noktaya geldi. Eskiden %20-30’du, şimdi ise %70-80 
kendi savunma sanayimizi kullanıyoruz. İhracata baktığı-
mız zaman, eskiden ihracat yok denecek kadar azdı hep 
ithalat yapıyorduk. Bugün 250 milyar dolar üzerinde ihra-
cat yapıyoruz. Karabüklüler olarak baktığımız zamanda 2 
milyar doların üstünde ihracatımız var. 

02
Başkanım, siz ayrıca Haddeciler Derneği’nin baş-
kanısınız. Haddeciler Derneği’nin cumhuriyetin 2. 

yüzyılında koyduğu hedefler nelerdir? 

2. yüzyılda hedefler noktasında her firmanın kendi bazında 
bir hayali vardır. Açıkça söylemek gerekirse Haddeciler Der-
neği üyeleri olarak oturup planını yaptığımız hedeflediğimiz 
şeyler yok. 25 tane firmanın yaklaşık 12’si ihracat yapıyor, 
ihracat yapmayan firmaların, iç piyasa koşullarında ayakta 
durma şansı yok. İhracat yapmamız lazım. Bunu yapabil-
menin yolu yatırımdır, eğitimdir, nitelikli kaliteli elemandır 
ve dünya penceresinden görebilmektir. Bunu yapabilenler 
ayakta kalır, başarılı olur. Örneğin Işık Çelik olarak biz şu 
anda 113 ülkeye mal satıyoruz. 100 milyon dolara yakın 
ihracat yapıyoruz. 340 tane çalışanımız var. Diğer arkadaş-
larımızın da aynı konumda, birbirimize yakınız. Böyle dü-
şündüğümüz zaman bir Anadolu’nun vilayetinden dünyaya 
mal satıyorsak, bunu daha ileriye taşıyabiliriz. Biliyorsunuz 
bizim  50 yıllık hayalimizi çalmayın!  Filyos Limanı 
bizim için çok çok önemliydi ama şu andaki milletvekilleri 
görüştüler, beni bizzat aradılar Filyos Limanı’nı bize kul-
landıracaklar. Ama konteyner limanı olmazsa olmaz. İşi-
mizin %70’i konteynerla. Direkt gemi malında sıkıntı yok 
diye söz verdiler. Ama daha önce de bize söz vermişlerdi 
yer vereceklerdi, sonra doğalgazın çıkması ile Türkiye’nin 
o alanı kaplanmış oldu. Şimdi biz önümüzdeki yüzyılda 
Filyos Limanı’nın daha genişlemesi daha da açık olması. 
Hedef Zonguldak, hedef Filyos Limanı. Bizim sınırlarımız 
içinde değil, Zonguldak ve Bartın’da. Eğer biz Karadeniz’de 
liman işletmeciliğini geliştirirsek, bugün 100 milyon dolar 
ihracat yapıyorsak bu inanın 200 milyon dolara çıkar. Çün-
kü 25 dolar Yılport İstanbul Limanı’na biz para veriyoruz. 

Buraya gitse 5 dolara geliyor. 20 dolarda bize kalıyor ki bu 
bizim işte iyi bir rakam. 

Birinci ayağımız dünyaya açılmak için ihracat yapmamız 
lazım. Fabrikalarımızı günümüz teknolojisine göre yap-
mamız lazım. Liman, ulaşım, lojistik bunlarda önemli. 

 Ama en önemlisi bizim ana tedarikçimiz Kardemir 
üretimi artırmalı.  Bunu yönetim kurulu başkanına da 
ilettim. Şu anki siyasilere de söyledim. Onu, bunu il mü-
dürü yapmak ile olmaz, amcamı dayımı atamak ile olmaz. 
Ehliyetli, liyakatli il müdürleri tabii ki atansın gelsin. Ama 
ehliyeti olmayan adamları atarsanız yazık edersiniz. Ama 
en önemli yatırım milletvekillerinin yapması gereken Kar-
demir’in üretimini 1 milyon ton artırsın Karabük bugünkü 
konumunu ikiye katlar. Bu tabii demir-çelik sektörü nok-
tasında böyle, Karabük sadece demir-çelik sektörü demek 
değil. Bir vilayetiz, turizm var. Turizmi geliştirmemiz lazım. 
Bunun yolu ise başta karayollarıdır. Bartın-Karabük ara-
sı, Karabük-Zonguldak arası, Batı Karadeniz bölgesi sahil 
yolu, otobanlar, tüneller yapılır ve ulaşım süresi azalırsa 
ticaret gelişir. Ama bunları yapmak için önce şehir içindeki, 
çevre şehir yolları yapmamız lazım. Kastamonu bağlantı-
sı, Bartın bağlantısı ve şehrin trafiğini geliştirip bir yandan 
da turizmi geliştirmemiz lazım. Turizmde çok çok önemli. 
Safranbolu gibi dünya müze kent olan il veyahut ilçe he-
men hemen Türkiye’de yok. Kendisini korumuş çık iyi bir 
müze kent, bunu çok iyi pazarlamamız lazım, anlatmamız 
lazım, buna imkan tanımamız lazım. Hep söylüyorum, fuar 
ve kongre merkezi lazım. Şu anda Karabük’te misafirimizin 
geldiği zaman kalacağı modern bir otelimiz yok. İsim ver-
meyeceğim yeni bir otel açıldı, olur mu oldu mu? Akıllıca 
yatırımlarla şehirde misafirlerimizin kalacağı onları ağırla-
yacağımız güzel restoranlar, oteller, fuar ve kongre merke-
zi gibi alanlar ile turizmi desteklememiz lazım. 55 senedir 
Karabük’e hizmet veren bir sanayici, iş insanı olarak, sos-
yal cemiyet hayatı olan biri olarak benim görüşlerim böyle 
diyebilirim.
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1995 yılında, Karabük İl Özel İdaresi, 
Karabük Belediyesi ile Karabük Ticaret 
ve Sanayi Odası kurucu ortakları ile 
karma tipi sanayi olarak faaliyete baş-
layan Organize Sanayi Bölgemiz 339 
hektar alana sahip olup, son imar planı 
dahilinde 180 hektar sanayi alanı ola-
rak ayrılmış, 159 hektar ise yeşil alan, 
spor alanı, hizmet destek alanı, yollar, 
ağaçlandırma alanları, eğitim alanları, 
trafo alanları olarak şekillenmiştir.

Organize sanayi bölgeleri, sanayinin 
uygun görülen alanlarda yapılanma-
sını sağlamak, çarpık sanayileşme 
ve çevre sorunlarını önlemek, kent-

leşmeyi yönlendirmek, kaynakları 
rasyonel kullanmak, bilgi ve bilişim 
teknolojilerinden yararlanmak, sanayi 
türlerinin belirli bir plan dâhilinde yer-
leştirilmesi ve geliştirilmesi amacıyla 
kurulan alanlardır. 

Karabük OSB yer seçimi için şehrimiz 
içerisinde şehir merkezinden uzak atıl 
durumda bulunan 339 ha arazi seçile-
rek gerek yer seçimi açısından gerek-
se ekonomik açıdan maksimum fayda 
sağlanmıştır.

OSB’nin kurulmasıyla şehir içerisinde 
daralan ve büyümek için yer talebin-
de bulunan firmalarımıza üretim yeri 
sağlanmış, kent sermayesinin il dışı-
na göçü önlenmiştir. 

Demir çelik sektörü ağırlıklı firmaları-
mız bir araya getirilerek nitelikli işgücü 
istihdamı artırılmış aynı zamanda sa-
nayide kümelenme de teşvik edilmiştir. 

Mevcut 51 adet sanayi parselinin 49 
adedinin tahsisi gerçekleştirilmiş, 31 
parsel üzerinde 30 firma ile üretim 

devam etmekte, 11 parsel üzerinde 
firmalarımız proje çalışmalarını yap-
makta olup, 7 parsel üzerinde inşaat 
çalışmaları devam etmektedir.

Sektör bazında bakıldığında Organize 
Sanayi Bölgemizde, demir çelik, ma-
kine teçhizat ve döküm, orman ürün-
leri ve mobilya, tekstil ve konfeksi-
yon, cam ve yapı malzemeleri, gıda, 
geri dönüşüm ve ortopedik ayak ba-
kım ürünleri sektörlerindeki toplamda 
28 firmada, 2808 kişiyi istihdam edil-
mektedir.

Mobilya ve ahşap, demir çelik, elekt-
rik elektronik sektörlerinde devam 
eden yatırımların tamamlanması ile 
istihdamda 6000 kişiye ulaşma hedef-
lenmektedir.

Organize Sanayi Bölgemizde faali-
yet gösteren 11 adet firmamız 2022 
yılında başta Irak, Fas, Ukrayna, Sır-
bistan, Peru, Bulgaristan ve Birleşik 
Krallık ağırlıklı olmak üzere 70 ülkeye 
208.884.435 dolar tutarında ihracat 
yapmıştır. 

Alper Tolga SAKA
KARORSAN Bölge Müdürü

YEDEFİMİZ YEŞİL OSB
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Karabük ilinden yapılan ihracatın %63’ünün Organize Sa-
nayi Bölgemiz tarafından yapıldığını göstermektedir.

Demir ve çelik sektöründe yurt içi ve yurt dışı pazarlar-
da rekabet etmek için lojistik büyük önem arz etmektedir. 
Çünkü lojistik; ekonomik, sosyal, psikolojik, kültürel, stra-
tejik, askeri ve politik alanlarda ülkelere katma değer sağ-
lamakta ve küresel alanda söz sahibi olma yolunda ülkeler 
tarafından daha fazla önemsenmektedir. 

Sektörün nakliye masraflarını daha verimli taşıma biçimle-
ri ile (demiryolu ve denizyolu taşımacılığı) düşürmesi sağ-
lanabilirse bu maliyet kalemindeki azalışlar firmalarımızın 
uluslararası piyasalardaki rekabet gücünü artıracaktır. 

Bu konuda en büyük ihtiyaç olarak limana erişim öne çık-
maktadır. Karabük ilinde ve Organize Sanayi Bölgesinde 
önde gelen sektörler arasında yer alan demir çelik sektörü 
ve özellikle KARDEMİR, liman ihtiyacından en fazla etkile-
nenler arasındadır.

Filyos Limanı’nın bölgeye hizmete açılması hem Organize 
Sanayi Bölgesinde hem de Batı Karadeniz bölgesinde yer 
alan demir çelik sektörü başta olmak üzere; ihracat yapan 
diğer sektörlerinde yüksek lojistik maliyetlerinin azaltma-
sında büyük fayda sağlayacağı düşünülmektedir. 

2023 yıl sonu itibari ile 225 ha genişleme bölgesinde yol, içme 
ve kullanma suyu, kanalizasyon, yağmursuyu ve drenaj prob-
lemlerinin bertaraf edilmesine yönelik, “Karabük OSB (Tevzii 
alanı) Altyapı Yapım İşi” kapsamında 5300 m yol, 160 m be-
tonarme duvar, 500 m açık kanal, 160 m kapalı kanal, içme ve 
kullanma suyu hattı, yağmur suyu-drenaj hattı, kanalizasyon 
hattı ve telekom hattı tamamlanmış olup; 2000 m3 kapasiteli 
içme suyu deposu, kanalizasyon terfi hattı ile 450 m yolumu-
zu 2024 yılında tamamlamayı hedeflemekteyiz. 

Altyapı-yol projelerinin de uygulanmakta olduğu genişle-
me bölgesinde “YG-AG Elektrik Şebekesi Yapım işi” kap-
samında 2023 yıl sonu itibari ile 3 adet dağıtım binası ve 
dağıtım binasına ait 2 adet kesici merkezi binasının yapımı 
donanımı ile tamamlanmış; kablolama ve TEİAŞ bağlantısı 
işlemleri bitirilmiş, 3000 m yol orta aydınlatması tamam-
lanarak müteşebbislerimizin kullanımına sunulmuştur. 450 
m yol orta aydınlatması 2024 yılında tamamlanacaktır.

Müteşebbis Heyetimiz tarafından Organize Sanayi Bölge-
mizde yapılmasına karar verilen arıtma tesisi, fizibilite ça-
lışmaları sonucu 3.000 m3/gün kapasiteli, kimyasal ve ileri 

biyolojik arıtma tesisi olarak projelendirilerek, Sanayi ve 
Teknoloji Bakanlığı ile Çevre Şehircilik ve İklim Değişikliği 
Bakanlığı tarafından onaylanmıştır.

2024 yılı içerisinde ihalesinin yapılarak; yapım işine başla-
nılması planlanmaktadır. Böylece “Yeşil OSB” olma yolun-
da en büyük adımı atmış olacağız.

Yeşil OSB yolunda, 2023 yılında yaptığımız bir çalışma da 
Organize Sanayi içerisinde 23 dönüm alan üzerine kurul-
makta olan, 1600 kWe gücünde, yılda 2.500.000 kwh enerji 
üretebilen (Güneş Enerji Santrali) fotovoltaik güç sistemi 
yapım işidir. Projenin 4,5 yılda kendisini amorti etmesi bek-
lenmektedir. 

Geçtiğimiz yıllar içerisinde Organize Sanayide, sanayici-
lerimizin ulaşmakta güçlük çektiği sanayi kültürüne aşina 
ara eleman ihtiyacını ortadan kaldırmak amacıyla kurulan 
Meslek Yüksek Okulu ve Mesleki Eğitim Merkezi faaliyet 
ve çalışmalarımızı 2024 yılı ile daha üst seviyelere çıkar-
mayı hedeflemekteyiz.

Tahsis anlamında doluluğunu tamamlamış bir Organize Sa-
nayi Bölgesi olarak bundan sonraki yıllardaki hedefimiz, şu 
anda proje ve inşaat aşamalarında olan firmaların yatırım 
süreçlerinde azami desteği verebilmek, üretimine devam 
eden firmaların da gelişmelerinde gerek devlet destekleri 
gerekse dönüşüm ve değişim projelerine ayak uydurabil-
meleri için bilgilendirme çalışmaları devam edecektir.

Ayrıca bugüne kadar üretim bazında yoğunlaştığımız ça-
lışmalarımız dışında, yapmayı hedeflediğimiz çevre düzen-
lemeleri, Sosyal alanlar, Spor tesisleri projeleri ile daha 
yaşanılabilir bir Organize Sanayi olmayı istemekte ve bu 
konuda çalışmalarımıza devam etmekteyiz.

2024 yılında Karabük OSB, bölgedeki istihdamı artırarak 
sosyal kalkınmayı desteklemeye devam edecektir.

Bu kapsamda, mesleki eğitim programlarına yatırım ya-
parak, nitelikli işgücünün yetişmesine katkıda bulunmayı 
amaçlıyoruz. Aynı zamanda, iş sağlığı ve güvenliği stan-
dartlarına uygun çalışma ortamları oluşturarak çalışanla-
rın refahını ön planda tutmayı taahhüt etmekteyiz.

Bölge ekonomisinin güçlenmesi, istihdamın artması ve 
çevresel sürdürülebilirlik ilkelerine uygun bir endüstriyel 
büyüme ile ülke kalkınmasındaki payımızı artırarak sür-
dürmek hedefindeyiz.
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Eskipazar OSB; Karabük ili, Eskipazar ilçesi, İsmetpaşa 
mevkiinde 347  HA  alanda 02.06.2017 tarihinde Sanayi ve 
Teknoloji Bakanlığı onayı ile kurulmuştur.

2023 Temmuz ayı itibariyle Ülkemizde 393 adet OSB mev-
cut olup, Eskipazar OSB, 300 OSB’den daha büyük alana 
sahiptir. Benzer büyüklükteki OSB ler baz alındığında en az 
6.000 kişilik bir istihdam öngörülmektedir.

Batı cephesi boyunca Gerede-Karabük karayolu, güney 
cephesi boyunca Merzifon-Gerede Otobanı (projesi), doğu 
cephesi boyunca da demiryolu mevcuttur. 

Demiryolu, bir OSB için çok iyi bir imkan olduğundan, coğ-

rafi koşulları müsait olan bütün OSB’ler demir yolu talep 
etmektedir. Ancak, mevcut OSB’lerin henüz 10 tanesinde 
demiryolu bağlantısı bulunmaktadır.

Konum olarak çok uygun bir yerde olan Eskipazar OSB’nin 
doğu sınırından geçen demiryolu, ülkenin her yerine ulaş-
masının yanı sıra, Filyos Limanına bağlantılı olması nede-
niyle ayrı bir önem kazanmaktadır.

TCDD ilgili birimleri ile yapılan görüşmelerde, OSB içine bir 
hat verilerek istasyon oluşturulması konusunda mutaba-
kat sağlanmış, bu doğrultuda, Eskipazar OSB imar planın-
da demiryolu cephesine 250 dönümlük yükleme boşaltma 
alanı ayrılmıştır. 

Sonuç olarak, Eskipazar OSB, konumu ve ulaşım altyapısı 
açısından, ülkemizde kurulmuş olan birçok OSB’den daha 
iyi imkana sahiptir.

Eskipazar OSB’de; 2023 yılı sonuna kadar, 469 kadastral 
parselin tapu kayıtları ve malik listelerini de içeren gerek-
li dosyalar hazırlanmış, Bakanlıktan “Kamu Yararı Kararı” 
alınmıştır. 

Emin DEMİR
EOSB Bölge Müdürü

İHRACATA YÖNELİK 
YATIRIMLARDA ÖNEMLİ 
BİR KAVŞAK OLACAĞIZ

Eskipazar
Organize Sanayi Bölgesi

Eskipazar OSB’nin doğu cephesi boyunca mevcut olan demiryolu 

Eskipazar OSB alanının konumunun bölge görünüşü Eskipazar OSB alanının konumunun harita görünüşü
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Kamulaştırma dosyaları hazırlanmış, OSB sınırında olup, 
bir kısmı OSB içinde, bir kısmı OSB dışında kalan parselle-
rin ifrazları yapılmıştır.

Tapu kayıtlarında, bir kaç nesil öncesine kayıtlı 469 parsel 
üzerinde, varisler, varislerin varisleri ve hatta 3. 4. Kuşak 
varislerle birlikte toplam 11.500 adet hissenin kamulaştı-
rılması tamamlanmış ve maliklerin arsa  bedelleri öden-
miştir.

Jeolojik-jeoteknik etüt ve raporları hazırlanmış, halihazır 
haritaları yapılmış, bu veriler ışığında ve ilgili tüm kurum 
ve kuruluşların görüşleri alınarak “İmar Planı”, “Parselas-
yon” ve “Altyapı Projeleri” yapılmıştır.

Hazırlanan imar planı ve parselasyonda değişik büyüklük-
lerdeki sanayi parsellerinin yanı sıra, lojistik alan, arıtma 
tesisi sahası, enerji sahası, idari bina, okul, cami, ticari 
alan, akaryakıt istasyonu gibi alanlar da ayrılmıştır.

Altyapı projelerinin Bakanlık tarafın-
dan onaylanmasının ardından, 2023 
yılının 2. yarısında “Altyapı Yapım 
İşi” ihalesi yapılmıştır.

İhale konusu altyapı işinde, elektrik, 
telekom, temiz su, atık su, yağmur 
suyu ve yolların üstyapısı mevcuttur.

2023 yılı içinde, şantiye kurulumu 
gerçekleşmiş,  bütün imar yollarının 
aplikasyonu yapılmış, büyük bir kıs-
mının sıyırma kazıları tamamlanmış, 
yolların bir kısmının yarma kazıları 
yapılmıştır.

İlk imar planı ve parselasyonun yapı-
mının ardından, ortaya çıkan 71 sa-
nayi parselinin tamamı,2022 yılından 
itibaren başvuru yapan yatırımcılara tahsis edilmiş olup, 
Ağustos 2023 tarihi itibariyle neticelendirilmiştir. 

Tahsis edilen parsellerde, elektronik çip, demir-çelik, mo-
bilya, engelli aracı, bebek arabası, karavan, makine imala-
tı, vagon imalatı, beton yapı elemanları, endüstriyel mut-
fak, aydınlatma armatürü, çelik konstrüksiyon, alüminyum 
profil, dorse imalatı  gibi çok farklı sektörlerde yatırımcılar 
bulunmaktadır.

2024 Yılı hedefleri arasında; mevcut ihale kapsa-
mı içinde bulunan iş kalemlerinin tamamlanması için 
programlı bir çalışma yapılması, “Doğalgaz Altyapı-
sı”nın ihale kapsamındaki işlere paralel olarak ta-
mamlanmasını teminen başlatılan çalışmanın sürdü-
rülmesi, OSB’nin ihtiyacı olan “Temiz Su Temini” için 
gerekli çalışmaların tamamlanması, “Arıtma Tesisi” 
yapımı ile ilgili olarak başlatılan çalışmanın yürütül-
mesi için gereken adımların atılması, gibi ana başlık-
lar bulunmaktadır.

Ayrıca, yatırım yapmakta acele eden yatırımcıların, OSB 
tarafından yapılmakta olan altyapı çalışmalarının bitiril-
mesini beklemeksizin, kendi yatırımlarıyla ilgili çalışmala-
rını OSB’nin altyapı çalışmalarıyla eş zamanlı olarak ya-
pabilme imkanı sağlayacak prosedürlerin tamamlanılması, 
netice olarak yatırımcıların önünün açılması planlanmak-
tadır. 

Sonuç itibariyle, Ulu Önder Mustafa Kemal Atatürk’ün 
“Her Fabrika Bir Kaledir” sözü hatırlanarak bakıl-
dığında, Eskipazar OSB’nin hayata geçmesiyle birlik-
te, Eskipazar’ın, Karabük’ün, bölgemizin ve ülkemizin 
onlarca kaleye kavuşacağının, on binlerce insanın 
geçim kaynağı olacağının, kalkınma hamlemize ciddi 
anlamda katkısı olacağı anlamına geldiği şimdiden 
görülmektedir.

İmar planı - parselasyon ve yatırımcı numaraları
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01
Uzun yıllar oda yönetiminde 
görevler yaptınız. Karabük 

esnaf ve sanatkarlar odasını en iyi 
tanıyanlardan biri sizsiniz. Şu anda 
oda başkanlığı yapıyorsunuz. Bize 
kısa ve uzun dönemli projeleriniz-
den bahseder misiniz? 

Evet yaklaşık 23 yıldır odalarda gerek 
çalışan olarak gerekse yönetimlerde 
görev almış biriyim. Ama en önemli-
si 25 yıldır esnaflık yapıyorum. Üye-
lerimizin karşılaştığı tüm sıkıntıları 
birebir kendimde yaşıyorum. Sabah 
dükkanımı ben açıyorum. Dükkanımı 
açarken başlayan, hiç para kazanma-
dan yapılan masraflarımız var. Biz es-
nafların.  Kira, kdv, stopaj, sgk, geçici 
vergi, işçi maaşı, bağkur, gelir vergi-
si, muhasebe ücreti ve daha birçok. 
Esnaflarımızın sorunlarını, beklen-
tilerini çok iyi biliyorum. Biz göreve 
geldiğimiz günden bu güne sadece 1 
esnafımızın sorunu için Ankara’ya git-
mişizdir. Eyt de Bağkur lu esnafımıza 
yapılan ayrımcılığı Cumhurbaşkanımı-
za taşıdık. Depremde 1 konteynır yap-
tırdık. Şu an üyelerimizin üniversitede 
okuyan çocuklarına burs veriyoruz. 
Bunlar anlatmakla bitmez. Gerçekten 
sadece Karabük te değil Türkiye de en 
güzel çalışan odalardan biri olduğu-
muzu düşünüyoruz. 

Esnaf Odası olarak bizim özellikle 
üstünde durduğumuz konular Kara-
bükümüzde sanayinin büyümesi ve 
üyelerimizin gelişen değişen tekno-
lojiye ayak uydurmalarını sağlamak-
tır. İlimizin sanayisi büyüdüğünde 
yöremiz göç alan, üreten, nüfus ar-
tışının çoğaldığı bir yer olacaktır. Bu 

da üyelerimizin çoğalması ve işleri-
nin artması demektir. Bunun yanında 
üyelerimizn internetten satış yapabil-
meleri işlerini dünyaya açılır hale ge-
tirmeleri için eğitimler planladık buna 
hiç ara vermeden devam edeceğiz. 
Oda olarak dijital pazarlama en önem 
verdiğimiz konulardan biri. Bunun ha-
ricinde ilimizde mobilyacılar sanayi 
sitesi, esnaflarımızı meslekleri ile il-

gili fuarlara getirmek, teksilkent, üni-
versitemiz aracılığı ile esnaflarımızı 
dünyaya tanıtacak sosyal ağ kurmak,  
ve benzeri çalışmalarımız devam edi-
yor. Yine parekende yasası, vergi kay-
dı olmayan kişilerin internetten satış 
yapmasının engellenmesi yani inter-
net yasası, vergi düzenlemelerindeki 
eşitsizlik,  Bağkurlu esnaflarımızın 
hastalandıklarında iş yerlerini aça-
madıklarında yani raporlu oldukların-
da ücretlerinin devlet tarafından kar-

şılanması, esnaf kefalet kredilerine 
erişim, banka pos komisyonu ve faiz 
oranları, esnaflarımızın kira sorunları, 
kiradaki stopaj ve benzeri tüm sıkın-
tılarımızı sürekli ilgili tüm üst kuru-
luşlarımıza ve bakanlıklarımıza bildi-
riyoruz. Bunların düzeltileni oluyor ve 
davam edenlerde var tabiki. Yine tüm 
bunlarin haricinde üyelerimizden bize 
gelen en ufak sorunun kaynağına gidi-
yor, çözmek için uğraşıyoruz. 

02 Enflasyonist dönemlerde en 
çok  zararı  üyeleriniz görü-

yor. Geçen yıla göre odanıza bağlı 
açılan ve kapanan işyerleri sayısı 
nedir? 

Enflasyon tüm sektörlerin sorunu ol-
duğu gibi üyelerimiz içinde en önemli 
sorun. Şunu özellikle belirtmek isti-
yorum. Fiyat artışlarının  sebebi ke-
sinlikle esnaflarımız değildir. Bunun 
en büyük sebebi süratla tekelleşen 
zincir firmalardır. Esnafımız yok ol-
dukça bunlar piyasada tekelleşmek-
tedir.  Piyasadan ürünleri toplayarak 
ürünleri yoka düşürerek kendi arala-
rındada ürün baznda anlaşarak iste-
dikleri fiyatları kendileri belirlemek-
tedir. Bu konudada tespit edilen ceza 
yazılan bir sürü zincir mağaza vardır. 
Bu yüzdende devletimiz küçük esnafı 
korumalı ve kollamalıdır. Küçük esnaf 
yok olduğunda bunlar amacına ulaşıp, 
istedikleri ürünü istedikleri fiyattan 
satmaya başlayacaktır. Devletimizin 
buna izin vermeyeceğini düşünüyo-
ruz. Esnaf Odası olarak bu yüzden üye 
kaybına tahammülümüz yok. Bu so-
runları sıkıntıları istişare ile çözmeye 
var gücümüzle devam edeceğiz.

Yıldıray YILDIRIM
Karabük Esnaf ve Sanatkarlar Odası Başkanı               

KARABÜK’Ü DİJİTAL PAZARLAMA
ÜSSÜ HALİNE GETİRECEĞİZ
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Dünya nüfusunun giderek artması, teknolojik gelişmeler 
ve şehirleşme başta beslenme sorunu olmak üzere pek 
çok farklı sorunu beraberinde getirmekte ekolojik  dengeyi 
bozmaktadır. Besin üretimi, küresel olarak yaşanan çev-
resel değişimlerden çok etkilenir. Tarımsal üretim; dünya 
arazilerinin yaklaşık %40’ını kaplar; sera gazı emisyonla-
rının %30’undan ve tatlı su kul-
lanımının da %70’inden sorum-
ludur. 

İklim değişikliği nedeniyle ta-
rımsal üretimde meydana gele-
bilecek değişikliklerin gelecekte 
besin kıtlığına yol açabileceği 
düşünülmektedir. Gıda ve Tarım  
Örgütü (FAO)’ nun raporuna 
göre, 2018 yılında dünyanın çe-
şitli yerlerinden 1.3 milyar in-
sanın orta düzeyde besin gü-
vencesizliği yaşadığı ve dünya 
üzerinde 820 milyon insanın her 
gece yatağa aç girdiği bilinmek-
tedir. Besin güvencesi; Dünya 
Sağlık Örgütü (DSÖ) tarafından 
“İnsanların güvenilir, sürdürü-
lebilir uygun fiyatta, kaliteli, 
sağlıklı beslenme alışkanlığını 
geliştirecek besinleri satın alma 
ve tüketme hakkına sahip olma” 
şeklinde tanımlanmaktadır. Sür-
dürülebilir yaşam hedeflerinden 
birisi de dünya üzerindeki besine 
ulaşımdaki adaletsizliği önle-
mektir bu nedenle sürdürülebilir 
tarım ve besin üretim sistemleri 
büyük önem taşımaktadır. 

Besin güvencesizliği, protein enerji malnütrisyonu başta 
olmak üzere besin ögesi yetersizlikleri gelişmekte olan 
birçok ülke için ciddi bir halk sağlığı sorunudur. Bazı ülke 
halklarının yeterli protein kaynağı olmadan, beslenmele-
rini ağırlıklı olarak karbonhidrata dayalı (özellikle pirinç 

ve mısır) sağladıkları bildirilmektedir. Yetersiz beslenme; 
büyüme ve gelişmenin sağlıklı bir şekilde gerçekleşmesine 
olurken; diyabet, kardiyovasküler hastalıklar gibi bulaşı-
cı olmayan kronik hastalıkların gelişiminde risk oluştur-
maktadır. FAO, sürdürülebilir beslenmeyi;  insan  ve  do-
ğal  kaynakları optimize  etme  yanında,  biyoçeşitliliğe  ve  

ekosisteme saygılı   ve   koruyucu,   
kültürel   olarak   kabul   gören, 
ulaşılabilir,  ekonomik  olarak  uy-
gun  ve  karşılanabilir, beslenme  
açısından  yeterli,  güvenilir  ve  
sağlıklı olarak tanımlamaktadır. 
Sağlıksız   ve   sürdürülebilirli-
ği   olmayan   besin üretimi insan  
sağlığı  ve  dünya  için  küresel  
risk oluşturmaktadır.

Literatürde bulunan çalışmalar, 
sürdürülebilir beslenmenin sera 
gazı emisyonu ve su ayak izi sko-
ru az, enerji ve arazi kullanımı ko-
nusunda verimli, besin atık ve ka-
yıplarının olmadığı bir beslenme 
tarzı olduğunu açıklamaktadır. 
Sürdürülebilir beslenme, bitkisel 
kaynaklı besinleri içeren meyve, 
sebze, tam tahıllar, baklagiller, 
yağlı tohumlar ve zeytinyağı tü-
ketimini öneren; hayvansal besin-
leri, doymuş yağ ve şeker alımını 
kısıtlayan beslenme modellerini 
kapsamaktadır.

Sonuç olarak sürdürülebilir bes-
lenme modellerinin uygulanması 
insan, çevre ve gezegen sağlığı 
için optimal iyiliği sağlayacaktır. 

Daha yaşanabilir bir dünya için sürdürülebilir sağlıklı 
beslenme, besin israfını azaltmayı, çevreye en az zarar 
verecek şekilde beslenmeyi ve beslenmeye bağlı bula-
şıcı olmayan hastalık riskini en aza indirmeyi hedefle-
mektedir.

SÜRDÜRÜLEBİLİR BESLENME
Doç. Dr. Esen YEŞİL
Başkent Üniversitesi  
Beslenme ve Diyetetik Bölümü 
Öğretim Elemanı
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01
Genel Sekreterliğiniz süre-
since nasıl bir strateji belirle-

diniz?

Kalkınma ajansları ulusal planlar ve 
üst ölçekli strateji belgeleri doğrultu-
sunda bölge paydaşları ile birlikte ha-
zırladıkları bölge planları ışığında üç 
yıllık sonuç odaklı programlar kapsa-
mında Sanayi ve Teknoloji Bakanlığı 
bünyesinde yer alan Kalkınma Ajans-
ları Genel Müdürlüğünün koordinas-
yonunda faaliyet göstermektedir. 

Batı Karadeniz Kalkınma Ajansının 
son üç yıl içinde yaptığı faaliyetleri 
özetleyecek olursak, öncelikle iki te-
mel belgenin hazırlanmasını zikret-
mek gerekecek. Bunlardan biri Ajansın 
hizmet kalitesinin ve paydaş mem-
nuniyetinin yükseltilmesi, şeffaflığın 
ve yönetişimin arttırılması ve kalite 
yönetim süreçlerine de başlanarak 
kurumsallaşmanın tamamlanması ve 
belirlenen hedeflere ulaşılması ama-
cıyla 2021-2025 Kurumsal Stratejik 
Plan oluşturulmasıdır. Diğeri ve daha 
önemlisi ise, bölgesel düzeyde sos-
yo-ekonomik gelişme eğilimlerini ve 
yerleşmelerin gelişme potansiyelini 
belirlemek, ulusal düzeydeki politi-
ka, plan ve stratejiler ile bölgesel ve 
yerel düzeyde yürütülecek faaliyetler 
arasındaki ilişkiyi kurgulamak, kamu 

kesimi, özel kesim ve sivil toplum 
kuruluşları arasındaki iş birliğini ve 
koordinasyonu geliştirmek, bölgesel 
düzeydeki program ve projelere te-
mel oluşturmak amacıyla 2024-2028 
Batı Karadeniz Bölge Planı taslağının 
Cumhurbaşkanlığı onayına sunulmak 
üzere hazırlanmasıdır. 

02
Cumhuriyetin ikinci 100 yüz-
yılına girdiğimiz bu dönemde 

BAKKA’nın 2024 yılı hedefleri ne-
lerdir?

2024 – 2026 yılları arasında uygula-
yacağımız sonuç odaklı programla-
rımız ve yıllık çalışma programımız 
Yönetim Kurulumuzca onaylanmış ve 
Bakanlık onayına sunulmuştur. Prog-
ramlarımızın onayını müteakip 2024 
yılından başlayarak önümüzdeki dö-
nem Ajansımızın uygulayacağı sonuç 
odaklı programlar şöyle özetlenebilir. 

2024-2028 Batı Karadeniz Bölge Planı 
taslağının sektörel gelişim, dönüşüm 
ve çeşitlenmenin sağlanması strate-
jik öncelikleri kapsamında bölgede 
rekabetçi sektörlerin teknolojik, diji-
tal, yeşil ve kurumsal dönüşümlerine 
ivme kazandırarak yenilikçiliğe dayalı 
gelişimlerini desteklemek hedefiyle 
Yenilikçi Dönüşüm Sonuç Odaklı Prog-
ramı (YENİLİK SOP) tasarlanmıştır. 

TEK 
HEDEFİMİZ 
BÖLGEMİZDE 
DEĞİŞİM 
DÖNÜŞÜME 
KATKI 
SAĞLAMAK

Lutfi ALTUNSU
BAKKA Genel Sekreteri
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Programda alt bölgeleri ve öne çıkan 
sektörleri dikkate alan bir yaklaşımla 
bölgenin yenilikçilik ve rekabetçilik 
analizlerinin yapılması /güncellenme-
si dijitalleşme, dijital dönüşüm, tek-
nolojik dönüşüm ve yeşil dönüşüm yol 
haritalarının oluşturulması/ güncel-
lenmesi hedefi yer almaktadır. Buna 
göre 2024 yılı içerisinde TR81 bölgesi 
rekabetçilik analizlerinin yapılması, 
yenilik stratejisinin güncellenmesi 
ve dijital/yeşil dönüşüm yol haritası 
belirlenmesi kapsamında analiz ça-
lışmaları yürütülecektir. Bu kapsam-
da onaylanacak bütçeye bağlı olarak 
mali ve teknik destek programlarımız 
bölgenin yenilikçi ve yeşil dönüşümü-
ne olduğu gibi uluslararasılaşmasına 
katkı sağlamak üzere tasarlanacaktır. 

Bölgenin başta Filyos havzasındaki 
gelişmelerle edindiği yeni ve büyük 
ölçekli yatırımlarla gelen potansi-
yelleri ve mesleki eğitimdeki fırsatlar 
dikkate alınarak kadınlarla gençlerin 
geleceğin mesleklerine hazırlanma-
sı ve bölgede girişimcilik ile sosyal 
girişimciliğin geliştirilmesi amacıyla 
Mesleki Gelişim Sonuç Odaklı Progra-
mını uygulamaya başlıyoruz. Bu SOP 
ile girişimcilik ekosisteminin gelişti-
rerek gençlerin ve kadınların nitelikli 
meslekler kazandırmayı, sosyoeko-
nomik hayata entegrasyon sağlan-
masına katkıda bulunmayı, bu alan-
larda faaliyet gösteren Sivil Toplum 
Kuruluşları (STK) ve Kooperatiflerin 
güçlendirilmeyi, dijital teknolojiler 
alanında eğitim ve girişimcilik kapa-
sitesini sürdürülebilir hale getirmeyi, 
ulusal ve uluslararası ağlara dahil ol-
mayı hedefliyoruz. Bu kapsamda son 
yıllarda ulusal ölçekte yaygınlaşan 
ve bir marka olan Siber Vatan, siber 
güvenlik alanındaki çalışmalarımızı 
derinleştirmeye ve yaygınlaştırma-
ya devam edeceğiz. Savunma Sanayi 
Başkanlığı işbirliği ile Karabük Üni-
versitesinde kuracağımız Siber Gü-

venlik Yetkinlik Merkezi ile sayısını 
üçe çıkaracağımız yetkinlik merkezle-
rimiz ile bu alandaki çalışmalarımızın 
ülkemizde örneklik teşkil edeceğini 
umuyoruz. Bu alandaki başarılı çalış-
malar dünyadaki gelişmelere paralel 
olarak yapay zeka, nesnelerin inter-
neti, robotik, oyun yazılımı ve benzeri 
alanlara genişletilecektir. 

Kalkınma ajanslarının ortak teması 
olarak henüz belirlenmiş olan kadın 

girişimciliği / kadın istihdamı başta 
olmak üzere bölgemizin girişimcilik 
eko-sistemini geliştirmeye yönelik 
çalışmalarımız ağırlık kazanacaktır. 
2024 yılı içinde sivil toplum kuruluş-
larımızın sosyal girişimlerine destek 
sağlayarak gelişimlerine katkıda bu-
lunacağız. Bu dönemde ortak olarak 
yer aldığımız 3 AB projesine ek ola-
rak, yeni projeler için paydaşlarımız 
ile birlikte dış kaynaklı fonlara başvu-
ru yapmaya devam edeceğiz.      

2024-2028 Batı Karadeniz Bölge Pla-
nı taslağının “Kültür ve turizm gelişti-
rilecek, turizm gelirleri arttırılacaktır” 
hedefi kapsamında ise turizm faali-

yetlerinin ekoturizm potansiyeliyle 
bütünleştirilmesi, doğa dostu turizm 
çalışmalarıyla yerel kalkınmanın 
sağlanması, turizmin bölge geneline 
yaygınlaştırılması ve doğa sporla-
rıyla deneyimsel boyutunun güçlen-
dirilmesi amacıyla “Ekoturizmin ve 
Doğa Sporlarının Geliştirilmesi Sonuç 
Odaklı Programı (TURİZM SOP)” belir-
lenmiştir. “Yeni alt yapı ve üst yapılar 
ile alternatif konaklama imkânlarının 
oluşturulması, mevcut alt yapı ve 

tesislerin iyileştirilmesi, ziyaret nok-
talarının entegrasyonun sağlanma-
sı, rotalar oluşturulup geliştirilmesi, 
paydaş farkındalığının arttırılması, 
kapasite gelişimlerinin desteklenme-
si, etkinlik ve deneyim imkânlarının 
geliştirilmesi, ortaklıklar geliştirilme-
si ve iş birliklerinin güçlendirilmesi, 
sürdürülebilir destinasyon yönetimi-
ne geçişin desteklenmesi, tanıtım ve 
pazarlama çalışmalarıyla bölge ve alt 
destinasyonların tanınırlığının arttı-
rılması, bölgenin ve alt destinasyon-
ların marka değerinin güçlendirilmesi” 
TURİZM SOP’un hedefleri arasındadır. 
Bu kapsamdaki çalışmalara 2024 başı 
itibari ile başlanacaktır.
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01 2023 yılsonu itibarıyla Tek-
nokentin geldiği noktayı de-

ğerlendirir misiniz?

Karabük Teknokent 2018 tarihin-
de kuruluş kararı yayınlanmış ve 
7.9.2020’de ülkemizin 81. Teknokenti 
olarak faaliyete başlamıştır. Şu anda 
üniversitelerin, araştırma kurumları-
nın ve sanayi kuruluşlarının aynı or-
tam içerisinde araştırma, geliştirme ve 
inovasyon çalışmalarını sürdürdükleri, 
katma değerli ürünler ortaya çıkardık-

ları, birbirleri arasında bilgi ve teknoloji 
transferi gerçekleştirdikleri; akademik, 
ekonomik ve sosyal yapının bütünleş-
tiği, yeni fikirlerin olgunlaşarak pazar-
da ürüne dönüşmesinin hızlandırıldığı 
organize, araştırma ve ticaret merkezi 
olarak faaliyet gösteriyoruz. 

Bünyemizde toplamda 36 arge firması 
faaliyet göstermektedir.  Bu firmaların 
%39’u yazılım, %15’i bilgisayar dona-
nımları, %9’u savunma sanayi, %6’sı 
demir ve demir dışı metaller, %6,1’i 

mühendislik/mimarlık, %6,1’i makine 
ve teçhizat imalatı %6’sı enerji, %3’ü 
geri dönüşüm, havacılık, otomotiv ve 
imalat sanayi alanlarında faaliyetleri 
bulunmaktadır. 8 firmamız ise bizzat 
akademisyenlerimiz tarafından kurul-
muş olup kendi patent, faydalı model 
ve arge projeleri alanlarında faaliyet 
göstermektedir. Teknokentimizde bu-
güne kadar 82 proje üzerinde çalışma 
yürütülmüştür. Halihazırda 46 proje 
üzerinde aktif çalışma yürütülmek-
tedir. Üretilen katma değerin ihracatı 
aşamasına gelmiş iki firmamız bulun-
maktadır. Toplamda 200bin usdye ya-
kın ihracat gerçekleşmiştir.

Kuruluşumuzun üniversite öğrencile-
rimizin fikir ve girişimlerine desteği 
ve sunduğu olanaklar ile hem istih-
dam hem de Karabük’ümüze katma 
değer sağladığı görülmektedir. Kuru-
luş itibariyle Teknokentimiz tam do-
luluk seviyesinde olduğu için kapasi-
te genişletme çalışmalarımız devam 
etmektedir.

ÜNİVERSİTE-SANAYİ İŞBİRLİĞİNİN 
EN GÜZEL ÖRNEKLERİNİ VERMEYİ 
HEDEFLİYORUZ

Doç. Dr. Muhammet Tahir GÜNEŞER
KBÜ Teknoloji Geliştirme Bölgesi Genel Müdürü
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02 Karabük Teknokent’e Kara-
bük sanayicilerinin katılımını 

yeterli görüyor musunuz?

Karabük; demir-çelik, tarım, tekstil 
ve turizm başta olmak üzere sanayi 
ve ticaret alanında faaliyet üreten iş-
letmelerle büyük bir potansiyele sa-
hiptir. Sanayicilerin karlılıklarını artır-
mak, yeni alanlara yatırımlar yaparak 
işlerin gelişmesinin planlanması ve 
her şeyden önemlisi genç girişimci-
lerin yeni fikirlerine ortak olarak ile-
ride büyüyecek firmalara ortak olma 
fırsatyları açısından Teknokent çok 
önemli fırsatlar sunmaktadır. Henüz 
iki yıl önce masası olmayan bir firma-
mız şu anda yurtdışına teknoloji ihra-
catı yapabilecek ve en az 7 mühendise 
uluslararası standartta ücret ödeye-
bilecek hale dönüşebilmektedir. Şeh-
rimizdeki sanayici ve yatırımcıların 
bu fırsatların içinde yer alması bizim 
en büyük dileğimizdir. Teknokentimi-
zin sanayicilerimize sağladığı birçok 
avantajlar da bulunuyor. Mevcut faa-
liyetlerinde verim artırmak ya da yeni 
girişimler içinde yer almak için bize 
başvurabilirler. 

Günümüzde teknoloji, sadece üretim 
ve imalatta değil, iş yönetimi, insan 
kaynakları ve pazarlama da dahil ol-
mak üzere tüm süreçlerde firmalara 
işlerini iyileştirme, ucuza mal etme 
ve geliştirme fırsatları sunmaktadır. 
Bunu sağlayacak en önemli fırsat, 
alanında uzman akademisyenleri 
sanki aile hekimi gibi “iş yeri hekimi” 

olarak irtibat kurmak ve firma işleyi-
şine hakim olan uzman akademisye-
nin fikir ve yönlendirmelerinden, bilgi 
birikiminden faydalanarak ticaretten 
üretilecek katma değeri artırmak 
mümkün olabilmektedir.    

03
2024 yılı hedeflerinizden bah-
seder misiniz?  Özellikle alt-

yapı ve fiziki alan yetersizliği konu-
sunda ne gibi çalışmalarınız var?

Teknokent yönetimimizin yeni dö-
nemde dört alanda temel faaliyetleri-
ne hız vereceğini söyleyebiliriz.

Birincisi; doluluk oranımız yüksek ol-
ması ve taleplerin artması sebebiyle 
kapasite artırımı. Bu konuda Kardemir 
ve KARDEMİR’in değerli Yönetim Ku-
rulu Başkanı Sn. Prof. Dr. İsmail De-
mir’in iş birliği ve desteği ile Karabük 
şartlarına uygun bir Teknokent binası 
projemizi en kısa sürede hayata geçir-
mek istiyoruz.  

İkincisi; şehrimizde ve yakın çevre-
mizde bulunan işletmelerin tümüne 
fikir ve iş geliştirme destekleri suna-
cak “Dijitalleşme ve İnovasyon Mer-
kezi” oluşumunu harekete geçirmek. 

Üçüncüsü; hem Teknokent içindeki fir-
maların hem de şehirdeki işletmelerin 
daha verimli ve karlı iş süreçleri için 
işbirliğini ve uyumlu çalışma seviye-
sini artırmak ve akademik bilgi biriki-

mi ile desteklenmesini sağlamak. Bu 
konuda kümeleme ve ticari istihbarat 
merkezi projelerimizi gerçekleştirme-
yi hedefliyoruz.

Dördüncüsü de; Zengin öğrenci kay-
nağımızın ulusal ve uluslararası alan-
da yeni girişimler üretmesini ve şehir 
ekonomisine katkı sağlamasını teşvik 
etmek. Bu kapsamda hem öğrenci-
lerimizin hem de firmalarımızın bilgi 
ve birikim seviyelerini artırmak için 
ulusal ve uluslararası firmaları şeh-
rimizde ağırlıyor ve iş birliği fırsatları 
için çalışma toplantıları düzenliyoruz, 
düzenlemeye devam edeceğiz. Ayrıca 
TOHUM MERKEZİ projemizle yenilikçi 
fikri olan genç yaşlı demeden herkese 
hem parasal hem de eğitim altyapısı 
ile destek sağlayarak fikirlerini tica-
rete çevirmelerini sağlamak istiyoruz. 
Başvurularımızı 15 Ocak 2024’e ka-
dar uzattığımız tohum merkezine fikri 
olan herkesi https://www.karabukt-
gb.com.tr/detay/483/TOHUM-MER-
KEZİ-BAŞVURUSU adresinden başvu-
ru yapmaya davet ediyoruz.  
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Karabük, enerji altyapısında kay-
dettiği ilerlemelerle bölgenin dikkat 
çeken şehirlerinden biri haline geldi. 
Bu başarıda önemli bir rol oynayan 
Kargaz Karabük İl Müdürlüğü, şehrin 
doğal gaz altyapısının gelişiminde 
etkili bir iz bırakıyor.

Doğal gazın Karabük’e yayılmasında-
ki süreç, 2009 yılında Karabük mer-
kez ilçesinde başladı ve o günden bu 
yana şehir genelinde etkili bir şekilde 
yayılarak büyümeye devam etti. Bu 
süreçte, Kargaz’ın gerçekleştirdiği 
yatırımlar ve stratejik planlamalar, 
şehrin enerji dengesini değiştiren 
önemli adımlar olarak öne çıkıyor.

Veriler, 2023 yılına kadar gerçekleş-
tirilen fiziki altyapı yatırımlarının ve 
abone sayılarının etkileyici bir artış 
gösterdiğini ortaya koyuyor. Bu ba-
şarı, sadece şehir merkezini değil, 

ilçeleri de kapsayan geniş kapsamlı 
bir çalışmanın ürünü.

Bu doğal gaz yolculuğunda elde edi-
len başarılar, Karabük’ün enerjiye 
erişim ve kullanımı açısından nasıl 
bir dönüşüm geçirdiğini gösteriyor. 
Şimdi, bu ilerlemeleri daha yakından 
inceleyerek Karabük’ün doğal gaz 
gelişimine detaylı bir şekilde keşfe 
çıkmak gerekiyor.

Fiziki Altyapı ve Abone Sayıları

Karabük’ün doğal gaz altyapısı, son 
dönemde yapılan yatırımlarla önemli 
ölçüde genişledi. 2023 yılı itibarıyla, 
dağıtım hattı uzunluğu 847 kilomet-
reye ulaştı. Bu altyapı, 100.211 ko-
nut, 249 işyeri ve 5.494 diğer abone 
ile toplamda yıllık 131 milyon Sm³ 
doğal gaz tüketimini mümkün kıldı. 
Bu sayılar, Karabük’ün doğal gaz 

altyapısındaki etkileyici genişlemeyi 
gösteriyor. Bu genişleme, enerji den-
gesini değiştirirken Karabük’ün daha 
sürdürülebilir bir enerji tüketimi 
sağlamasına da katkıda bulunuyor.

Fiziki altyapıdaki bu genişleme, 
Kargaz’ın enerji dönüşümünde gös-
terdiği kararlılık ve çaba ile yakın-
dan ilişkilendirilebilir. Şehirdeki bu 
altyapı genişlemesi, sadece mevcut 
kullanıcıları değil, gelecekteki enerji 
ihtiyaçlarını da karşılamaya yönelik 
bir hazırlık olarak değerlendirilebilir.

İlerleyen kısımlarda, Karabük merkez 
ve ilçelerinde doğal gaz durumunu 
daha ayrıntılı olarak inceleyeceğiz. 
Bu detaylar, şehrin farklı bölgele-
rindeki enerji dengesinin nasıl şekil-
lendiğini ve gelecekteki projeler için 
nasıl bir yol haritası çizildiğini anla-
mamıza yardımcı olacak.

KARABÜK’ÜN
DOĞALGAZ

YOLCULUĞU

Cengiz MANCIOĞLU
Karabük Kargaz İşletme Müdürü
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İlçe Bazında Durum Değerlendir-
mesi

Karabük Merkez İlçesi

Karabük’ün merkez ilçesi, doğal ga-
zın şehre ilk ulaştığı nokta olmasıyla 
önemli bir rol oynuyor. 2009’da baş-
layan bu yolculuk, bugün %95’lik bir 
nüfusun doğal gaz şebekesine erişi-
mini sağlamış durumda. Altyapı ça-
lışmaları büyük ölçüde tamamlanmış 
ve imar sorunu bulunmayan cadde ve 
sokaklara doğal gaz ulaştırılmış du-
rumda.

Safranbolu İlçesi

2010’da doğal gazla tanışan Safran-
bolu ilçesi, imar sorunu olmayan tüm 
cadde ve sokaklara doğal gaz hizmeti 
ulaştırmış durumda. Altyapı çalış-
maları tamamlandı ve ilçe genelinde 
doğal gaz kullanımı yaygınlaşmış du-
rumda.

Eskipazar İlçesi

2018’de başlayan altyapı çalışmaları 
hızla tamamlandı ve aynı yıl içinde ta-
şıma sisteminden boru gazı sistemine 
geçildi. Bu sayede Eskipazar ilçesin-
deki imar sorunu olmayan tüm cadde 
ve sokaklara doğal gaz ulaştırıldı.

Yenice İlçesi

Yenice ilçesi, 2023’te lisans bölge-
lerine dahil edildi ve hızlı bir şekilde 
alt yapı çalışmalarına başlandı. Bu 
süreçte, ilçede bir CNG dolum istas-
yonu da faaliyete geçirilerek doğal 
gaz kullanımı başladı. Önümüzdeki 
yıllarda ilçenin büyük bir kısmında 
altyapı çalışmalarının tamamlanması 
hedefleniyor.

Eflani ve Ovacık İlçeleri

Eflani ve Ovacık ilçelerinde doğal gaz 
altyapısının sağlanması için lisans 
tadilatı başvuruları yapıldı ve ilk gaz 
arzı 2028 yılında planlanıyor.

Gelecek Hedefler ve Stratejiler

Kargaz, Karabük’ün doğal gaz altya-
pısını daha da güçlendirmek ve enerji 
erişimini artırmak için kararlı adımlar 
atmaya devam ediyor. 2024’e yönelik 
hedefler ve stratejiler, şu şekilde şe-
killendirilmiş durumda:

Yatırım ve Altyapı Genişletme: Ön-
celikli amaç, Yenice ilçesinin altyapı 
çalışmalarını tamamlamak ve ilçenin 
büyük kısmına doğal gaz erişimini 
sağlamak. Ayrıca, Eflani ve Ovacık 
ilçelerinin de 2028’de doğal gazla ta-
nışması hedefleniyor. 

Sürdürülebilirlik ve Genişleme: Mev-
cut şebeke üzerinde sürdürülebilirlik 
ön planda tutularak, yeni abonelerin 
şebekeye entegrasyonu için çalış-
malar yapılacak. Bu, özellikle doğal 
gazın yaygınlaşması adına kritik bir 
adım olacak.

Toplum Bilincinin Artırılması: Doğal 
gazın avantajlarını ve kullanımının 
getirdiği faydaları topluma aktar-
mak, enerji tasarrufu ve çevre dos-
tu bir yaşam tarzının teşvik edilmesi 
açısından büyük önem arz ediyor. Bu 
doğrultuda, bilinçlendirme kampan-
yaları ve eğitimlerine devam etmek 
hedefleniyor.

Son olarak teknoloji ve Ar-Ge yatı-
rımlarında sektörde öncü olan Kar-
gaz ‘ev konforunda işlem’ temasıyla 
müşterilerinin ofislere gelmeden de 
işlem yapabilmelerini sağlamıştır. 
Müşteriler her türlü abonelik işlem-
lerini 444 0 187 çağrı merkezinden, 
e-devlet platformundan, web site-
sinde yer alan online işlemlerden, 
mobil uygulama üzerinden kolaylıkla 
yapabilmektedir.
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01
KASİD olarak kurumsallaşma noktasında yapı-
lanmanızı tamamladınız mı?

2022 Aralık ayında kurulan KASİD- Karabük Sanayici ve 
İş İnsanları Derneği kuruluşunun 1.yılını kutluyor. Kasid 
olarak kuruluşumuzda belirlediğimiz planlama dahilde 
çalışmalarımız devam ediyor.  Kurucular kurulu ile belir-
lenen planlamamız dahilinde 1-3-5 yıllık planlama dahi-
linde ilk yılımızda dokunabildiğimiz tüm Karabüklüye do-
kunmak, ne iş yaparlar, potansiyelleri nedir, hangi bölgede 
iş yaparlar gibi envanteri 
tutmaktı. Bu çalışmala-
rımızı ilk yılımızda yoğun 
bir şekilde yaptık. Temas 
edebildiğimiz her Kara-
büklüye temas ettik. Bu 
süreçte, KASİD’i duyan 
bizimle tanışmak isteyen, 
derneğimize katkı sağla-
mak isteyen hemşerileri-
mizin de bizlere ulaşması, 
kendini tanıtması, ‘’bende 
memleketim için ne yapa-
bilirim’’ sorusunu sorarak 
iletişim kurması bizleri 

çok mutlu eden süreçlerdendir. Birçok hemşerimiz bizlere 
ulaşarak, kurulan yapının içinde var olmak istemiştir. Bu 
da aslında ne kadar kıymetli bir dernek yapısının ortaya 
çıktığının göstergesi olmuştur.

Bir insanın memleketi için derlenmesi, hemşerileri ile bir 
arada olması, birlikteliğin doğuracağı hem sermaye hem 
de güç birlikteliğinin kıymetli hale getirmesinin sonucun-
da kendine ve topluma katma değer sağlayacak projelerde 
daha güçlü olacağı inancındayım. İş insanları dernekleri 

diğer derneklerden ayrı 
değerlendirilmesi kana-
atindeyim. Bizler sosyal 
yardımlaşma derneği ni-
teliğinde değiliz. Tabi ki 
de dernekçiliğin doğasın-
da sosyal faaliyetler var. 
Lakin iş insanları derneği 
tüzüğü gereği üyelerinin 
ticaretlerine farklı bakış 
acısı sağlayacak, ticaret-
lerini geliştirebilecek, fir-
maların belgelendirme ve 
e-dönüşümlerinde yardım-
cı olacak, genç girişimcile-

KURULUŞUNUN 1. YILINI 
KUTLAYAN KASİD BAŞKANI 
ÇETİN İPEK ÇALIŞMALARINI 
DEĞERLENDİRDİ

Çetin İPEK
KASİD Yönetim Kurulu Başkanı
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re yön verecek vs. gibi birçok konuda 
üyelerimizi ve firmalarını destekliyo-
ruz.  Bizbize ticaret kapsamında 
birçok üyemiz birbirleri ile ticaret 
yapıyorlar ve bizbize ticaretimizin 
boyutunu her gecen gün büyütü-
yoruz.  Biz KASİD olarak bizbize 
ticaret kapsamında, İHRACAT ve Ku-
rumsal Market satış hizmetlerinde 
birleşik networkümüz dahilinde bir-
çok üyemizin ürünlerini ihracat paza-
rına yönlendirebilme gücüne sahibiz. 
Bunun yanında Kurumsal Marketler 
ve zincir marketler boyutunda satış 
yapabilecek üyelerimizin ürünlerini 
yine KASİD Networkü içerisinde satı-
şını yapabilecek, yönlendirme yapa-
bilecek organizasyon şemasını kendi 
içimizde gerçekleştirdik. 

Özetle KASİD kurulduğu gün itibariy-
le Karabük ve Karabüklü hemşerileri 
için, işverenlerin ticaretlerini güçlen-
direcek bir yapıyı kurdu ve bu yapıyı 
geliştirerek, üyelerimize ve topluma 
katma değer sağlayacak her türlü 
platformda olmaya devam edecektir.

02 Kasid’in yapılanması devam 
ediyor mu?

KASİD, 2024 yılı planlaması dahilin-
de yönetim kurulunun aldığı kararlar 
neticesinde çalışmalarına aralıksız 
devam ediyor. 2023/aralık dönemin-
de Karabük temsilci olarak DİDEM 
CEFAKAR AKGÜL kurucu il temsilcisi 
olarak atanmıştır. Yapılanmanın diğer 
illerdeki temsilcileri 2024/ocak -şu-

bat döneminde belirlenerek birçok ilde 
yapılanmayı sağlayacağız. Amacımız, 
Türkiye’nin neresinde olursa olsun Ka-
rabüklü iş insanlarının aynı çatı ve aynı 
bilinç etrafında toplanmasını sağla-
maktır. Süreci yakinen ve özenle takip 
ediyoruz. Her üyemizin desteği ve öz-
verisi ile KASİD’i Karabük’ün bir değe-
ri haline getireceğimizden kuşkumuz 
yoktur. Bizim temas edemediğimiz, 
ulaşamadığımız iş insanlarının bizlerle 
iletişim kurması, bu çatının altında var 
olması gücümüze güç katacaktır.
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01
Cumhuriyetimizin 100. Yılını 
kutladığımız şu günlerde bir 

Dünya Miras Kenti olan Safranbolu-
muzda turizmin geldiği noktayı de-
ğerlendirir misiniz?

29 yıl önce alınan koruma kararı ve 
UNESCO miras listesine girmiş olmak 
kentimizdeki  turizmi günden güne 
arttırmıştır. Bugün artık dünyanın 
dört bir  yanından turistlerin yoğun 
ilgisi ile turizm sektöründe ülkemiz-
deki önemli aktörlerden biri haline 
gelmiş durumdayız. Bunda birlikte 
global olarak yaşanan farklı sıkıntı-
larla da hergün boyut değiştiren bir 
turizm hareketliliğinden bahsedebili-
riz. Geçtiğimiz yıllarda yaşanan pan-
demi ile sınırlar kapandığında yaşa-
dığımız sakinlik ve sıkıntıları bugün 
artık Cumhuriyetimizin 100. Yılında 
atlaşmış haldeyiz. Ancak turist sayı-
sında yaşanan artışa paralel olarak-
ta şehrimizin ihtiyaçları artmaktadır. 
Nicelik olarak yıllık hedefleri yakala-
makla birlikte nitelik anlamında tam 
istenen noktada olduğumuzu ifade 
edemeyiz. Yine buna bağlı olarak ge-
celeme sayısı bakımından yapmamız 
gereken önemli çalışmalar olduğu-
nun da farkındayız. 

Göreve seçildiğimiz günden beri bu 
yönde hızlı sonuçlar alacağımız fark-
lı çözümler üretmeye çalışıyoruz. Bir 
kısım önemli seyahat acentelerimiz 
için trenli Yenice paketini oluşturarak 
2 geceye çıkarmalarını sağlayabildik.
Bu yazmış olduğumuz farklı rota için 
yaklaşık 125 otobüs misafir ağıladık. 
Ancak henüz ne bu bizim için yeter-
li ne de bu paketle ulaşabildiğimiz 
kitle yeterli. Ayrıca yine artan turist 
rakamlarıyla birlikte şehrimizdeki 
otopark ihtiyacı da artmıştır. Bu ko-
nuda da gerek siyasi büyüklerimiz 
gerek devlet yöneticilerimizle sık sık 
bir araya gelerek çözüm önerilerimizi 
paylaşmaya devam ediyoruz. 

Tarihi çarşı bölgesindeki standartların 
belli bir noktaya ulaşabilmesi adına 
da yine aralıksız çalışmaya projeler 
üretmeye bunları ilgilileriyle paylaş-
maya devam ediyoruz. Ancak bildiği-
niz gibi STK’lar icracı makamlar değil; 
fakat doğru çalışan STK’lar her zaman 
icracı makamlar için doğru kullanıldığı 
takdirde faydalı proje,öneri makam-
larıdır.Hele bizim derneğimiz için yö-
netimimizdeki tüm arkadaşlarımızın 
sahada ve kendi ticaret alanlarında 
oldukça faal olduklarını düşünürsek; 

sorunları birebir yaşayan kişilerin 
önerilerinin de her zaman daha fay-
dalı olacağı kanaatindeyiz. Bunla bir-
likte Cumhuriyetimizin 2. Yüzyılına da 
20.yılını kutlayarak başlayacak  köklü 
bir dernekle karşılayacak olmanın so-
rumluluğunun bilincindeyiz.

02
Ülke ekonomisine yarattığı 
katma değerleri ana başlık-

larla açıklar mısınız?

Turizm günümüzde döviz girdisini 
arttırıcı ve istihdam sağlayıcı özel-
likleriyle ulusal ekonomiye katkıda 
bulunan, uluslar arası kültürel ve 
toplumsal iletişimi sağlayıcı ve bü-
tünleştirici etkisi ile dünya barışının 
korunmasında büyük payı olan bir 
sektördür.  

Karabük sanayisi ile öne çıkan bir şe-
hirken Safranbolu’da bilhassa koru-
ma kararı sonrası turizm sektöründe 
kendini geliştirerek şehir ekonomisi-
ne katkı sağlamaktadır. Ülke eko-
nomisine turizm sektörünün direkt 
katkısı herkes tarafından bilinmek-
le birlikte; dolaylı katkıları bazen 
göçten kaçırılabilmektedir.Karabük 
ülkemizin en önemli sanayi şehir-

SAFRANBOLU’YU 
DÜNYA TURİZMİ 
İÇİN CAZİBE 
MERKEZİ HALİNE 
GETİRECEĞİZ

Şebnem ERGÜDER
SAFTİD Yönetim Kurulu Başkanı
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lerinden biriyken Safranbolu’da aslında bölgenin  yatak 
bankası, nefes noktasıdır. Turizm sadece yerli yabancı 
gezmeye gelen insan kafilelerinden oluşmamaktadır. İş 
turizmi de turizmin önemli bir koludur. Karabük’teki de-
mir çelik fabrikalarına yurtiçi ve yurtdışından iş amaçlı 
gelen birçok konuğu da ağırladığımızı düşünürsek aslın-
da sanayi sektörü için bile önemli bir katkı sağladığımız 
göz ardı edilemez.

Bunla birlikte turizmi gelişkin bir şehirde market,manav, 
belki evinde baklava-börek yapan ablamız bile gelir sağ-
lamaktadır. 54 farklı sektörü doğrudan etkileyen turizm 
sektörünün bugün 71milyarUSD yatırım değerine sahip 
olduğunu görüyoruz. Ülke genelinde sektörümüzde yıllık 
yenilenme yatırımına bile 2,5 milyar USD harcanmakta-
dır. Yıllık yaklaşık satınalması ise 26 milyar USD’dir. Bu 
büyük rakamlardan da anlaşılacağı üzere turizm sektö-
rünün ülke ekonomisine yarattığı katma değer karşısın-
da bacasız sanayi söyleminin de ne kadar yerinde olduğu 
ortadır.

03
Cumhuriyetimizin ikinci yüzyılına adım attığı-
mız şu günlerde Safranbolu ve bölge turizminin 

gelişmesi konusunda SAFTİD olarak hedefleriniz ne-
lerdir?

Bizim için ikinci yüzyıla ikinci 10 yılına giren ilimizin ve 
bölgemizin turizminde en etkin çalışmalar yürüten 100.
yılda 100 kıymetli üye sayısına ulaşmış bir dernekle adım 
atmak sorumluluğumuzu da artıran onurlu bir görevdir. 
En önemli hedeflerimiz geceleme sayısını arttırmak, nite-
liği yükseltebilmektir. Tabi bunları başarabilmemiz nok-
tasında da altyapısal eksikliklerimizin hızla giderilebil-
mesi, standartların yükseltilmesi şarttır.

Kentsel ölçekte markalaşma stratejisi kapsamında zen-
gin kültürel ve doğal değerlere sahip Safranbolu’yu dün-
ya turizm standartlarını sunabilecek işletmelerle beraber 
turistler için bir çekim noktası haline getirmeyi hedefle-
mekteyiz.






